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στο πρόβλημα των χρηματοδοτήσεων από το Δήμο
Μιλούν στον «Σ.Ε.» οι 

Παναγιώτης Μελάς, 
Αντιδήμαρχος Πολεοδο-

μικού Σχεδιασμού του 
Δήμου Πατρέων, Ολυ-
μπία Λόη, Πρόεδρος 
του Συλλόγου Αρχιτε-

κτόνων Αχαΐας, Ερμιό-
νη Διονυσάτου, Πρόε-

δρος του Εμπορικού και 
Εισαγωγικού Συλλόγου 

Πατρών, Τάσος Γιατράς, 
Πρόεδρος ΣΚΕΑΝΑ. Ο 
καθένας από την πλευ-
ρά του περιγράφει ποια 
θα είναι τα νέα δεδομέ-
να που θα δημιουργη-
θούν στην λειτουργία 

του κέντρου.

Μέχρι τέλους του έτους αναμένεται να 
έχουν ολοκληρωθεί τα έργα που είναι 
σε εξέλιξη αυτή την περίοδο στο κέ-
ντρο της Πάτρας.
Τα προβλήματα χρηματοδότησης που 
υπήρξαν έχουν ξεπεραστεί και οι εργο-
λάβοι θα ολοκληρώσουν τις εργασίες. 
Η πεζοδρόμηση της Μαιζώνος θα 
φθάσει μέχρι την Ερμού και εφόσον 
εξασφαλιστούν τα ανάλογα κονδύλια, 
θα επεκταθεί προς την πλατεία Γε-
ωργίου, ενώ τελειώνουν και τα έργα 
στην Άνω Πόλη, που καθυστερούσαν 
επί μήνες. 
Ωστόσο, υπάρχουν και σημαντικές πα-
ρατηρήσεις επί των παρεμβάσεων από 
τον Σύλλογο Αρχιτεκτόνων Αχαΐας.

ΟΕΕΣΠ: Επανεκλογή 
Γιώργου Βαγενά
Επικράτηση του Γιώργου Βαγε-
νά με ποσοστό 52% στην ΟΕ-
ΕΣΠ, λαμβάνοντας τις 9 από 
τις 17 έδρες. Ποιοι υποψήφι-
οι εκλέγονται.

Υπ. Υγείας: Εγκαίνια 
με  υποσχέσεις
Για την ορκομωσία νοσηλευτών 
και τα εγκαίνια αγγειογράφου 
στο ΠΓΝΠ και τομογράφου στο 
Καραμανδάνειο  βρέθηκε στην 
Πάτρα ο Άδ. Γεωργιάδης.

ΟΛΠΑ: Έξυπνοι 
αισθητήρες 
στο λιμάνι

Σελ. 4 Σελ. 7 Σελ. 3

> Τέλος 2024 ολοκληρώνονται οι έως τώρα παρεμβάσεις στο κέντρο της Πάτρας

Σελ. 12-13

Διαφωνίες για 
τα έργα ΑΠΕ
Αντιδράσεις από τις τοπικές κοινω-
νίες Πάτρας και Ναυπάκτου για το 
θαλάσσιο αιολικό πάρκο στον Πα-
τραϊκό. Αντίθετο το Περιφερειακό 
Συμβούλιο Δυτικής Ελλάδος και 
το Δημοτικό Συμβούλιο Πατρέων. 
«Όχι» στην επιλογή της Περιφέρει-
ας για Φ/Β πάρκο στο Μεσολόγγι 
από την υφυπουργό Περιβάλλοντος 
Αλεξάνδρα Σδούκου, που βρέθηκε 
την Τετάρτη στην Πάτρα.

Σελ. 9, 14

Eνεργειακό

Ελληνικά & Ξενόγλωσσα βιβλία  
Σχολικά, Χαρτικά , Γραφική Ύλη, 
Αναλώσιμα

Βιβλιοπωλεία  Πάτρα
• Αμερικής 63, τηλ. 2610434965, 
amerikis@e-lexis.gr
• Κανακάρη 155-157, τηλ. 2610277017, 
kanakari@ e-lexis.gr
• Μαιζώνος 38-40, τηλ. 2610220919, 
info.maizonos@ e-lexis.gr
• Αθηνών 11 Ρίο, τηλ. 2610911382,    
info.rio@ e-lexis.gr

Χονδρική Πώληση
Αμερικής 63, (Υπόγειο), 
τηλ. 2610336323, 
424655,454697, 
info.lexis@ e-lexis.gr

Σελ. 5

Γράφουν σήμερα
στον «Σ.Ε.»

Σελ. 9, 19

Γιώργος Μαρκατάτος

Για τον λογαριασμό του 
ρεύματος στην Ουκρανία

Ανδρέας Μάζης

«Ιστορική προσέγγιση 
μιας επετείου»

Πέτρος Ψωμάς

«Η Πάτρα πληρώνει το τίμη-
μα των επιλογών της»

Την ανάγκη συνέχισης των αλλαγών στην Υγεία 
επεσήμανε από την Πάτρα ο υπ. Υγείας Άδ. Γεωρ-
γιάδης, που βρέθηκε σε τελετή ορκωμοσίας και . 
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«Έφυγε» η Ρένα Μπαλή 
Έδωσε δίχρονη σκληρή μάχη 
με την επάρατο, όμως στα 73 
της έφυγε από τη ζωή η Ειρή-
νη (Ρένα) Μπαλή, σύζυγος του 
αείμνηστου συγκοινωνιολό-
γου πολιτικού μηχανικού Νί-
κου Μηλιώνη. Αποχώρησε 
ήρεμα στο σπίτι της, έχοντας 
κοντά της αγαπημένους της 
ανθρώπους.
Είχε πλούσια συνδικαλιστική 

δράση και ήταν μια από τις πιο γνωστές κατασκευάστρι-
ες καρναβαλικών στολών για το καρναβάλι της Πάτρας.
Η Νομαρχιακή Επιτροπή Αχαΐας του ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευ-
τική Συμμαχία με ανακοίνωσή της, εκφράζει την θλίψη 
της, για τον θάνατο της Ρένας Μπαλή.
Η εξόδιος ακολουθία της αγαπημένης όλων Ρένας Μπα-
λή τελέστηκε τη Δευτέρα 30 Σεπτεμβρίου 2024 στον Ιερό 
Ναό Αγίου Μηνά, στο Β΄ Δημοτικό Νεκροταφείο Πατρών.
Η είδηση του θανάτου της Ρένας Μπαλή προκάλεσε θλί-
ψη και στο σύνολο της καρναβαλικής κοινότητας και της 
πατραϊκής κοινωνίας. Η Ρένα Μπαλή εκτός των άλλων 
δραστηριοτήτων της, ήταν ενεργό μέλος της καρναβα-
λικής κοινότητας και συνέδεσε τη ζωή της με το Πατρι-
νό Καρναβάλι προσφέροντας τα μέγιστα στη μεγάλη της 
αυτή αγάπη, ως κατασκευάστρια εξαιρετικών καρναβαλι-
κών στολών.
Η απώλεια των ανθρώπων του Καρναβαλιού που ονει-
ρεύτηκαν, εμπνεύστηκαν και δημιούργησαν για αυτό κά-
νουν φτωχότερο το Καρναβάλι μας. Παραμένουν όμως 
πάντα μέρος της ιδέας, της ταυτότητας και της ιστορίας του 
μεγάλου θεσμού.
Ο Πρόεδρος της ΚΕΔΗΠ-Καρναβάλι Πάτρας Παύλος 
Σκούρας και το Δ.Σ. της επιχείρησης εκφράζουν τα θερ-
μά συλλυπητήρια στην οικογένεια και τους οικείους της.

Στη σκιά της... βίας
Το σκίτσο που απεικονίζει τη σκιά του πατέρα να γίνε-
ται γέφυρα για το παιδί του είναι μια ισχυρή μεταφορά 
για τον καθοριστικό ρόλο της οικογένειας στην ανάπτυξη 
του παιδιού. Σε μια εποχή όπου η παιδική και νεανική βία 

αυξάνεται, η εικόνα αυτή υπο-
γραμμίζει την ανάγκη οι γονείς 
να προσφέρουν σταθερότητα, 
στήριξη και ένα ασφαλές περι-
βάλλον, δημιουργώντας «γέ-
φυρες» που θα βοηθήσουν τα 
παιδιά να διασχίσουν τις προ-
κλήσεις της ζωής.
Η βία στην παιδική και νεανική 
ηλικία συχνά πηγάζει από συ-
ναισθηματικά κενά, κοινωνικές 

πιέσεις και έλλειψη καθοδήγησης. Η οικογένεια, ως πρώ-
το σχολείο της ζωής, οφείλει να διδάσκει αξίες όπως η 
κατανόηση, ο σεβασμός και η αλληλεγγύη. Το σχολείο, 
με τη σειρά του, πρέπει να λειτουργεί συμπληρωματικά, 
παρέχοντας όχι μόνο γνώση αλλά και υποστήριξη σε ψυ-
χολογικό επίπεδο.
Ωστόσο, ο ρόλος της οικογένειας και του σχολείου δεν 
είναι αρκετός. Η πολιτεία οφείλει να προσφέρει προλη-
πτικές πολιτικές, υποστήριξη στην ψυχική υγεία και εκ-
παιδευτικά προγράμματα για γονείς και εκπαιδευτικούς. 
Παράλληλα, τα ΜΜΕ πρέπει να προωθούν θετικά πρότυ-
πα συμπεριφοράς και να ευαισθητοποιούν την κοινωνία 
ενάντια στη βία. Με τη συνεργασία οικογένειας, σχολεί-
ου, πολιτείας και ΜΜΕ, μπορούμε να χτίσουμε γέφυρες 
για μια κοινωνία χωρίς βία.

Η 
Ελλάδα βρίσκεται αντιμέ-
τωπη με μια δημογραφι-
κή κρίση που μπορεί να 
επηρεάσει σοβαρά την οι-

κονομική, κοινωνική και πολιτική 
της σταθερότητα τις επόμενες δεκαετί-
ες. Σύμφωνα με εκτιμήσεις, ο πληθυ-
σμός της χώρας θα μπορούσε να μει-
ωθεί κατά 25% έως το 2070, έναντι 
μόλις 4% κατά μέσο όρο στην Ευρω-
παϊκή Ένωση. Οι γεννήσεις το 2022 
έφτασαν τις 77.000, ενώ οι θάνατοι άγ-
γιξαν τις 140.000, γεγονός που δείχνει 
μια ανησυχητική τάση. Τα οικονομικά 
προβλήματα, οι χαμηλοί μισθοί και η 
έλλειψη εργασιακών ευκαιριών σε κρί-
σιμους τομείς επιδεινώνουν την κατά-
σταση, και απαιτούνται άμεσες και απο-
τελεσματικές δράσεις. 

Τα μέτρα 
που προτείνονται 
Το Εθνικό Σχέδιο Δράσης για το Δη-
μογραφικό, το οποίο παρουσίασε πρό-
σφατα η υπουργός Κοινωνικής Συνο-
χής και Οικογένειας Σοφία Ζαχαράκη, 
περιλαμβάνει πέντε βασικούς άξονες 
με 100 δράσεις και προϋπολογισμό 
20 δισεκατομμυρίων ευρώ. Οι δράσεις 
στοχεύουν στην ενίσχυση των γεννή-
σεων, τη στήριξη της οικογένειας, την 
προώθηση της απασχόλησης, τη δια-
χείριση της γήρανσης του πληθυσμού 
και την τοπική ανάπτυξη.
O πρώτος άξονας του σχεδίου περι-
λαμβάνει μέτρα όπως η αύξηση των 
επιδομάτων παιδιού, η ενίσχυση των 
βρεφονηπιακών σταθμών και η φορο-
απαλλαγή για τα voucher βρεφονηπια-
κών σταθμών. Παράλληλα, προωθείται 
η δημιουργία ολοήμερων σχολείων, η 
κατάργηση του φόρου ασφαλίστρων για 
παιδιά και η αύξηση των θέσεων στους 
δημόσιους βρεφονηπιακούς σταθμούς. 
Ενώ αυτά τα μέτρα αποτελούν ένα θε-
τικό βήμα, παρόμοια προγράμματα 
έχουν εφαρμοστεί και σε άλλες χώρες 
της ΕΕ, με μικτά αποτελέσματα.
Στη Σουηδία, για παράδειγμα, οι πο-
λιτικές υπέρ της οικογένειας, όπως η 
γενναιόδωρη γονική άδεια και οι υψη-
λές κρατικές επιδοτήσεις για τη φροντί-
δα παιδιών, έχουν οδηγήσει σε αύξη-
ση του ποσοστού γεννήσεων. Ωστόσο, 
σε χώρες όπως η Ισπανία και η Ιταλία, 
όπου επίσης εφαρμόστηκαν παρόμοια 
μέτρα, τα αποτελέσματα ήταν περιορι-
σμένα, κυρίως λόγω της ανεργίας και 
των οικονομικών προβλημάτων που 
αποθαρρύνουν τα νέα ζευγάρια να δη-
μιουργήσουν οικογένεια.
Η απασχόληση αποτελεί κρίσιμο πα-

ράγοντα για την αντιμετώπιση του δη-
μογραφικού προβλήματος. Το σχέδιο 
δράσης προωθεί τη γυναικεία επιχει-
ρηματικότητα, την επαγγελματική εκ-
παίδευση και τον κώδικα δεοντολογίας 
για την τηλεργασία. Παράλληλα, γίνεται 
προσπάθεια να ενισχυθεί η απασχό-
ληση ηλικιωμένων και η δια βίου μά-
θηση. Ωστόσο, ένα μεγάλο κενό στην 
αγορά εργασίας της Ελλάδας παραμένει 
στις τεχνικές και αγροτικές ειδικότητες.
Πολλά τεχνικά επαγγέλματα και ο αγρο-
τικός τομέας στην Ελλάδα υποφέρουν 
από έλλειψη προσωπικού, και αυτό 
εντείνει το δημογραφικό πρόβλημα, κα-
θώς οι νέοι αποφεύγουν αυτά τα επαγ-
γέλματα λόγω των χαμηλών μισθών και 
των δύσκολων συνθηκών εργασίας. Σε 
χώρες όπως η Γερμανία, η επαγγελμα-
τική εκπαίδευση έχει παίξει σημαντικό 
ρόλο στην κάλυψη της ζήτησης για τε-
χνικά επαγγέλματα, ενώ ταυτόχρονα βο-
ηθά στη διατήρηση των νέων στη χώρα.
Η οικονομική πίεση που αντιμετωπί-
ζουν οι νέοι στην Ελλάδα είναι ένας 
από τους κύριους λόγους για τον οποίο 
η χώρα έχει τον τρίτο υψηλότερο μέσο 
όρο ηλικίας για τους νέους που φεύ-
γουν από το σπίτι των γονιών τους. Στα 
30,6 χρόνια, η Ελλάδα απέχει σημαντι-
κά από τον μέσο όρο της ΕΕ, που εί-
ναι 26,3 χρόνια, και αυτό αποδίδεται 
εν μέρει στους χαμηλούς μισθούς και 
το αυξημένο κόστος διαβίωσης. Οι τι-
μές για τρόφιμα, ενοίκια και μεταφορές 
καταναλώνουν περίπου το 47,9% του 
εισοδήματος του μέσου νοικοκυριού.
Αυτός ο συνδυασμός οικονομικών αντι-
κινήτρων και έλλειψης ευκαιριών στους 
κρίσιμους τομείς της εργασίας, όπως τα 
τεχνικά και αγροτικά επαγγέλματα, επι-
τείνει το δημογραφικό πρόβλημα. Η έλ-
λειψη σταθερότητας αποθαρρύνει τους 
νέους να δημιουργήσουν οικογένειες, 

ενώ πολλοί επιλέγουν τη μετανάστευ-
ση για καλύτερες εργασιακές ευκαιρίες. 
Η κυβέρνηση πρέπει να εστιάσει στην 
αναβάθμιση της επαγγελματικής εκπαί-
δευσης και στην ενίσχυση των τεχνι-
κών επαγγελμάτων, κάτι που μπορεί να 
επιφέρει θετικά αποτελέσματα, όπως 
έγινε στη Γερμανία.
Η διαχείριση της γήρανσης του πληθυ-
σμού είναι επίσης κρίσιμη, καθώς ο ελ-
ληνικός πληθυσμός γερνάει γρήγορα. 
Το σχέδιο περιλαμβάνει δράσεις για τη 
θεσμοθέτηση της γηριατρικής, την ανα-
βάθμιση των ΚΑΠΗ και την προληπτι-
κή ιατρική. Παράλληλα, η τοπική ανά-
πτυξη και η προώθηση της καινοτομίας 
είναι σημαντικά για την εξισορρόπη-
ση των επιπτώσεων του δημογραφικού 
προβλήματος.
Στην Ιαπωνία, η οποία αντιμετωπί-
ζει παρόμοια δημογραφικά προβλήμα-
τα, έχει δοθεί μεγάλη έμφαση στη χρή-
ση της τεχνολογίας για την υποστήριξη 
των ηλικιωμένων και την αναβάθμιση 
της υγειονομικής περίθαλψης. Η Ελ-
λάδα μπορεί να μάθει από τέτοιες πρα-
κτικές και να εφαρμόσει αντίστοιχες τε-
χνολογικές λύσεις για την υποστήριξη 
των ηλικιωμένων και τη βελτίωση των 
τοπικών υπηρεσιών υγείας.
Το δημογραφικό πρόβλημα της Ελλά-
δας αποτελεί μια από τις μεγαλύτερες 
προκλήσεις για τη χώρα, και οι προ-
τεινόμενες δράσεις είναι ένα θετικό 
βήμα προς την αντιμετώπιση της κρί-
σης. Ωστόσο, απαιτείται περισσότερη 
έμφαση στην ενίσχυση της απασχόλη-
σης σε τεχνικά και αγροτικά επαγγέλ-
ματα, καθώς και στη βελτίωση των οι-
κονομικών συνθηκών για τους νέους. 
Η υιοθέτηση και προσαρμογή καλών 
πρακτικών από άλλες χώρες μπορεί να 
βοηθήσει τη χώρα να ξεπεράσει τις δη-
μογραφικές της προκλήσεις.

ολοΓραφία
Του Παναγιώτη Γιαλένιου

Το Δημογραφικό 
Πρόβλημα στην Ελλάδα

Μειώσεις γεννήσεων 
και στην υπόλοιπη Ευρώπη
Το 2022, συνολικά γεννήθη-
καν 3,88 εκατομμύρια μωρά 
στην ΕΕ, σε σύγκριση με τα 
4,09 εκατομμύρια που γεννή-
θηκαν το 2021, δηλαδή μεί-
ωση της τάξης του 5,11%, 
σύμφωνα με τα στοιχεία της 
Eurostat.
Ο συνολικός δείκτης γονιμό-
τητας το 2022 ήταν 1,46 ζω-
ντανές γεννήσεις ανά γυναίκα 
στην ΕΕ, δείκτης που επίσης 
καταγράφει μείωση μετά τη μι-
κρή αύξηση που σημειώθη-
κε το 2021 (ο συνολικός δεί-
κτης γονιμότητας ήταν 1,53 το 
2021 και 1,51 το 2020). 
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> Το μερίδιο κατείχε το Ταμείο Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας

> Συνεργασία ΟΛΠΑ με την εταιρεία SAMMY

Το Ταμείο Χρηματοπιστωτικής Σταθε-
ρότητας ολοκλήρωσε τη διάθεση πο-
σοστού 10% επί του μετοχικού κεφα-
λαίου της Εθνικής Τράπεζας, που κα-
τείχε, το οποίο πλέον διαμορφώνεται 
σε 8,39% από 40,4% πριν την έναρ-
ξη της αποεπένδυσης.
Όπως αναφέρεται σε ανακοίνωση 

του ΤΧΣ, η Δημόσια Προσφορά, που 
ολοκληρώθηκε επιτυχώς, προσέλκυ-
σε αξιοσημείωτο ενδιαφέρον τόσο 
Ελλήνων όσο και ξένων επενδυτών, 
με τη συνολική ζήτηση να ανέρχε-
ται στα 7,2 δισ.ευρώ και τη συνολι-
κή αξία της συναλλαγής να αγγίζει τα 
0,7 δισ. ευρώ.

Ο Οργανισμός Λιμένος Πα-
τρών Α.Ε. (ΟΛΠΑ) ανα-
κοινώνει με ιδιαίτερη χα-
ρά την επέκταση της συνερ-
γασίας του με τη SAMMY, 
μια καινοτόμα εταιρεία με 
έδρα την Πάτρα, που εξει-
δικεύεται στις προηγμένες 
τεχνολογίες για τη ναυτιλία 
και το θαλάσσιο τουρισμό. 
Η συνεργασία αυτή σημα-
τοδοτεί ένα σημαντικό βή-
μα προς την κατεύθυνση 
της ψηφιακής αναβάθμισης 
του λιμανιού, με στόχο τη 
βελτίωση των υπηρεσιών 
και της ασφάλειας στο χώ-
ρο του αγκυροβολίου. 
Στο πλαίσιο της συνεργασί-
ας, η εταιρία SAMMY ξε-
κίνησε να εγκαθιστά αυτό-
νομους και έξυπνους αι-
σθητήρες στο αγκυροβόλιο 
σκαφών αναψυχής του ΟΛ-
ΠΑ. Οι αισθητήρες αυτοί 
θα συμβάλλουν στην πα-
ρακολούθηση και τη βελ-
τίωση της διαχείρισης των 
σκαφών αναψυχής και των 
διαδικασιών αγκυροβολί-
ας και ελλιμενισμού. Με 
τη χρήση σύγχρονων τε-

χνολογιών, οι νέες διατά-
ξεις αισθητήρων θα προ-
σφέρουν συνεχή ενημέρω-
ση για την κατάσταση και τη 
διαθεσιμότητα των θέσεων 
ελλιμενισμού, καθώς και 
πληροφορίες για την ασφά-
λεια του λιμανιού. 
Ο Διευθύνων Σύμβουλος 
του Ο.Λ.ΠΑ., κ. Παναγιώ-
της Αναστασόπουλος, δή-
λωσε: «Η συνεργασία αυ-
τή ενισχύει τη στρατηγι-
κή μας για την καινοτομία 
και τη βιώσιμη ανάπτυ-
ξη. Με την υποστήριξη της 
SAMMY, το λιμάνι της Πά-
τρας προχωρά σε μια νέα 
εποχή ψηφιακών δυνατο-

τήτων που θα βελτιώσουν 
την αποδοτικότητα και την 
ασφάλεια των διαδικασι-
ών μας. Η πατρινή εταιρία 
SAMMY, με την τεχνολογι-
κή της πρωτοπορία και την 
αφοσίωσή της στη βιώσι-
μη ναυτιλία, αποτελεί έναν 
ιδανικό συνεργάτη για τον 
ΟΛΠΑ. Οι λύσεις που προ-
σφέρει συνδυάζουν υψηλή 
τεχνολογία και λειτουργι-
κότητα, διασφαλίζοντας την 
καλύτερη δυνατή εμπειρία 
για τους χρήστες του λιμα-
νιού». O συνιδρυτής της 
εταιρίας SAMMY, κ. Γιάν-
νης Κωστόπουλος δήλω-
σε: «Είμαστε στην ευχάρι-

στη θέση να ανακοινώσου-
με την εγκατάσταση ενός 
νέου καινοτόμου συστήμα-
τος στο λιμάνι της Πάτρας, 
το οποίο θα βοηθήσει να 
αυτοματοποιηθούν οι δια-
δικασίες ελλιμενισμού των 
σκαφών αναψυχής και να 
βελτιωθεί η οργάνωση και 
εποπτεία των λιμενικών 
εγκαταστάσεων, αξιοποιώ-
ντας χρηματοδοτήσεις από 
Ευρωπαϊκά προγράμματα 
και τη διεθνή τεχνογνωσία. 
Ευχαριστούμε τον ΟΛΠΑ 
Α.Ε. για τη διαρκή εμπιστο-
σύνη στο έργο και τις υπη-
ρεσίες που προσφέρει η 
εταιρίας μας και όλα τα μέ-
λη της ομάδας της SAMMY 
που εργάστηκαν για το σκο-
πό αυτό.»
Η πλήρης λειτουργία των 
αισθητήρων αναμένεται να 
ολοκληρωθεί στο επόμε-
νο χρονικό διάστημα, με 
τα πρώτα αποτελέσματα να 
δείχνουν σημαντική βελτί-
ωση στην παρακολούθη-
ση και τη διαχείριση των 
σκαφών στο λιμάνι της Πά-
τρας.

Ολοκληρώθηκε με υπερκάλυψη η 
διάθεση 10% της Εθνικής Τράπεζας

Καινοτομία στο λιμάνι της Πάτρας
Συνάντηση Α. Μαστοράκου 
με Γ. Γ. Δημόσιας Υγείας 

Η Αντιπεριφερειάρχης Δημόσιας Υγείας, Άννα Μαστο-
ράκου, πραγματοποίησε συνάντηση εργασίας με τη Γε-
νική Γραμματέα Δημόσιας Υγείας, Φωφώ Καλύβα, στο 
πλαίσιο διενέργειας συναντήσεων με στελέχη και υπη-
ρεσιακούς παράγοντες του Υπουργείου Υγείας.

Κατά τη διάρκεια της συνάντησης, η Αντιπεριφερειάρ-
χης, παρουσίασε τους άξονες του στρατηγικού σχεδίου 
για τη Δημόσια Υγεία στην Περιφέρεια Δυτικής Ελλά-
δας, το οποίο εστιάζει στην πρόληψη, στην προαγωγή 
και προστασία της υγείας του πληθυσμού, καθώς επί-
σης στην ετοιμότητα για την αντιμετώπιση κρίσεων.
Από την πλευρά της, η Γενική Γραμματέας Δημόσιας 
Υγείας τόνισε την ανάγκη ενίσχυσης σε Περιφερειακό 
Επίπεδο των Προγραμμάτων α) «Φώφη Γεννηματά» για 
τον προσυμπτωματικό έλεγχο για τον καρκίνο του μα-
στού και β) Πρόληψης της Δημόσιας Υγείας «Σπύρος 
Δοξιάδης» - Δευτερογενής Πρόληψη.
Ιδιαίτερη έμφαση δόθηκε επίσης στην ανάγκη σύμπρα-
ξης όλων των εμπλεκομένων φορέων για το συντονισμό 
των δράσεων με στόχο τη διαχείριση των περιβαλλο-
ντικών προκλήσεων που επηρεάζουν την ποιότητα του 
πόσιμου νερού καθώς επίσης στην ενημέρωση και ευ-
αισθητοποίηση για τη νέα νομοθεσία σχετικά με την 
ποιότητα του νερού ανθρώπινης κατανάλωσης .

Αλλαγή του καιρού 
Με διαβιβαστικό της έγγραφο, η αυτοτελής Υπηρεσία 
Πολιτικής Προστασίας της Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδας 
καλεί τις υπηρεσίες που εμπλέκονται σε έργα και δράσεις 
για την αντιμετώπιση κινδύνων από επικίνδυνα καιρικά 
φαινόμενα, να λάβουν τα απαραίτητα μέτρα στο πλαίσιο 
των αρμοδιοτήτων τους. O λόγος είναι ότι ο καιρός θα 
παρουσιάσει επιδείνωση στη χώρα μας με την διέλευση 
ενός ψυχρού μετώπου, από τις απογευματινές ώρες της 
Παρασκευής (04-10-24) μέχρι το βράδυ του Σαββάτου 
(05-10-24), με κατά τόπους ισχυρές βροχές και καταιγί-
δες, κυρίως στα δυτικά και τα βορειοανατολικά τμήματα.
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Ενημέρωση επιχειρηματιών 
από το Επιμελητήριο Αχαΐας
Την ευκαιρία να συζητήσει με επιχειρηματίες της Αχαΐας στον 
Αλισσό και τη Βιομηχανική Περιοχή Πατρών είχε την περα-
σμένη Τετάρτη αντιπροσωπεία του Επιμελητηρίου Αχαΐας με 
επικεφαλής τον Πρόεδρο κ. Πλάτωνα Μαρλαφέκα.

Η πρώτη συνάντηση πραγματοποιήθηκε στις εγκαταστάσεις 
της επιχείρησης «Αχαϊκή Γη», στον Άνω Αλισσό, μια πρότυ-
πη μονάδα παραγωγής ελαιολάδου η οποία συμπεριλαμβά-
νεται στις εταιρείες που έχουν επιδείξει σημαντικές ενέργειες 
εξωστρέφειας όλα τα τελευταία χρόνια. Ο κ. Μαρλαφέκας πα-
ρουσίασε τα βασικά σημεία του έργου του Επιμελητηρίου και 
συζητήθηκαν διεξοδικά τα ζητήματα που αφορούν ειδικότερα 
τις επιχειρήσεις του συγκεκριμένου κλάδου αλλά και γενικότε-
ρα της εν λόγω περιοχής,για την περαιτέρω στήριξή τους με 
κάθε δυνατό τρόπο.
Τον κ. Μαρλαφέκα συνόδευαν ο Αντιπρόεδρος του Επιμελη-
τηρίου κ. Χάρης Ανδρικόπουλος, ο Οικονομικός Επόπτης κ. 
Απόστολος Μάρκος, ο Διαχειριστής της Αναπτυξιακής Εται-
ρείας του Επιμελητηρίου κ. Ανδρέας Ντακόλιας, ο υπεύθυνος 
για θέματα ΒΙ.ΠΕ. και μέλος του Δ.Σ. κ. Βασίλης Καλαμαράς 
και ο Δ/ντης της Αναπτυξιακής κ. Θανάσης Κούστας. 
Από την πλευρά της επιχείρησης «Αχαϊκή Γη» τους υποδέ-
χθηκαν οι κ.κ. Κωνσταντίνος Καμπέρος και Βασίλειος Λάζα-
ρης, ενώ παρόντες στην συνάντηση ήταν και οι προσκεκλημέ-
νοι επιχειρηματίες της περιοχής: Κώστας Ντεμίρης, Ανδρέας 
Ζαφειρόπουλος, Άγγελος Κοστίρης, Αλέξης Παπασταματό-
πουλος, Παρασκευή Ροδοπούλου, Σπύρος Τραχάνης και Ευ-
αγγελία Καραλιόλιου. 
Η αντιπροσωπεία του Επιμελητηρίου στη συνέχεια επισκέ-
φθηκε την Βιομηχανική Περιοχή Πατρών σε προγραμματι-
σμένη συνάντηση, όπου η υποδοχή έγινε από μέλη του Δ.Σ. 
του Συνδέσμου Εγκατεστημένων Βιομηχανιών (ΣΕΒΙΠΑ) με 
τη συμμετοχή και εκπροσώπων εγκατεστημένων και συνεργα-
ζόμενων επιχειρήσεων.
Πραγματοποιήθηκε εκτενής συζήτηση για την κατάσταση και 
τις προοπτικές της Βιομηχανικής Περιοχής της Πάτρας και τέ-
θηκαν ζητήματα που αφορούν τις επιχειρήσεις της περιοχής. 

Μαρλαφέκας: Η αλήθεια 
για την επιστολή προς την ΚΕΕΕ

Σε ανακοίνωσή του ο πρόε-
δρος του Επιμελητηρίου Αχα-
ΐας Πλ. Μαρλαφέκας επι-
σημαίνει: «Μετά από δημο-
σιεύματα και αναφορές που 
παραποιούν την αλήθεια σε 
σχέση μεδικές μου ενέργει-
ες ως Προέδρου του Επιμε-
λητηρίου Αχαΐαςγια την ανά-
γκη εναρμόνισης του επιμε-
λητηριακού Nόμου με την 
ισχύουσα πτωχευτική νομο-
θεσία, σας κάνω γνωστή την 
επιστολή που απέστειλα προς 
την Κεντρική Ένωση Επιμε-
λητηρίων Ελλάδας (ΚΕΕΕ) 
και προς όλα τα Επιμελητή-
ρια της χώρας. Στην συγκε-
κριμένη επιστολή αναφέρε-
ται η ανάγκη να ενσωματω-
θούν στον επιμελητηριακό 
Nόμο 4497/2017 οι προβλέ-
ψεις και περιορισμοί του νέου 
πτωχευτικού Κώδικα ο οποί-
ος ισχύει από το 2020 (Νό-

μος 4738). Αυτό θα επιτρέ-
ψει το αυτονόητο, δηλαδή τα 
Επιμελητήρια της χώρας να 
προχωρήσουν στις εκλογι-
κές τους διαδικασίες λαμβά-
νοντας υπόψιν τους το ισχύον 
πτωχευτικό πλαίσιο και όχι το 
προηγούμενο!
Άρα, η αλήθεια είναι ότι δεν 
μιλάμε για καμία προσπάθεια 
να ευνοηθεί ή να αποκλει-
στεί κανένας, όπως ερμηνεύ-
τηκε από πρόσωπα που ανα-

γνώρισαν τον εαυτό τους στις 
ισχύουσες διατάξεις του πτω-
χευτικού Κώδικα και πιο συ-
γκεκριμένα από εκδοτικό συ-
γκρότημα που, δυστυχώς, 
εσχάτως έχει μετατραπεί σε 
«εργαλείο» συκοφάντησης και 
καθημερινών επιθέσεων κα-
τά του Επιμελητηρίου Αχαΐας.
Η επιστολή έχει συγκεκριμέ-
νο και τεκμηριωμένο σκεπτι-
κό, ενώ βασίζεται και σε σχετι-
κή γνωμοδότηση της Νομικής 

Υπηρεσίας της KEEE, η οποία 
προηγήθηκε χρονικά και ει-
σηγείται την τροποποίηση – 
επικαιροποίηση του Επιμελη-
τηριακού Νόμου, ακριβώς για 
τους παραπάνω λόγους, ζη-
τώντας την τροποποίηση των 
σχετικών άρθρων του Επιμε-
λητηριακού Νόμου.
Είναι λοιπόν σαφές,ότι η πα-
ρέμβασή αυτή είναι θεσμική 
και αφορά όλα τα Επιμελητή-
ρια της χώρας. Με μοναδικό 
σκοπό να προασπίσουμε όλοι 
μας το κύρος του επιμελητηρι-
ακού θεσμού και να προστα-
τεύσουμε τον επιχειρηματικό 
κόσμο.
Αυτή είναι η αποστολή μας 
και αυτό θα συνεχίσουμε να 
κάνουμε».
Ο κ. Μαρλαφέκας στην ανα-
κοίνωση του επισυνάπτει τη 
σχετική γνωμοδότηση και την 
επιστολή στην ΚΕΕΕ.

> Το περιεχόμενό της έχει συγκεκριμένο και τεκμηριωμένο σκεπτικό, 

Πραγματοποιήθηκαν την 
Κυριακή 29 Σεπτεμβρί-
ου 2024,οι εκλογικές δια-
δικασίες της Ομοσπονδίας 
Εμπορικών Συλλόγων Πε-
λοποννήσου & Νοτιοδυτι-
κής Ελλάδος για την εκλο-
γή μελών του Διοικητικού 
Συμβουλίου, της Ελεγκτικής 
Επιτροπής,καθώς και των 
Αντιπροσώπων για το τριτο-
βάθμια όργανο (Ε.Σ.Ε.Ε).
Ψήφισαν 81 από τους 82 
αντιπροσώπους και δια ζώ-
σης και ηλεκτρονικά.
Οι συνδυασμοί που συμμε-
τείχαν, έλαβαν για το Δ.Σ
ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΕΝΩΤΙΚΗ 

ΚΙΝΗΣΗ ΕΜΠΟΡΩΝ
Επικεφαλής: Βαγενάς Γεώρ-
γιος
Ποσοστό 52% και 9 έδρες

ΝΕΑ ΠΟΡΕΙΑ
Επικεφαλής: Πασιόπουλος 
Κωνσταντίνος
Ποσοστό 35% και 6 έδρες
ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΉ ΣΥΝΕΡΓΑ-

ΣΙΑ ΕΜΠΟΡΩΝ
Επικεφαλής: Τηλιγάδης 
Κωνσταντίνος
Ποσοστό 13% και 2 έδρες
Εκλέγονται κατά συνδυασμό
ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΕΝΩΤΙΚΗ 

ΚΙΝΗΣΗ ΕΜΠΟΡΩΝ
Βαγενάς Γεώργιος
Σιαψάλης Νικόλαος

Σπυρόπουλος Σπύρος
Γεωργακόπουλος Ιωάννης
Καρβουνιάρης Ιωάννης
Παπαδόπουλος Χαράλαμπος
Τσάκωνας Ευάγγελος
Μακρής Ευθύμιος
Τζίμου Αναστασία

ΝΕΑ ΠΟΡΕΙΑ
Πασιόπουλος Κωνσταντίνος
Γεώργαρης Βασίλειος
Διονυσάτου Ερμιόνη
Ζαφειρόπουλος Κωνσταντίν
Κωστίκογλου Σωκράτης
Παντελής Μιχαήλ
ΑΓΩΝΙΣΤΙΚΉ ΣΥΝΕΡΓΑ-

ΣΙΑ ΕΜΠΟΡΩΝ
Τσίρος Ανδρέας
Τσιλιγιάννης Κωνσταντίνος
Επίσης εκλέγονται στην Ελε-

γκτική Επιτροπή οι εξής
ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΕΝΩΤΙΚΗ 

ΚΙΝΗΣΗ ΕΜΠΟΡΩΝ
Κακκαβάς Κωνσταντίνος
Παπαχριστόπουλου Μαρία
Τριγωνίδης Θεόδωρος

ΝΕΑ ΠΟΡΕΙΑ
Γερασίμου Αικατερίνη
Σπυρόπουλος Βασίλειος
Τέλος εκλέγονται αντιπρόσω-
ποι για την ΕΣΕΕ, 67 μέλη 
της ΟΕΕΣΠ.

 Ανακοίνωση Βαγενά 
Σε ανακοίνωσή της η πα-
ράταξη του Γιώργου Βαγενά 
«Ανεξάρτητη Ενωτική Κίνη-
ση Εμπόρων» αναφέρει: «Η 
παράταξη μας βγήκε νικήτρια 
με την απόλυτη πλειοψηφία 
των 9 εδρών, και ποσοστό 
53%.
Το σημαντικότερο για εμάς 
είναι ότι η ομάδα μας ανα-

δείχτηκε πιο συμπαγής και 
στέρεη από ποτέ απομονώ-
νοντας προσωπικές φιλοδο-
ξίες και επιμένοντας σταθε-
ρά στην ομαδικη, συλλογική 
δουλειά. 
[...]Τέλος καταγγέλλουμε τον 
ορισμένο εκπρόσωπο της πα-
ράταξης του κ. Πασιοπουλου, 
κ. Βασίλη Στριφτουλια στην 
εφορευτική επιτροπή, για την 
πλήρη ασυνέπεια του στην 
διαδικασία της ηλεκτρονικής 
ψηφοφορίας, πράγμα που 
σήμανε την παράταση της δι-
αδικασίας για μια ακόμη ημέ-
ρα χρεώνοντας ήδη με την 
στάση και την συμπεριφορά 
τους την ομοσπονδία με επι-
πλέον παράβολο. Θα θέλαμε 
να πιστεύουμε ότι οι πράξεις 
του εκπροσώπου του κ. Πασι-
οπουλου δεν είχαν σκοπό τις 
παραταξιακές τους ισορρο-
πίες, ή τηνάσκηση πιέσεων 
προς αντιπροσώπους ώστε 
να αλλοιωθεί το αποτέλεσμα 
και ήταν απλώς ένα Λάθος.
Απλά θα πρέπει να διερωτη-
θούμε αν όλη αυτή την αντι-
καταστατική συμπεριφορά 
βρίσκει σύμφωνες τις συ-
νεργαζομενες παρατάξεις με 
τον κ. Πασιόπουλο που προ-
έρχονται από τον εμπορικό 
σύλλογο της Πάτρας. [...]».

Επανεκλογή Βαγενά στην ΟΕΕΣΠ
> Επικράτηση με 52% για την «Ανεξάρτητη Ενωτική Κίνηση Εμπόρων»
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ΕΛΣΤΑΤ: Στα €1.685 η μέση 
μηνιαία δαπάνη των νοικοκυριών

Ο Χ. Μπονάνος 
στις Βρυξέλλες 

Στις συναντήσεις εργασίας 
του Ετήσιου Φόρουμ Κοι-
νωνικής Καινοτομίας της ΕΕ 
2024 (ΕU Social Innovation 
Annual Forum) που πραγμα-
τοποιήθηκε στις Βρυξέλλες, 
την 1η και 2α Οκτωβρίου 
2024, συμμετείχε ο Αναπλη-
ρωτής Περιφερειάρχης ΠΔΕ, 
Χαράλαμπος Μπονάνος. 
Το φόρουμ Κοινωνικής Και-
νοτομίας της ΕΕ αποτελεί μια 

κορυφαία ετήσια εκδήλωση που από τη Γενική Διεύθυν-
ση Απασχόλησης, Κοινωνικών Υποθέσεων και Ένταξης 
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Εστιάζει στην προώθηση 
της κοινωνικής καινοτομίας, και δικτύωσης /συνεργασί-
ας σε όλη την Ευρώπη, παρουσιάζει επιτυχημένα έργα 
και πρωτοβουλίες κοινωνικής καινοτομίας με διακεκρι-
μένους προσκεκλημένους από όλες τις ΕΕ χώρες, υπεύ-
θυνους χάραξης πολιτικής, υψηλόβαθμα στελέχη φορέ-
ων, κοινωνικά καινοτόμους ερευνητές κ.α. 
Το φόρουμ επιδιώκει να ενημερώσει και να επηρεάσει 
τη χάραξη πολιτικής της ΕΕ και των εθνικών πολιτικών, 
διασφαλίζοντας ότι η κοινωνική καινοτομία έχει προτε-
ραιότητα και υποστηρίζεται σε όλα τα επίπεδα διακυβέρ-
νησης, προωθώντας την βιώσιμη και χωρίς αποκλει-
σμούς ανάπτυξη σε όλη την Ευρώπη. 

Ο Δήμος τιμά την 
απελευθέρωση της Πάτρας

Ο Δήμος Πατρέων τιμά, σήμερα Παρασκευή 4 Οκτωβρί-
ου, την 80η επέτειο απελευθέρωσης της Πάτρας από τα 
γερμανικά στρατεύματα κατοχής.
Μετά την δοξολογία, που θα γίνει στις 10.30 το πρωί, 
στον Μητροπολιτικό Ναό της Ευαγγελίστριας, διοργανώ-
νεται εκδήλωση, στις 11 το πρωί, στον τόπο εκτέλεσης 
Ελλήνων Αγωνιστών της Αντίστασης, στα Ψηλά Αλώνια 
με ομιλία και καταθέσεις στεφάνων και στη συνέχεια επί-
σκεψη στο Καταφύγιο.
Στην εκδήλωση θα συμμετέχει το Παράρτημα Πάτρας της 
Πανελλήνιας Ένωσης Αγωνιστών Εθνικής Αντίστασης 
και Δημοκρατικού Στρατού Ελλάδας.

Σε χαμηλό πενταετίας 
ξεκινά η διάθεση 
πετρελαίου θέρμανσης

Το πετρέλαιο θέρμανσης, που ακόμη χρησιμοποιούν 
ως βασικό καύσιμο για να θερμάνουν τις κατοικίες τους 
εκατομμύρια νοικοκυριά σε όλη τη χώρα, εκτιμάται ότι 
θα γεμίσει τις δεξαμενές των καταναλωτών σε τιμές έως 
20% χαμηλότερες από πέρυσι.
Αν δεν συμβεί κάτι συγκλονιστικό στη φλεγόμενη περι-
οχή της Μέσης Ανατολής, σε δύο εβδομάδες από σήμε-
ρα η τιμή πώλησης ενός λίτρου πετρελαίου θέρμανσης 
(η διάθεσή του ξεκινά στις 15 Οκτωβρίου), αναμένεται, 
σύμφωνα με την Απογευματινή, να κυμανθεί από 1,10 
ευρώ έως 1,20 ευρώ.
Πρόκειται δηλαδή για μείωση στην τιμή του τουλάχιστον 
20-30 λεπτών/λίτρο σε σύγκριση με το 1,40 ευρώ το 
2023 και θα είναι η χαμηλότερη τιμή από το 2019.
Αν υποθέσουμε πως ένα νοικοκυριό θα προμηθευτεί 
από τις 15 Οκτωβρίου έναν τόνο πετρελαίου θέρμανσης 
για φέτος τον χειμώνα (περίπου 1.200 λίτρα) θα εξοικο-
νομήσει περί τα 360 ευρώ συγκριτικά με πέρυσι, .

Θέματα

> Πόσα χρήματα «φεύγουν» σε διατροφή, στέγαση και μεταφορές

> Για αδιαφορία του Δήμου Πατρέων κάνει λόγο η παράταξη

> Στόχος ο καθορισμός των χρήσεων γης και όρων δόμησης στη Δυτική Αχαΐα

Στα 20.223,36 ευρώ 
(1.685,28 το μήνα) ανήλ-
θε η μέση ετήσια δαπάνη 
των νοικοκυριών για αγο-
ρές το 2023, καταγράφοντας 
αύξηση, σε τρέχουσες τιμές 
5,3%, σε σχέση με το 2022, 
σύμφωνα με την ΕΛΣΤΑΤ.
Το 50% των νοικοκυριών 
δαπανούν περισσότερα από 
1.315 ευρώ το μήνα.
Τα νοικοκυριά που διαμέ-
νουν σε ενοικιασμένη κατοι-
κία δαπανούν το 16,8% του 
προϋπολογισμού τους, κατά 
μέσο όρο, για ενοίκιο.
Το μερίδιο της μέσης δαπά-
νης για είδη διατροφής και 
μη οινοπνευματώδη ποτά 

και στέγαση των νοικοκυ-
ριών του φτωχότερου 20% 
πληθυσμού ανέρχεται στο 
55,8% των δαπανών των 
νοικοκυριών, ενώ το αντί-
στοιχο μερίδιο του πλου-
σιότερου 20% πληθυσμού 

ανέρχεται στο 24,8%.
Η μέση ετήσια δαπάνη των 
νοικοκυριών το 2023 εμ-
φανίζεται μειωμένη κατά 
20,5% σε σύγκριση με το 
2008. Αναλυτικότερα:
Tο μεγαλύτερο μερίδιο των 

δαπανών του μέσου προϋ-
πολογισμού των νοικοκυ-
ριών, σε τρέχουσες τιμές, 
αφορά: στα είδη διατροφής 
και μη οινοπνευματώδη πο-
τά (20,7%), στη στέγαση 
(14,1%) και στις μεταφορές 
(13,1%), ενώ το μικρότε-
ρο μερίδιο των δαπανών 
(3,4%) αντιστοιχεί στην εκ-
παίδευση και τα οινοπνευ-
ματώδη ποτά και καπνό
Από την έρευνα προκύπτει 
ότι λόγω προφανώς των 
ανατιμήσεων, μεταξύ 2022 
και 2023 υπήρξε μείωση 
της κατανάλωσης (σε ποσό-
τητες) σε όλα τα είδη διατρο-
φής.

Πυρά Σβόλη για μη συγκρότηση 
Δημοτικού Συμβουλίου Νέων

Παρουσίαση των εναλλακτικών
σεναρίων Χωρικής Ανάπτυξης

Σε ανακοίνωσή της η παράταξη του Κώ-
στα Σβόλη «Πάτρα Ενωμένη» αναφέ-
ρει: «Η νομοθεσία μας προβλέπει τη 

συγκρότηση Δημοτικού Συμβουλίου 
Νέων, με σκοπό την ενίσχυση της συμ-
μετοχής των νέων στη διαχείριση τοπι-
κών υποθέσεων, που ανταποκρίνονται 
στα ενδιαφέροντά τους. Η ενεργοποίη-
ση των νέων της πόλης μας είναι ουσιώ-
δους σημασίας τόσο για την καταγραφή 
των προβλημάτων που αντιμετωπίζουν 
όσο και για την αναβάθμιση της ποιότη-
τας της ζωής τους, μέσω της συμμετοχής 
τους στην επίλυση των θεμάτων αυτών.
Ήδη υπάρχουν Δήμοι στην επικράτεια 

που έχουν προβεί σε αντίστοιχες κινή-
σεις και βρίσκεται σε εξέλιξη πιλοτικό 
διαδημοτικό/διαπεριφερειακό φόρουμ 
με συμμετοχή μελών Δημοτικών Συμ-
βουλίων Νέων.
Ο Δήμος Πατρέων, δυστυχώς, δεν έχει 
προβεί σε κάποια αντίστοιχη ενέργεια.
Η νεολαία έχει πληγεί σημαντικά από 
την πολυεπίπεδη κρίση που βιώνουμε 
και δεν φέρει καμία ευθύνη για αυτό. Εί-
ναι, όμως, το μέλλον μας και η ελπίδα 
μας. Ας την αξιοποιήσουμε».

Δημόσια Παρουσίαση των 
Εναλλακτικών Σεναρίων Χω-
ρικής Ανάπτυξης και Οργά-
νωσης του Τοπικού Πολεο-
δομικού του Δήμου Δυτικής 
Αχαΐας πραγματοποιήθη-
κε μέσω τηλεδιάσκεψης την 
Τετάρτη 2 Οκτωβρίου 2024 
προς ενημέρωση των αρμό-
διων φορέων. Στην ανοιχτή 
συζήτηση – παρουσίαση συμ-
μετείχε ο Αντιδήμαρχος Έρ-
γων -Πολεοδομικής & Οικι-
στικής Ανάπτυξης Ανδρέας 
Μπουχέλος, εκπροσωπώ-
ντας τον Δήμαρχο Δυτικής 
Αχαΐας Γρηγόρη Αλεξόπου-
λο. 

Η υλοποίηση του προγράμ-
ματος “Κωνσταντίνος Δοξιά-
δης” είναι καθοριστικής ση-
μασίας καθώς θα αποκτήσει 
επιτέλους πολεοδομικά σχέ-
δια όλη η επικράτεια. Στόχος 
είναι να δρομολογηθεί η σύ-
νταξη ειδικών και τοπικών 

πολεοδομικών σχεδίων. Αυ-
τά θα καθορίζουν πλέον ορι-
στικά τις χρήσεις γης, τους 
όρους δόμησης, εντός αλλά 
και εκτός σχεδίου και φυσικά 
τις προστατευόμενες ζώνες 
κάθε περιοχής. Θα οριοθετη-
θούν, επίσης, οι οικισμοί με 

συντελεστή δόμησης στις Δη-
μοτικές Ενότητες.
«Εκτιμώ ότι είναι μία ανα-
γκαία μεταρρύθμιση με θε-
τικό αναπτυξιακό πρόσημο. 
Θα λυθεί ένα χρόνιο πρό-
βλημα για το Δήμο μας. Πι-
στεύω ότι θα μπει μια τάξη 
παντού. Αυτός είναι άλλωστε 
και ο στόχος κάθε οργανωμέ-
νης κοινωνίας που στοχεύει 
στη βιώσιμη ανάπτυξη», δή-
λωσε ο κ. Μπουχέλος.
Οι συμμετέχοντες τόνισαν 
την ανάγκη συνεργασίας με 
στόχο η τελική μελέτη που θα 
εκπονηθεί να είναι στοχευμέ-
νη και ακριβής.
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Συνάντηση Φ. Ζαΐμη με 
τον Πρέσβη της Αρμενίας 

Ο Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. Αχαΐας, Πρόε-
δρος της Επιτροπής Βαλκανίων & Ευξείνου 
Πόντου της CPMR, Φωκίων Ζαΐμης, συνα-
ντήθηκε πρόσφατα στην Αθήνα με τον Πρέ-
σβη της Αρμενίας, Tigran MKRTCHYAN. 

Όπως επισήμανε ο Αντιπεριφερειάρχης, 
Φωκίων Ζαΐμης: «Η Αρμενία είναι μια χώρα 
με αρκετές κοινές ιστορικές διαδρομές κι 
αγώνες με την Ελλάδα απέναντι στον οθωμα-
νικό ζυγό και την βαρβαρότητα. Με τον Πρέ-
σβη συζητήσαμε θέματα της CPMR αλλά και 
συνεργασία σε μία σειρά από τομείς όπως 
πολιτιστική, τουριστική και εμπορική συνερ-
γασία. Ένα κεφάλαιο που θα επιδιώξουμε να 
αναπτύξουμε είναι και ο θρησκευτικός του-
ρισμός διότι και τα δύο ορθόδοξα χριστια-
νικά κράτη έχουν πλούσια θρησκευτική κλη-
ρονομία». Στη συνάντηση παρευρέθηκε και ο 
Ειδικός Σύμβουλος του Αντιπεριφερειάρχη, 
Αντώνης Τσόγκας-Χαρβαλάκος. 

Ευχαριστίες Φιλιππάτου 
Ο Αντιδήμαρχος Πολιτικής Προστασίας του 
Δήμου Αιγιαλείας Δημήτρης Φιλιππάτος θέ-
λει να εκφράσει τις ευχαριστίες του σε όλους 
αυτούς που συνέβαλαν επί τρία μερόνυχτα 
με τη συνεχή τους παρουσία με ζήλο και ερ-
γατικότητα στο να «κρατηθεί» η φωτιά μα-
κριά από τον Δήμο Αιγιαλείας.
Τον Πρόεδρο των Αιγών κ. Ηλία Κριτάκη, 
τον Πρόεδρο του Συνεβρού κ. Ανδρέα Ντε-
ρέκη, τον Πρόεδρο της Όασης κ. Γιώργο Γι-
αλαμά, τον Πρόεδρο των Αμπελοκήπων κ. 
Κώστα Μουστερή, τον Πρόεδρο Περιθωρί-
ου κ. Κωνσταντίνο Κωνσταντίνου, τον Πρό-
εδρο Μοναστηρίου κ. Αθανάσιο Ρόζο και 
τον Πρόεδρο της Αιγείρας κ. Ηλία Σταθα-
κόπουλο καθώς και όλους του κατοίκους 
των Κοινοτήτων, άντρες και γυναίκες. Επί-
σης, τους εθελοντές των Κοινοτήτων Αιγών, 
Μοναστηρίου, Περιθωρίου, Συνεβρού, Όα-
σης, Αμπελοκήπων και Αιγείρας, καθώς και 
τη συνάδελφο, αρμόδια Αντιδήμαρχο για 
θέματα τοπικού σχεδιασμού Αιγείρας και 
Ακράτας κυρία Μαρία Σταυροπούλου. 
Τους συνεργάτες του γραφείου του Υπουργού 
κ. Βασίλη Κικίλια, τον Υποστράτηγο και Υπαρ-
χηγό του Πυροσβεστικού Σώματος κ. Νικό-
λαο Ρουμελιώτη, ιδιαιτέρως τον Διοικητή 
της Π.Υ. Αιγίου κ. Παναγιώτη Πετρόπουλο, 
τον Προϊστάμενο του τμήματος Π.Υ. Ακρά-
τας κ. Ανδρέα Ζαφειρόπουλο, και όλους τους 
άντρες και γυναίκες του Πυροσβεστικού Σώ-
ματος αλλά και τους αξιωματικούς του Α.Τ. 
Ακράτας, οι οποίοι κατέβαλαν κάθε προσπά-
θεια στην ενημέρωση του Κέντρου Επιχειρή-
σεων προκειμένου να ενημερώνουν με ακρί-
βεια τους συναδέλφους ότι υπάρχει μεγάλος 
κίνδυνος πως αν η φωτιά περνούσε στην Αι-
γιάλεια, θα γινόταν η μεγαλύτερη οικολογική 
καταστροφή των τελευταίων 100 ετών. 

Α. Γεωργιάδης: «Απαιτούνται και άλλα 
βήματα προς τα εμπρός για το ΕΣΥ»

Θέματα

> Στην Πάτρα ο Υπουργός Υγείας για την ορκωμοσία 95 νοσηλευτών

Στην τελετή ορκωμοσίας 95 νο-
σηλευτών και νοσηλευτριών, που 
θα καλύψουν θέσεις μόνιμου 
προσωπικού, στο νοσοκομείο της 
Πάτρας, παρευρέθηκε την Τρίτη 
1η Οκτωβρίου ο υπουργός Υγεί-
ας, Άδωνις Γεωργιάδης.
«Ήρθα πριν από μερικούς μήνες 
στο πανεπιστημιακό νοσοκομείο 
της Πάτρας και μου τέθηκε το αί-
τημα να καλύψουμε το κενό σε 
νοσηλευτές. Έρχομαι σήμερα, 
έξι μήνες μετά, για να ορκίσου-
με τους νοσηλευτές. Ετέθη στον 
υπουργό Υγείας ένα πραγματικό 
πρόβλημα και δόθηκε μία πραγ-
ματική λύση». Αυτά τόνισε, με-
ταξύ άλλων, ο υπουργός Υγείας, 
Άδωνις Γεωργιάδης, κατά την 
επίσκεψή του στο πανεπιστημια-
κό νοσοκομείο της Πάτρας.
Μιλώντας για το Εθνικό Σύστημα 
Υγείας, είπε ότι εκτελούνται ταυτό-
χρονα τα παρακάτω προγράμμα-
τα: «Από το Ταμείο Ανάκαμψης, 
το μεγαλύτερο πρόγραμμα κτιρι-
ολογικής αναβάθμισης του ΕΣΥ 
από την ίδρυσή του μέχρι σήμε-
ρα. Ανακαινίζονται 93 από τα 128 
νοσοκομεία, 158 από τα 360 κέ-
ντρα υγείας. Μόνο στο πανεπιστη-
μιακό νοσοκομείο της Πάτρας, το 
σύνολο των χρηματοδοτικών ερ-
γαλείων που αξιοποιούμε αυτή τη 
στιγμή από το Ταμείο Ανάκαμψης 
για τα νέα ΤΕΠ, τις ανακαινίσεις, 
την ενεργειακή αναβάθμιση κλπ 
είναι 50,5 εκατομμύρια ευρώ».
«Αναμφίβολα», συνέχισε, «το ΕΣΥ 
έχει προβλήματα. Υπάρχει κάποι-
ος οργανισμός τόσο πολύπλοκος 
όσο το ΕΣΥ, με 128 νοσοκομεία, 

360 κέντρα υγείας, 1400 περιφε-
ρειακά ιατρεία, 120 χιλιάδες ερ-
γαζόμενους, 85 χιλιάδες περιστα-
τικά την ημέρα και 25 εκατομμύ-
ρια περιστατικά το χρόνο, να μην 
έχει κάπου μία αστοχία, να μην 
πάει κάπου καλά, να μην πάει κά-
τι λάθος;» σχολίασε και συνέχισε:
«Προβλήματα πάντα θα υπάρ-
χουν. Το θέμα είναι κάνουμε βή-
ματα προς τα εμπρός και όχι προς 
τα πίσω». Μάλιστα, «εγώ ισχυρί-
ζομαι ότι κάνουμε πολλά βήματα 
προς τα εμπρός και δεν τα κάνου-
με μόνοι μας, τα κάνουμε όλοι μα-
ζί».
Απευθυνόμενος ο υπουργός Υγεί-
ας προς τους νέους νοσηλευ-
τές και νοσηλεύτριες, σημείω-
σε μεταξύ άλλων: «Αυτή η σημε-
ρινή μέρα, είναι μια μεγάλη μέρα 
για το πανεπιστημιακό νοσοκο-
μείο, είναι ένα μεγάλο βήμα προς 
τα εμπρός σε ένα από τα μεγαλύ-
τερα νοσοκομεία της χώρας, με 
έμπρακτη ενίσχυση του ανθρώπι-
νου δυναμικού, σε έναν νευραλ-

γικό τομέα, με νέους ανθρώπους 
που μπαίνουν στο σύστημα για να 
προσφέρουν, τα επόμενα 30 χρό-
νια».
Στη συνέχεια, ο ‘Αδωνις Γεωργιά-
δης εγκαινίασε τον σύγχρονο αγ-
γειογράφο, δωρεά του ιδρύματος 
Λαιμού, ένα μηχάνημα που λει-
τουργεί 24 ώρες το 24ωρο, επι-
σκέφθηκε τη νέα μονάδα Αυξη-
μένης Φροντίδας στην καρδιο-
θωρακοχειρουργική κλινική του 
ΠΓΝΠ, ενώ ενημερώθηκε από 
τον διοικητή του νοσοκομείου, 
Δημήτριο Μπάκο για το έργο της 
κτιριακής αναβάθμισης που βρί-
σκεται σε εξέλιξη.
Όπως είπε ο υπουργός Υγείας, 
«το πανεπιστημιακό νοσοκομείο 
της Πάτρας, είναι ένα νοσοκο-
μείο για το οποίο αυτή η κυβέρ-
νηση έχει δείξει πραγματικό εν-
διαφέρον, αφού ο προϋπολογι-
σμός του νοσοκομείου το 2019 
όταν 84 εκατομμύρια ευρώ και 
σήμερα έχει φθάσει τα 128 εκα-
τομμύρια ευρώ».

Κατόπιν, ο υπουργός Υγείας επι-
σκέφθηκε το «Καραμανδάνειο» 
νοσοκομείο Παίδων της Πάτρας, 
όπου εγκαινίασε τον νέο υπερ-
σύγχρονο μαγνητικό τομογράφο. 
Όπως τόνισε κατά την διάρκεια 
του χαιρετισμού του, απευθυνό-
μενος προς τους παρισταμένους, 
«ό,τι βλέπετε γύρω σας είναι όλα 
φτιαγμένα από το μηδέν, σε μία 
έμπρακτη απόδειξη του ενδιαφέ-
ροντος της κυβέρνησης για το ‘Κα-
ραμανδάνειο’ νοσοκομείο, το μο-
ναδικό παιδιατρικό νοσοκομείο 
στη Δυτική Ελλάδα».
Επίσης ανέφερε, ότι «η λειτουρ-
γία ενός τέτοιου μηχανήματος, 
ενός μαγνητικού τομογράφου τε-
λευταίας τεχνολογίας μέσα σε αυ-
τό το νοσοκομείο, αναβαθμίζει 
σε απόλυτο βαθμό τις παρεχόμε-
νες ιατρικές υπηρεσίες, καθόσον 
οι ασθενείς - εδώ μιλάμε για μι-
κρά παιδιά που θα χρειάζονται 
αυτού του τύπου την εξέταση - θα 
μπορούν να την κάνουν μέσα στο 
νοσοκομείο γρήγορα και δεν θα 
χρειάζεται να τους στέλνουμε γύ-
ρω-γύρω για να βρουν ένα μη-
χάνημα για να κάνουν αυτήν την 
εξέταση».
Παράλληλα, ο ‘Αδωνις Γεωργι-
άδης σημείωσε ότι «για όσους 
στοιχειωδώς αντιλαμβάνονται τι 
θα πει ιατρική, αυτό που κάνου-
με σήμερα εδώ μπορεί να σώσει 
πραγματικά ζωές και έτσι, όσοι 
κάποτε έλεγαν ότι η κυβέρνη-
ση αυτή θέλει να κλείσει το ‘Κα-
ραμανδάνειο’ νοσοκομείο, έχουν 
λάβει σήμερα την καλύτερη απά-
ντηση».

Σε ανακοίνωση της Ένωσης Ια-
τρών Νοσοκομείων Αχαΐας, ανα-
φέρονται τα εξής:
«Ο υπουργός συνέχισε τις υπο-
κριτικές περιφορές των στελε-
χών του υπουργείου το τελευταίο 
διάστημα που επιδεικτικά διαφη-
μίζουν το έργο της «ενίσχυσης» 
του ΕΣΥ.
Πράγματι, χαρακτηριστικό των 
τελευταίων μέτρων του υπουργεί-
ου είναι η ενίσχυση της εμπορευ-
ματικής λειτουργίας των νοσο-
κομείων, μέσω του θεσμού των 
απογευματινών χειρουργείων αλ-
λά και της επικείμενης αντιστοί-
χισης της παραγωγικότητας με τη 
χρηματοδότηση των δομών. Το 
υπουργείο ήρθε να διαφημίσει 
τις 87 μόνιμες προσλήψεις νο-
σηλευτών στο ΠΓΝΠ, μόνο που 
πάνω από τους μισούς υπηρετού-

σαν ήδη σαν επικουρικοί στο νο-
σοκομείο, οπότε αποτελούν μια 
σταγόνα στον ωκεανό των τερά-
στιων ελλείψεων που αγγίζουν 
τις 20000 θέσεις μόνιμου ιατρο-
νοσηλευτικού προσωπικού πα-
νελλαδικά την τελευταία δεκαε-
τία, με το επικουρικό προσωπικό 
στο εν λόγω νοσοκομείο να αγ-
γίζει τους 1200 εργαζόμενους σε 
σύνολο 2000 εργαζόμενων!
Επίσης από τις 141/427 κενές 
οργανικές θέσεις ιατρικού προ-
σωπικού στα δύο νοσοκομεία 
της πόλης προκηρύχθηκαν μόνο 
οι 12 αφήνοντας κλινικές όπως 
η παθολογική κλινική του ΠΓΝΠ 
με 8 κενές οργανικές της στιγμή 
που η πληρότητά της αγγίζει το 
200% και τους γιατρούς να με-
τακινούνται σε Αίγιο και Πύργο.
Όσο για τα απογευματινά χει-

ρουργεία που θα εξυπηρετούσαν 
τον πληθυσμό και θα εξάλειφαν 
τη λίστα; Προσχηματικό αποδει-
κνύεται το επιχείρημα κυβέρνη-
σης και υπουργείου μιας και το 
πρώτο εξάμηνο του 2024 πραγ-
ματοποιήθηκαν μόλις 125 απο-
γευματινά χειρουργεία σε σχέση 
με τα 2667 τακτικά πρωινά στις 
8 από τις 12 χειρουργικές αίθου-
σες ,αναδεικνύοντας και εδώ την 
επιτακτική ανάγκη να λειτουργή-
σουν και οι υπόλοιπες 4 αίθου-
σες που θα μπορούσαν να πραγ-
ματοποιήσουν γύρω στα 2000 
πρωινά δωρεάν χειρουργεία αν 
στελεχωνόντουσαν με το απαι-
τούμενο ιατρονοσηλευτικό προ-
σωπικό».
Αυτή είναι η πραγματική εικό-
να ενός ΕΣΥ υποβαθμισμένου 
που αφήνει τους ασθενείς ελεύ-

θερους να επιλέξουν μεταξύ 
ενός «δημόσιου» στα χαρτιά συ-
στήματος υγείας με μακροχρόνι-
ες αναμονές για μια επέμβαση ή 
μια διαγνωστική εξέταση και του 
εμπορευματοποιημένου απογευ-
ματινού ΕΣΥ ή του ιδιωτικού το-
μέα. Μάλιστα ,είναι απύθμενο το 
θράσος του υπουργού που απο-
καλεί συμμορίες της μιζέριας 
του τίμιους υγειονομικούς που 
δε συμβιβάζονται με την παρο-
χή υποβαθμισμένων υπηρεσιών 
υγείας για το λαό με πετσοκομμέ-
νες αμοιβές στα όρια της εργασι-
ακής εξουθένωσης.
Αντί επιλόγου, η «συμμορία της 
μιζέριας» παραθέτει μια εικόνα 
από το ενισχυμένο «δημόσιο» 
σύστημα υγείας όπως αποτυπώ-
θηκε στα ΤΕΠ του ΠΓΝΠ μετά τη 
χθεσινή εφημερία».

Αντιδράσεις από ΕΙΝΑ
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Να γίνει αργία η 5η Οκτωβρίου
Την πρόταση να κηρυχθεί ημέρα τοπικής αργί-
ας η 5η Οκτωβρίου, ως ημέρα απελευθέρωσης 
της Πάτρας, καταθέτει ο Φώτης Λουριδάς, Δικη-
γόρος Πατρών – Μέλος Δημοτικής Παράταξης 
«σπιράλ». Και εξηγεί ότι: «Η προσπάθεια για να 
γίνει η 5η Οκτωβρίου Τοπική Αργία, με όλα τα 
οφέλη που αυτό συνεπάγεται (πχ. Διεθνής Συνά-
ντηση αναβιωτικών ομάδων ιστορίας, προβολή 
συλλόγων, τουριστικό προϊόν κ.α) έχει ξεκινή-
σει ήδη από το 2022, με ιδιωτική πρωτοβουλία 
της πολιτιστικής ΑΜΚΕ «Άγημα Ιστορικής Ανα-
βίωσης Πατρών - Παναγιώτης Καρατζάς». Όμως 
η διαδικασία μιας επίσημης πρότασης, τυπι-
κά και ουσιαστικά, ξεκινάει από τον Δήμο. Έχει 
άραγε τη διάθεση η δημοτική αρχή να προσφέ-
ρει στους Πατρινούς μια ευκαιρία να δηλώσουν 
δυναμικά και επίσημα την περηφάνειά τους για 
την καταγωγή και την ιστορία τους;».

Επίσκεψη της 
Δρ. Αλέιδα Γκεβάρα στην Πάτρα

Η Δρ. Αλέιδα Γκεβάρα, κόρη του εμ-
βληματικού επαναστάτη Ερνέστο Τσε 
Γκεβάρα και Διευθύντρια του «Κέντρου 
Μελετών Τσε Γκεβάρα» της Αβάνας, θα 
επισκεφθεί την Πάτρα στις 16 Οκτω-
βρίου, μαζί με αντιπροσωπεία της Πρε-
σβείας της Δημοκρατίας της Κούβας 
στην Ελλάδα και θα συναντηθεί στο 
Δημαρχείο, στις 10 π.μ. με τον Δήμαρ-

χο Πατρέων, Κώστα Πελετίδη, ενώ αμέσως μετά θα παραχωρή-
σουν μαζί Συνέντευξη Τύπου. Στο πλαίσιο της επίσκεψής στην 
Πάτρα, θα επισκεφθεί και θα καταθέσει λουλούδια στο μνη-
μείο του Νίκου Μπελογιάννη στην Πλατεία Παντοκράτορα, ενώ 
θα ξεναγηθεί και σε ιστορικούς χώρους της πόλης. Η Δρ. Αλέ-
ιδα Γκεβάρα, θα βρίσκεται στη χώρα μας από τις 13 έως τις 
21 Οκτωβρίου, προσκεκλημένη εκδοτικού οίκου, με την ευκαι-
ρία της έκδοσης των «Απάντων του Τσε Γκεβάρα» στην ελληνι-
κή γλώσσα, καθώς και της 57ης επετείου από τη δολοφονία του 
επαναστάτη πατέρα της.

Συμβουλευτικά

Ξεκίνησε η ετήσια έκθεση του Εικαστικού Εργαστηρίου
Δεκάδες φίλοι των εικαστικών και της 
ερασιτεχνικής δημιουργίας έδωσαν 
το βράδυ της Τετάρτης 3 Σεπτεμβρίου 
το παρών στα εγκαίνια της έκθεσης 
του Εικαστικού Εργαστηρίου Δήμου 
Πατρέων «Κόσμος – Μικρόκοσμος», 
η οποία θα φιλοξενείται έως και την 
Τετάρτη 16 Οκτωβρίου στην «Αγορά 
Αργύρη». Η έκθεση περιλαμβάνει πε-
ρισσότερες από 100 δημιουργίες 400 

μαθητών, από τα τμήματα του Εργα-
στηρίου. Στα εγκαίνια της έκθεσης 
απηύθυνε χαιρετισμό ο αντιδήμαρ-
χος Πολιτισμού Αποστόλης Αγγελής 
ο οποίος αναφέρθηκε στην προσπά-
θεια που καταβάλει ο δήμος για την 
ενίσχυση του εργαστηρίου παρά τη 
δυσμενή συγκυρία και τη μηδενική 
χρηματοδότηση των πολιτιστικών δο-
μών από την κυβέρνηση.

Το βιβλίο «Καντριάνικα Πάτρας – Μια μικροϊστορία» του φίλου δικηγόρου Νίκου Αντωνόπουλου, παρουσιάστηκε στην Πάτρα από 
τις Εκδόσεις Παπαζήση και το βιβλιοπωλείο DISCOVER. στον Πολυχώρο DECK, στον σταθμό του λιμένα Πατρών, «Παναγιώτης Κα-
νελλόπουλος» . Μίλησαν οι Κώστας Λογαράς, φιλόλογος και λογοτέχνης, Κωνσταντίνος Μάγνης πρώην διευθυντής της εφημερίδας 
«Πελοπόννησος» και συγγραφέας, καθώς και ο Δημήτρης Αβραμίδης, δημοσιογράφος και κριτικός. Ο συγγραφέας Νίκος Κ. Αντω-
νόπουλος παρουσίασε επίσης το έργο του, ενώ τον συντονισμό της εκδήλωσης ανέλαβε η δημοσιογράφος Κωνσταντίνα Τσίχλα. Το βι-
βλίο αποτυπώνει τις αντιθέσεις ανάμεσα στο παρελθόν και το παρόν, καθώς και τον αγώνα των ανθρώπων να διατηρήσουν ζωντανή 
την ιστορία τους. Μέσα από προσωπικές εμπειρίες και ιστορικές αναφορές, ο Αντωνόπουλος δημιουργεί μια πολυδιάστατη εικόνα 
της πόλης της Πάτρας, δίνοντας φόρο τιμής στη μνήμη και την ταυτότητα μιας περιοχής που υπέστη μεταμορφώσεις. Το έργο έχει 
ισχυρή κοινωνική και ιστορική διάσταση, ενώ παράλληλα αγγίζει την ανθρώπινη ψυχή με τη ζωντανή και συναισθηματική του γραφή. 

Π.Γ.

Η Ευρώπη 
και τα μηνύματα
Η αύξηση των τιμών και του κόστους ζωής (70%) και η 
οικονομική κατάσταση (69%) ήταν οι κύριες παράμετροι 
για τις αποφάσεις των Ελλήνων πολιτών στις ευρωπαϊκές 
εκλογές του Ιουνίου (42% και 41% αντιστοίχως για την 
ΕΕ), σύμφωνα με τη δημοσκόπηση Ευρωβαρόμετρο που 
έδωσε χθες στη δημοσιότητα το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο.
Το ένα τρίτο των ψηφοφόρων πανευρωπαϊκά (34%) δη-
λώνουν ότι η διεθνής κατάσταση ήταν ένα θέμα που τους 
ώθησε να πάνε στην κάλπη, ενώ παρόμοιο ποσοστό ανα-
φέρει ως κίνητρο την υπεράσπιση της δημοκρατίας και του 
κράτους δικαίου (32%). Στην Ελλάδα, στην τρίτη θέση των 
θεμάτων που παρότρυναν τους πολίτες να ψηφίσουν (με 
ποσοστό 40%) βρίσκεται η κοινωνική προστασία, η πρό-
νοια και η πρόσβαση σε υγειονομική περίθαλψη, ενώ τη 
διεθνή κατάσταση ανέφερε το 37% των ερωτηθέντων.
Μεταξύ όσων δεν ψήφισαν, οι ερωτηθέντες απάντησαν ότι 
το κόστος ζωής (46%) και η οικονομική κατάσταση (36%) 
θα μπορούσαν να λειτουργήσουν ως κίνητρα ώστε να συμ-
μετάσχουν στις εκλογές. Τα αντίστοιχα ποσοστά στην Ελλά-
δα είναι 65% και 58%, με τρίτη την κοινωνική προστασία, 
την πρόνοια και την υγειονομική περίθαλψη (40%).
Ωστόσο πέρα από την στατιστική εκείνο που θα πρέπει να 
υπενθυμίσουμε για την χώρα μας, τέσσερις μήνες μετά τις 
Ευρωεκλογές, είναι το υψηλό ποσοστό αποχής που στην 
συγκεκριμένη εκλογική μάχη έφθασε το 60%. Τα ποσοστά 
αποχής στις δύο προηγούμενες ευρωεκλογές, το 2019 και 
το 2014 ήταν 41,3% και 40,67% αντίστοιχα, αλλά τότε οι 
εκλογές ήταν διπλές, καθώς διεξήχθησαν ταυτόχρονα με 
τις αυτοδιοικητικές, οι οποίες παραδοσιακά έχουν μεγαλύ-
τερο ενδιαφέρον για την πλειοψηφία των εκλογέων.
Το δεύτερο υψηλότερο ποσοστό αποχής σε ευρωεκλογές 
στην Ελλάδα καταγράφεται το 2009 με 47,46%, που και 
τότε ήταν μονές. Το υψηλό ποσοστό αποχής δείχνει ότι τό-
σα χρόνια μετά και αφού η Ευρωπαϊκή Ένωση έγινε πράξη 
(και μάλιστα διευρύνθηκε), η έννοια της ευρωπαϊκής ιδέας 
δεν έχει αγκαλιαστεί στους Έλληνες. Κάποιοι εκτιμούν ότι 
η αποχή αποτελεί και περιφρόνηση ως προς την όλη εκλο-
γική διαδικασία, άλλοι όμως την ερμηνεύουν και ως μια 
πράξη διαμαρτυρίας για τις ακολουθούμενες ευρωπαϊκές 
πολιτικές που υλοποιούνται στη χώρα μας. Σε κάθε περί-
πτωση πάντως η βελτίωση των συνθηκών ζωής των Ελλή-
νων παραμένει το κρίσιμο ζητούμενο και που δυστυχώς τα 
τελευταία 15 χρόνια με τα αλλεπάλληλα μνημόνια και την 
ακρίβεια στα ύψη, δεν μπορεί να επιτευχθεί.

Aπόψεις

Η Eβδομαδιαία Oικονομική Eφημερίδα της Aχαΐας
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Μετέωρο το Φ/Β
Πάρκο Μεσολογγίου
Η πρόσφατη σύσκεψη στο περιφε-
ρειακό συμβούλιο Δυτικής Ελλά-
δας, με αφορμή την παρουσίαση 
του προγράμματος «Απόλλων» από 
την υφυπουργό Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, 
ανέδειξε έντονες δια-
φωνίες μεταξύ της κυ-
βέρνησης και της το-
πικής αυτοδιοίκησης. 
Το πρόγραμμα «Απόλ-
λων», το οποίο στο-
χεύει στη μείωση του 
ενεργειακού κόστους, 
έρχεται σε ανταγωνι-
σμό με το σχέδιο της 
Περιφέρειας Δυτι-
κής Ελλάδας για κα-
τασκευή φωτοβολταϊ-
κού πάρκου στο Μεσολόγγι. Ο πε-
ριφερειάρχης Νεκτάριος Φαρμάκης 
υποστήριξε ότι το σχέδιο της Περι-
φέρειας είναι πιο αποδοτικό και πε-
ριμένει έγκριση, ενώ εξέφρασε την 
απογοήτευσή του για την έλλειψη 
υποστήριξης από το υπουργείο. 
Η παράταξη «Νέα Δυτική Ελλά-
δα» κατηγόρησε την κυβέρνηση ότι 
εγκαταλείπει την περιφερειακή αρ-
χή και αποδυναμώνει τοπικές πρω-
τοβουλίες για την αντιμετώπιση της 
ενεργειακής φτώχειας. Το κλίμα πα-
ραμένει τεταμένο, με την ανάγκη για 
συντονισμένες ενέργειες προς όφε-
λος της ενεργειακής αυτονομίας της 
περιοχής.

Χωρίς αξονικό 
τομογράφο 
Μπορεί τις υγειονομι-
κές μονάδες της περι-
οχής να τις βρήκε σε 
καλή κατάσταση, όπως 
υποστήριξε στην πρό-
σφατη επίσκεψή του 
ο Υπουργός Υγείας 
Άδωνις Γεωργιάδης, 
ωστόσο δεν φαίνεται 
να ισχύει το ίδιο για 
την γειτονική Ζάκυν-
θο. Ερώτηση για τον 
αξονικό τομογράφος στο Γ.Ν. Ζα-
κύνθου κατέθεσε ο Βουλευτής Αχα-
ΐας και Τομεάρχης Υγείας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΠΣ Ανδρέας Παναγιωτόπου-
λος.
Στο περιεχόμενο της ερώτησης, το-
νίζεται ότι στη μοναδική δημόσια 

δομή δευτεροβάθμιας περίθαλψης 
του νησιού της Ζακύνθου εδώ και 
ένα μήνα έχει τεθεί εκτός λειτουρ-
γίας λόγω βλάβης ο αξονικός τομο-
γράφος του νοσοκομείου.
Επιπλέον στην ερώτηση καταδει-
κνύεται η αδιαφορία της διοίκη-
σης του εν λόγω νοσοκομείου για 

την αποκατάσταση της 
βλάβης, προτείνοντας 
και εφαρμόζοντας ως 
«λύση» την παραπο-
μπή όσων έχουν ανά-
γκη αξονικού τομο-
γράφου σε ιδιωτικό 
διαγνωστικό κέντρο 
με ασθενοφόρο του 
ΕΚΑΒ, καλύπτοντας τα 
έξοδα του απεικονιστι-
κού ελέγχου,«λύση» η 
οποία, εκτός της απα-
ξίωσης 

του ΕΣΥ είναι και οικο-
νομικά ασύμφορη για 
το νοσοκομείο, επιβα-
ρύνοντας επίσης το δι-
αλυμένο ΕΚΑΒ.
Σημειωτέον ότι το συ-
γκεκριμένο νησί είναι 
από τους πιο τουρι-
στικούς προορισμούς, 
επομένως το να μιλάμε 
για υγειονομική θωρά-
κιση μοιάζει σαν ψέμα.

O πόλεμος 
και το πετρέλαιο 
Το ενδεχόμενο γενίκευσης του πο-
λέμου στη Μέση Ανατολή θα επη-

ρεάσει και τις αγορές 
καθώς πλέον ενισχύε-
ται η αβεβαιότητα και 
δεν είναι λίγοι οι ανα-
λυτές που προετοιμά-
ζονται ακόμη και για 
το χειρότερο σενάριο. 
Είναι πιθανή μια αύ-
ξηση στην τιμή του 
πετρελαίου, ωστόσο 
η πολεμική σύρραξη 
στη Μέση Ανατολή ή, 
έρχεται σε μία συγκυ-
ρία που οι χώρες-μέλη 

του ΟΠΕΚ+ δείχνουν να αλλάζουν 
στρατηγική κατεύθυνση, στοχεύο-
ντας πλέον στην αύξηση της παρα-
γωγής πετρελαίου. Βέβαια, μία πο-
λεμική σύγκρουση Ιράν-Ισραήλ θα 
διαμόρφωνε ένα νέο σκηνικό στο 
οποίο τίποτα δεν θα μπορούσε να 

αποκλειστεί.

Πρώτη συνεδρίαση
Η πρώτη συνεδρίαση των με-
λών της Περιφερειακής Επιτρο-
πής Ισότητας Φύλων Δυτικής Ελλά-
δας πραγματοποιήθηκε την περα-
σμένη εβδομάδα με Πρόεδρο την 
Εντεταλμένη Περιφερειακή Σύμ-
βουλο σε θέματα Ισότητας και άρ-
σης κοινωνικών ανισοτήτων Αμα-
λία Βούλγαρη. Συμμετείχαν τα μέλη 
των εκπροσώπων της Περιφερει-
ακής Διεύθυνσης Πρωτοβάθμιας 
και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης 
Δυτικής Ελλάδας, της Ένωσης Γυ-
ναικών Πάτρας, της Γενικής Γραμ-
ματείας Ισότητας Φύλων, των υπη-
ρεσιών της Περιφέρειας Δυτικής 
Ελλάδας. 
Με αφορμή την πρώτη συνεδρία-

ση που περιελάμβα-
νε και τη συνάντηση 
των μελών η Πρόε-
δρος Αμαλία Βούλγα-
ρη αναφέρθηκε στη 
λειτουργία της Επιτρο-
πής, τονίζοντας: «Η 
Ισότητα αποτελεί θε-
μελιώδες ανθρώπινο 
δικαίωμα της δημο-
κρατίας και όλοι μαζί 
οι φορείς Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση, Κεντρικό 

κράτος, Σύλλογοι Γυναικών, Πολιτι-
στικοί Σύλλογοι και όλοι οι εμπλε-
κόμενοι φορείς ενωμένοι πρέπει να 
αγωνιστούμε για μια κοινωνία αλ-
ληλεγγύης και δικαιοσύνης».

Οι παραδοσιακές πλαστικές πιστωτικές 
κάρτες ετοιμάζονται να μπουν στο χρο-
νοντούλαπο της ιστορίας. Ήδη εταιρείες 
όπως η Amazon με το Amazon One και 
η Apple με το Face ID έχουν ήδη εισαγά-
γει βιομετρικές τεχνολογίες για πληρωμές.

Ωστόσο, η Mastercard προωθεί τη βι-
ομετρική τεχνολογία με στόχο τη μαζική 
εφαρμογή της μέχρι το 2030.

Έτσι θα χρησιμοποιούνται στοιχεία 
όπως η σάρωση παλάμης ή η αναγνώρι-
ση προσώπου, για την επαλήθευση των 
συναλλαγών. 

Πέρασαν 80 χρόνια από την απελευθέρωση της χώρας μετά την 
κατοχή και με μεγάλη συγκίνηση μελέτησα σχετική αναδρομή – 
προσφορά, έγκριτης εφημερίδας, με μεγάλην απήχησιν εις τους 
διανοουμένους, αλλά και εις τους διανοουμενίζοντες εστέτ (κατά 
Δημάσο) της μικρής μας χώρας, με θέμα την κατοχή και τις συνέ-
πειές της. Η εφημερίς αναδημοσίευσε ένα πόνημα, το 2014, την 
ιστορικήν περίοδον των μνημονίων και έφερε τον υπέροχον τίτ-
λον «Αι θυσίαι της Ελλάδος εις τον 2ον Παγκόσμιον Πόλεμον».
Ξεφυλλίζοντας συγκινημένος το τεύχος, ενημερώθηκα πλήρως 
δια τας θυσίας του Έθνους στην διάρκεια της 4ετούς κατοχής, διό-
τι με άκρως επιστημονικόν τρόπον, ανέλυε και απαριθμούσε τας 
θυσίας μας σε πολλούς τομείς. Όπως, εις το εμπόριον, την βιομη-
χανίαν, την γεωργίαν, τα πλοία, τα ιστιοφόρα (!), τους δρόμους 
, τα τραίνα, τα γεφύρια (αναφέρονταν και εις τον Γοργοπόταμον, 
που κάποιοι φανατικοί κατέστρεψαν), αλλά και τας σημαντικάς 
απωλείας που υπέστημεν, εις … άλογα και γίδια!!! Εις απωλείας 
ανθρώπων, δεν εμπλέχτηκε το αφιέρωμα, προφανώς δια να μη 
στενοχωρήσει τους υπέροχους αναγνώστες της και τον λαόν με 
τέτοια θλιβερά ζητήματα. Μπράβο στο έντυπο, σκέφτηκα. Πρέπει 
να απαιτήσουμε την επανέκδοσιν, για να ενημερωθεί ο λαός και 
να μην απαιτεί συνεχώς αυξήσεις και εργασιακές κατακτήσεις. Να 
σκεφτεί τις θυσίες της κατοχής και να ηρεμήσει. Να γιορτάσει την 
επέτειον με σύνεσιν και μακριά από φανατισμούς και ακρότητας. 
Με την απελευθέρωσιν της Πάτρας μας (4 Οκτώβρη, της Αθήνας 
στις 12 και λίγες ημέρες αργότερα, ολόκληρης της χώρας) κάθε 
καλοπροαίρετος, λογικός και δημοκρατικός άνθρωπος, πρέπει 
να νιώθει, παρά τας θυσίας, υπερήφανος.
Το παιδί μου, ενίοτε αλαζονικό και δογματικό, αντέδρασε, όταν 
το ενημέρωσα δια την αξίαν της μελέτης αυτού του ιστορικού κει-
μένου και τας θυσίας της χώρας, αυτήν της σκληράν περίοδον.
Η ειδικότητά σου δεν βοηθάει. Πρέπει να σε δει ψυχίατρος, μου 
επιτέθηκε. Ελπίζω να μη χρειαστείς ψυχοφάρμακα. Η κατοχή, 
συνέχισε, προέκυψε τον Απρίλη του 41 και έληξε τον Οκτώβρη 
του 44. Την περίοδο αυτή, έδρασαν 3 κυβερνήσεις δοσιλόγων 
(Τσολάκογλου, Λογοθετόπουλος και Ράλλης) και προέκυψαν, 
πέραν των απωλειών υλικών και έργων, και απώλειες ανθρώ-
πων!!! (στρατιωτών, αγωνιστών, αλλά και αμάχων). Μόνο τους 
3 χειμώνες, πέθαναν από πείνα πάνω από 200.000 άτομα. Να 
σε ενημερώσω, ότι οι πολιτικοί ηγέτες της χώρας (Παπανδρε-
οσοφουλοκανελλοπουλοβενιζέλοι) την κοπάνισαν έγκαιρα, μετά 
του άνακτος Γεωργάκη και έτρωγαν και έπιναν στη Μέση Ανατο-
λή, παρέα με τους Εγγλέζους και τον Λήπερ (πρέσβη των Άγγλων 
στην Αθήνα), διαλογιζόμενοι για το πώς θα επικρατήσουν μετά 
την επιστροφή τους, ως … σωτήρων της Ελλάδας! Στην χώρα 
όμως γίνονταν χαμός. Είναι ζήτημα η απώλεια των γιδιών στα 
οποία αναφέρεται η «υπηρεσία» της συντήρησης, αλλά χάθηκαν 
και … άνθρωποι! Η Ελλάδα είχε στην αρχή της κατοχής γύρω 
στα 7,3 εκατομμύρια κόσμο και εξοντώθηκαν, από ξένους κατα-
κτητές και ντόπιους κολαούζους τους, δεκάδες χιλιάδες. Έλληνες, 
που ορκίστηκαν να υπηρετούν τον Αδόλφο με ωραίες φουστα-
νελλίτσες, σε συνεργασία με τους κατακτητές, εκτέλεσαν, έσφα-

Ιστορική προσέγγιση 
μιας επετείου

Eπωνύμως

O κ. Ανδρέας 
Παναγιωτόπουλος

‘‘

‘‘

‘‘

‘‘

Ας θυμηθούμε, λοιπόν, τα γεγο-

νότα αυτής της σκοτεινιασμένης, 

που λέει και ο Μάνος Ελευθερίου, 

εποχής και να τιμήσουμε αυτούς 

που υπέφεραν, που χάθηκαν και 

όσους πάλεψαν, αντιστάθηκαν και 

πήραν σκληρή και απάνθρωπη ανταμοιβή.

του Ανδρέα Μάζη

Η κα Αλεξάνδρα 
Σδούκου

Η κα Αμαλία 
Βούλγαρη

Συνέχεια στη σελ. 20

Αγωνιούν οι πυρόπληκτοι 
Επισπεύδονται οι διαδικασίες για την ενίσχυση της πληγείσας από την πρόσφατη 
πυρκαγιά, περιοχής του Δήμου Ερυμάνθου, όπως υποστηρίζει η βουλευτής Αχα-
ΐας της ΝΔ και πρώην υφ. Μεταφορών Χριστίνα Αλεξοπούλου. Η ίδια συναντή-
θηκε με τον Υφυπουργό Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας, Χρήστο 
Τριαντόπουλο και ζήτησε τη χρηματοδότηση της αποκατάστασης των δημοτικών 
υποδομών. Οι πληροφορίες αναφέρουν ότι βρίσκεται σε τελικό στάδιο η οριοθέτη-
ση της πληγείσας περιοχής, ενώ εντός της εβδομάδας αναμένεται να προχωρήσει 
η στεγαστική συνδρομή. Πλησιάζει χειμώνας και το να μείνουν δεκάδες πυρόπλη-
κτοι σε κοντέινερ μερικά μόνο χιλιόμετρα έξω από την Πάτρα, δείχνει ότι τα ανα-
κλαστικά του κυβερνητικού επιτελείου δεν θα είναι και τα καλύτερα.
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Δήμος Δυτικής Αχαΐας: 
Αίτημα χρηματοδότησης 
για τη λειψυδρία 
Υποβολή αιτήματος χρηματοδότησης ύψους 150.000 ευρώ 
προς το Υπουργείο Εσωτερικών για την αντιμετώπιση της λει-
ψυδρίας και την αποτροπή των επιπτώσεών της κατέθεσε ο 
Δήμος Δυτικής Αχαΐας. 
Η πρόταση, η οποία υποβλήθηκε από τη ΔΕΥΑ Δυμαίων, δι-
εκδικεί τον εκσυγχρονισμό των υφιστάμενων αντλιοστασίων - 
αρδευτικών γεωτρήσεων.
«Η αντιμετώπιση της λειψυδρίας και η αποτροπή των επιπτώ-
σεών της, είναι μια από τις προτεραιότητες του Δήμου μας. 
Τα αποθέματα νερού δεν επαρκούν για να καλύψουν τις ανά-
γκες μας. Η Δυτική Αχαΐα αντιμετωπίζει οξύ πρόβλημα κι 
αυτό γιγαντώνεται την καλοκαιρινή περίοδο με την αύξηση 
της τουριστικής κίνησης. Καθημερινά δίνουμε τον καλύτερο 
μας εαυτό σε κάθε Δημοτική Ενότητα. Τίποτα δεν είναι αυτο-
νόητο, τίποτα δεν είναι δεδομένο. 
Χρειαζόμαστε οικονομική ενίσχυση για να βελτιώσουμε τις 
υφιστάμενες υποδομές, οι οποίες πρέπει να συντηρηθούν 
για την εύρυθμη λειτουργία τους», δήλωσε ο Πρόεδρος της 
ΔΕΥΑ Δυμαίων Γεώργιος Παναγιωτόπουλος, αναφέροντας ότι 
η κατάσταση που παρέλαβε αναλαμβάνοντας τα καθήκοντά 
του ήταν απογοητευτική καθώς θα έπρεπε να είχαν προηγη-
θεί βελτιωτικές κινήσεις. 
Να αναφερθεί, τέλος, ότι η πρόταση έγινε στο πλαίσιο της 
πρόσκλησης για το Τομεακό Πρόγραμμα Ανάπτυξης του 
Υπουργείου, με τίτλο «Εκτέλεση εργασιών από τους ΟΤΑ της 
χώρας για την αντιμετώπιση του φαινομένου της λειψυδρί-
ας ΙΙ».

Η Κοινο_Τοπία αποχαιρε-
τά τον Δημήτρη Δραγγανά 

Σε ανακοίνωση της Κοι-
νο_Τοπίας αναφέρεται ότι: 
«Ένας φίλος, ένας συνεργά-
της, ένας φωτεινό μυαλό της 
κοινωνίας μας έφυγε απρό-
σμενα πριν 40 μέρες από 
κοντά μας.
Ο Δημήτρης Δραγγανάς, εκ-
παιδευτικός, φιλόλογος, ζού-
σε στο Μεσολόγγι από όπου 
και καταγόταν. Εκτός από τα 
εκπαιδευτικά του καθήκοντα 
συμμετείχε σε πολλές δρά-

σεις για την ανάδειξη και προαγωγή του πολιτισμού σε όλες 
του τις εκφάνσεις, ιδιαίτερα δε των γραμμάτων και των τε-
χνών.
Στα 56 χρόνια του αφήνει ένα ανεξίτηλο αποτύπωμα προ-
σφοράς στο Μεσολόγγι και μια μεγάλη οδύνη στην οικογέ-
νεια του, τη σύζυγο του Γιώτα και τα δύο του παιδιά του φοι-
τητές Κώστα και Γλαύκο.
Η Κοινο_Τοπία γνώρισε τον Δημήτρη αρκετά χρόνια πριν 
μέσω της επιστήθιας φίλης του και ενεργού μέλους της Κοι-
νο_Τοπίας Αλέκας Ράπτη. Συνεργάστηκε σε εκδηλώσεις-πα-
ραγωγές της οργάνωσης όπως:
• το υπερβατικό τοπίο ερωτικής ποίησης με το Μονόγραμμα 
του Οδυσσέα Ελύτη, 
• την μουσικοθεατρική παράσταση βασισμένη στα βιβλία 
του Χαλίλ Γκιμπράν ‘’Ο Προφήτης και ο Κήπος του Προ-
φήτη’’ 
• την μουσικοποιητική βραδιά με αφετηρία το βιβλίο ‘’Μα-
ντόνα Σιξτίνα’’ του Β. Γκρόσσμαν 
• την περιήγηση στον Κήπο των Ηρώων στο Μεσολόγγι 
όπου οι συμμετέχοντες είχαν την εμπειρία ενός βιωματικού – 
διαδραστικού project για ενήλικες 
Η Κοινο_Τοπία χαιρετά και αποχαιρετά τον φίλο και συνερ-
γάτη που τίμησε με την παρουσία του και την προσφορά του 
την οργάνωση».

Θέματα

Δωρεάν οι έγγραφες παιδιών 
στα ΚΔΑΠ του ΚΟΔΗΠ

Τα Κέντρα Δημιουργι-
κής Απασχόλησης Παιδι-
ών (ΚΔΑΠ) ηλικίας 5-12 
ετών, όπως και τα ΚΔΑΠα-
ΜΕΑ και οι Παιδικοί Σταθ-
μοί, λειτουργούν μέσω των 
προγραμμάτων ΕΣΠΑ, ανα-
λόγως των κονδυλίων που 
αντιστοιχούν στα λεγόμε-
να voucher, την κάρτα εγ-
γραφής δηλαδή των παιδι-
ών που θα εγγράψουν, ανα-
φέρεται σε ανακοίνωση του 
Δήμου Πατρέων. Και ση-
μειώνεται ότι : « Τα ποσά 
που διατίθενται από το πρό-
γραμμα είναι περιορισμένα, 
με αποτέλεσμα κάθε χρόνο 
χιλιάδες παιδιά (φέτος πε-
ρίπου 70.000 παιδιά πα-
νελλαδικά), ενώ το έχουν 
ανάγκη, δεν αποκτούν το 
voucher εγγραφής και μέ-
νουν έξω από αυτές τις κοι-
νωνικές, εκπαιδευτικές δο-
μές εκτός και αν οι γονείς 
τους μπορούν να πληρώ-
σουν για την εγγραφή τους 
σε ιδιωτικές. Στο ανταγωνι-
σμό που επιβάλει το πρό-
γραμμα ΕΣΠΑ, και οι νόμοι 
της «αγοράς», κάθε χρόνο 
όλο και μεγαλύτερα ποσά 
τα καρπώνονται οι ιδιωτι-
κές δομές σε βάρος των δη-

μόσιων, δημοτικών δομών, 
οι οποίες μη έχοντας μόνι-
μο προσωπικό και ανάλο-
γη κρατική χρηματοδότηση, 
συρρικνώνονται και σε πολ-
λούς δήμους αναγκάζονται 
να κλείσουν. 
Ωστόσο παρά την έλλειψη 
προσωπικού, με την αξιο-
ποίηση των εργαζομένων 
στα ΚΔΑΠ, αποφασίστη-
κε στο Δ.Σ. του ΚΟΔΗΠ να 
εγγραφούν επιπλέον στα 
ΚΔΑΠ του Οργανισμού 80 
περίπου παιδιά δωρεάν, 
όπως γίνεται κάθε χρόνο, 
από εκείνα που είχαν πλή-
ρη φάκελο στο πρόγραμ-
μα ΕΣΠΑ, αλλά δεν έλα-
βαν voucher από την ΕΕ-
ΤΑΑ τη διαχειριστική αρχή 
του προγράμματος, επει-

δή δεν έφταναν τα κονδύ-
λιά του. Με το προσωπικό 
που διαθέτει ο Κοινωνικός 
Οργανισμός και με όλες του 
τις δυνάμεις θα συνεχίσει 
να είναι στο πλευρό των συ-
νανθρώπων μας που έχουν 
ανάγκη. Και βέβαια, αν 
υπήρχε περισσότερο προ-
σωπικό, θα μπορούσαν να 
φιλοξενηθούν πολύ περισ-
σότερα παιδιά.
Είναι απαράδεκτο να μπαί-
νει στο «ζύγι» της λογικής 
κόστους – οφέλους, το δι-
καίωμα των παιδιών στην 
εκπαίδευση και τη δημιουρ-
γική απασχόληση και να 
εμπορευματοποιείται, από 
όλες τις μέχρι τώρα κυβερ-
νήσεις, να θυσιάζεται για 
την ανταγωνιστικότητα και 

την κερδοφορία των επιχει-
ρηματικών ομίλων. Γι’ αυτό 
αποτελεί βασικό αίτημα του 
Κοινωνικού Οργανισμού 
του Δήμου Πατρέων (ΚΟ-
ΔΗΠ), η σταθερή και αδι-
άλειπτη λειτουργία τους με 
κρατική μόνιμη χρηματο-
δότηση και δυνατότητα μό-
νιμων προσλήψεων, που 
μέχρι τώρα απαγορεύονται, 
ανεξάρτητα από προγράμ-
ματα ΕΣΠΑ. 
Στόχος του ΚΟΔΗΠ είναι, 
με τον κατάλληλο σχεδια-
σμό, να μην αποκλείεται κα-
νένα παιδί και να εγγράφο-
νται δωρεάν όλα τα παιδιά 
σε αυτές τις δημόσιες κοι-
νωνικές δομές. 
Η Δημοτική Αρχή της Πά-
τρας, θα συνεχίσει τον αγώ-
να της μαζί με τους συνδη-
μότες και το εργατικό κίνη-
μα, για να έχουν τα παιδιά 
μας και οι γονείς τους, όλα 
εκείνα που δικαιούνται και 
έχουν ανάγκη, ενάντια στην 
πολιτική των κυβερνήσε-
ων και των ευρωενωσια-
κών κατευθύνσεων για συρ-
ρίκνωση των δημόσιων δη-
μοτικών υπηρεσιών και 
παράδοσής τους στους επι-
χειρηματίες».

> Στόχος να μην αποκλειστεί κανένας ωφελούμενος του προγράμματος 

Αντινατοϊκή συγκέντρωση 
στην 117 Πτέρυγα Μάχης

Με κεντρικό σύνθημα «Έξω η Ελλάδα 
από το ΝΑΤΟ - ΝΑΤΟ killers go home», 
τα Εργατικά Κέντρα Πάτρας και Αμαλι-
άδας, καθώς και οι Επιτροπές Ειρήνης 
Πάτρας - Δυτικής Αχαΐας και Ηλείας δι-
αδήλωσαν, την Δευτέρα 30 Σεπτεμβρί-
ου το απόγευμα, στην εθνική οδό Πα-
τρών – Πύργου, στο ύψος της Ανδρα-
βίδας, στο δρόμο που οδηγεί μπροστά 
στην κεντρική πύλη του αεροδρομί-
ου της 117 Πτέρυγας Μάχης, απαιτώ-
ντας να σταματήσει η γιγαντιαία ΝΑΤΟϊ-
κή αεροπορική άσκηση «Ramstein Flag 
24», που ξεκίνησε με έδρα την 117 
ΠΜ.
Ο Δήμαρχος Πατρέων, Κώστας Πελε-
τίδης επικεφαλής μεγάλης αντιπροσω-
πείας της Δημοτικής Αρχής, έδωσε το 
παρών στο πλευρό των διαδηλωτών και 
σε δηλώσεις του είπε, μεταξύ άλλων, ότι 
δεν πρέπει να έχει καμία εμπλοκή και 
συμμετοχή η Ελλάδα στους ΝΑΤΟϊκούς 

σχεδιασμούς και στις επεμβάσεις. 
«Οι φονιάδες είναι αδίστακτοι, για τα 
συμφέροντά τους δεν αφήνουν ούτε τα 
παιδιά να δουν τον ήλιο», σημείωσε ο 
Δήμαρχος που κάλεσε σε συνεχή πάλη 
τονίζοντας: «Έχουμε τη δύναμη να τους 
ανατρέψουμε» και ζήτησε να μην υπάρ-
ξει καμιά ανοχή απέναντι στο ΝΑΤΟ.

Η δράση θα συνεχιστεί όλη την εβδο-
μάδα, με σταθμό τα συλλαλητήρια σε 
Πάτρα (Πλατεία Τριών Συμμάχων) και 
Αμαλιάδα, το Σάββατο 5 Οκτώβρη (11 
π.μ.), 
Με το τέλος της άσκησης, στις 11 Οκτώ-
βρη, θα πραγματοποιηθεί νέα κινητο-
ποίηση στην έδρα της 117 ΠΜ.

> Στόχος η διακοπή της άσκησης «Ramstein Flag 24»
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Ευρωπαϊκές επαφές Ο.Λ.ΠΑ.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος του 
Οργανισμού Λιμένος Πα-
τρών Α.Ε. κ. Παναγιώτης Γ. 
Αναστασόπουλος πραγμα-
τοποίησε, πρόσφατα, επίση-
μη επίσκεψη σε λιμάνια και 
ερευνητικά κέντρα, με έμ-
φαση στην λιμενική βιομη-
χανία, της Φινλανδίας, στο 
πλαίσιο ενίσχυσης της συνερ-
γασίας και ανταλλαγής βέλτι-
στων πρακτικών στον τομέα 
της λιμενικής διαχείρισης. 
Κατά τη διάρκεια της επίσκε-
ψης, μεταξύ άλλων, ο κ. Ανα-
στασόπουλος βρέθηκε στα λι-
μάνια του Τουρκού και του 
Χάνκο, τα οποία μοιράζονται 
πολλά κοινά χαρακτηριστικά 
με τον Λιμένα Πατρών.
Οι συνομιλίες επικεντρώθη-
καν στη διαχείριση των εμπο-
ρευματικών ροών, τις πράσι-

νες τεχνολογίες και τις ανα-
πτυξιακές στρατηγικές, με 
στόχο την ενίσχυση των δι-
μερών σχέσεων και την προ-
οπτική συνεργασίας μεταξύ 
των συγκεκριμένων λιμανι-
ών. Η αξιοποίηση νέων τε-
χνολογιών και η υιοθέτηση 
φιλικών προς το περιβάλλον 
πρακτικών βρίσκονται στην 
πρώτη γραμμή των συζητήσε-

ων, με απώτερο στόχο τη βι-
ώσιμη ανάπτυξη και τη βελ-
τίωση των υπηρεσιών που 
προσφέρονται στους χρήστες 
των λιμένων.
«Η άμεση συνεργασία με λιμά-
νια, όπως αυτά του Τουρκού 
και του Χάνκο, αποτελεί ένα 
σημαντικό βήμα προς την κα-
τεύθυνση της ανάπτυξης του 
λιμένα Πατρών, τόσο σε επί-

πεδο τεχνογνωσίας όσο και σε 
επίπεδο διεθνούς δικτύωσης», 
δήλωσε ο κ. Αναστασόπου-
λος. «Οι κοινές μας προκλή-
σεις και προτεραιότητες δημι-
ουργούν τις προϋποθέσεις για 
μια γόνιμη συνεργασία που θα 
αποφέρει σημαντικά οφέλη 
για όλες τις πλευρές».
Οι συνομιλίες συνεχίζονται, 
με τη φιλοδοξία να προκύ-
ψουν συγκεκριμένα έργα συ-
νεργασίας στο άμεσο μέλλον, 
ενισχύοντας το ρόλο των λι-
μένων αυτών ως κόμβων δι-
ακίνησης εμπορευμάτων και 
ανάπτυξης. Ο Οργανισμός 
Λιμένος Πατρών Α.Ε. δε-
σμεύεται να συνεχίσει τις δι-
εθνείς του επαφές και να αξι-
οποιήσει κάθε ευκαιρία για 
την αναβάθμιση των υπηρε-
σιών και των υποδομών του. 

> Στο πλαίσιο ενίσχυσης της συνεργασίας και ανταλλαγής βέλτιστων πρακτικών

Συνάντηση Φ. Ζαΐμη με τον 
Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη

Παρέμβαση για τους μελισσοκόμους

Συνεχίζοντας τις επαφές του με κυβερ-
νητικά στελέχη ο Αντιπεριφερειάρχης 
Αχαΐας, Φωκίων Ζαΐμης, συναντήθηκε 
με τον Υφυπουργό Προστασίας του Πο-
λίτη, Ανδρέα Νικολακόπουλο.
Η συνάντηση εργασίας πραγματοποιή-
θηκε σε ιδιαίτερα θερμό κλίμα, με την 
ατζέντα της επίσκεψης να επεκτείνεται σε 
όλα τα σημαντικά θέματα που άπτονται 
των αρμοδιοτήτων του Υπουργείου και 
αφορούν την Αχαΐα.
Στο τέλος της συνάντησης τόσο ο Υφυ-
πουργός κ. Νικολακόπουλος όσο και ο 
Αντιπεριφερειάρχης συμφώνησαν να 
έχουν μια στενή συνεργασία με σκοπό 
την προαγωγή της ασφάλειας και της 
προστασίας των πολιτών στην Αχαΐα. 

Παρούσα 
η Πολιτική Προστασία ΠΕ Αχαΐας 
Η Πολιτική Προστασία της ΠΕ Αχαΐας 
παρούσα και αρωγός στην διάσωση των 
53 επιβατών (μεταξύ των οποίων και 7 
παιδιά) το σκάφος των οποίων εξέπεμ-

ψε εχθές sοs ανοικτά της Ζακύνθου. Τα 
άτομα περισυλλέχθηκαν μετά από συ-
ντονισμένη επιχείρηση διάσωσης του 
Λιμενικού από εμπορικό πλοίο με κα-
τεύθυνση το λιμάνι της Πάτρας. Μετά 
από έγκαιρη ειδοποίηση από το Κεντρι-
κό Λιμεναρχείο Πάτρας προσφέραμε 
είδη πρώτης ανάγκης και θα συνδρά-
μουμε και για την μεταφορά τους σε ορ-
γανωμένη δομή της πρωτεύουσας τις 
προσεχείς ώρες/ημέρες κατόπιν ολο-
κλήρωσης της προβλεπόμενης από Λι-
μενικό κι Αστυνομία διαδικασίας. Η 
ΠΔΕ, ο ΟΛΠΑ, ο Δήμος Πατρέων, η Ιε-
ρά Μητρόπολη Πατρών, ο ΣΚΕΑΝΑ κι 
ο Ερυθρός Σταύρος συνέδραμαν στο έρ-
γο των αρχών. 

Επιστολή στον Γενικό Γραμ-
ματέα Αγροτικής Ανάπτυξης 
Γιώργο Στρατάκο, σχετικά 
με την «Πληρωμή μελισσο-
κόμων Δράσεων 11.1.2 και 
11.2.2 του Μέτρου 11 Βιολο-
γικής Γεωργίας», απέστειλε ο 

Αντιπεριφερειάρχης Αγροτι-
κής Ανάπτυξης Ανδρέας Φί-
λιας.
Ο κ. Φίλιας στη σχετική επι-
στολή επισημαίνει ότι οι με-
λισσοκόμοι οι οποίοι δεν 
υπέβαλαν Δήλωση Κατεχό-
μενων Κυψελών για το έτος 
2023 δεν έχουν συμπεριλη-
φθεί στις πληρωμές, παρά το 
γεγονός ότι είναι ενεργοί κά-
τοχοι μελισσοσμηνών. 
«Από την έναρξη του Εθνι-
κού Ηλεκτρονικού Μελισσο-
κομικού Μητρώου το 2021, 

η υποχρέωση δήλωσης των 
κυψελών έχει γίνει ετήσια, 
ενώ στο παρελθόν ίσχυε για 
διετία. Είναι γνωστό πως ορι-
σμένοι από τους μελισσοκό-
μους, ιδιαίτερα όσοι διαμέ-
νουν σε απομακρυσμένες ή 
δυσπρόσιτες περιοχές, δεν 
έλαβαν την απαραίτητη ενη-
μέρωση για την αλλαγή στη 
διαδικασία, με αποτέλεσμα 
να μην υποβάλουν τη δήλω-
σή τους για το έτος 2023. Πα-
ρά τη μη υποβολή, αυτό δεν 
υποδηλώνει διακοπή της με-

λισσοκομικής τους δραστηρι-
ότητας, αλλά πιθανή αδυνα-
μία πρόσβασης στην κατάλ-
ληλη πληροφόρηση» εξηγεί 
ο Αντιπεριφερειάρχης και 
αφού επισημαίνει τη σημα-
σία της μελισσοκομίας για την 
αγροτική οικονομία της περι-
οχής, ζητά από τον κ Στρατά-
κο να εξετάσει τη δυνατότητα 
παράτασης ή ευνοϊκής ρύθ-
μισης για τους δικαιούχους, 
προκειμένου να μην αποκλει-
στούν από τις πληρωμές του 
προγράμματος.

> Στο πλαίσιο επαφών με κυβερνητικά στελέχη

> Του Αν. Φίλια στον Γ.Γ.Αγροτικής Ανάπτυξης Γιώργο Στρατάκο

Ο Θ. Βασιλόπουλος με τον 
Γενικό Γραμματέα Κρατικής 
Αρωγής για πυρόπληκτους

Συνάντηση με τον Γενικό Γραμματέα Αποκατάστασης Φυσι-
κών Καταστροφών και Κρατικής Αρωγής, Πέτρο Καμπού-
ρη είχε ο Αντιπεριφερειάρχης Εξυπηρέτησης του πολίτη & 
Ψηφιακής Διακυβέρνησης, Θεόδωρος Βασιλόπουλος την 
Παρασκευή 27 Σεπτεμβρίου 2024, στο υπουργείο Κλιματι-
κής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας στην Αθήνα. 

Ο κ. Βασιλόπουλος μετέφερε στον κ. Καμπούρη την αγωνία 
των πυρόπληκτων κατοίκων στην Δυτική Ελλάδα για τις κα-
θυστερήσεις που υπάρχουν με τις αποζημιώσεις και τα εν 
γένει προβλήματα που παρουσιάζονται για την πλήρη απο-
κατάσταση σπιτιών- αγροικιών καθώς και για την επιβίωση 
αγροτών και κτηνοτρόφων που είδαν τις καλλιέργειές τους 
να καταστρέφονται. Από την πλευρά του ο Γενικός Γραμμα-
τέας ενημέρωσε τον κ Βασιλόπουλο ότι το υπουργείο ελέγ-
χει όλες τις αιτήσεις που έχουν υποβληθεί και μετά τις 
προκαταβολές που έχουν δοθεί καταβάλει κάθε προσπά-
θεια για να αποζημιώσει πλήρως τους πληττόμενους από 
φυσικά φαινόμενα πολίτες στην Δυτική Ελλάδα. 

Παρουσία αντιδημάρχων στις 
εκδηλώσεις της Τιμίας Κάρας

Οι Αντιδήμαρχοι Υγείας – Πρόνοιας, Βίβιαν Σαμούρη και 
Πολεοδομικού Σχεδιασμού και Δόμησης, Αναστασία Τογι-
οπούλου, εκπροσωπώντας την Δημοτική Αρχή, συμμετεί-
χαν στις εκδηλώσεις για την επανακομιδή της Τίμιας Κά-
ρας του Απόστολου Ανδρέα, από την Ρώμη στην Πάτρα.

Οι εκδηλώσεις ήταν διήμερες και περιελάμβαναν δοξολο-
γία στην πλατεία Τριών Συμμάχων και αμέσως μετά, λιτα-
νεία μέσω της οδού Αγίου Ανδρέου με κατάληξη στον Ιερό 
Ναό του Αγίου Ανδρέα, όπου εψάλλει ιερά παράκληση 
προς τον Πρωτόκλητο Απόστολο. 

Εκδήλωση για την Κύπρο 
από το ΙΝΑΔΕ 

Μια ακόμη σημαντική εκδήλωση έρχεται να προστεθεί στις 
ήδη υπάρχουσες από το Ινστιτούτο Ανάπτυξης Δυτικής Ελ-
λάδας (ΙΝ.Α.Δ.Ε.). «50 χρόνια από την τουρκική εισβολή 
και κατοχή στην Κύπρο» είναι ο τίτλος της άκρως ενδιαφέ-
ρουσας εκδήλωσης που θα πραγματοποιηθεί στο Αρχαι-
ολογικό Μουσείο Πατρών, την Παρασκευή 11 Οκτωβρί-
ου και ώρα 17.30. Η εκδήλωση συνδιοργανώνεται από το 
Σύνδεσμο Αχαΐας – Κύπρου «ΑΧΑΙΩΝ ΑΚΤΗ», το Σύλλογο 
Αγωνιστών Κύπρου 1974 Ν. Αχαΐας « Η Ενότητα» και την 
Φοιτητική Παράταξη Κυπρίων Πρωτοπορία Πάτρας. Την 
εκδήλωση θα καλωσορίσει ο Αντιπεριφερειάρχης Αχαΐας 
και Γ.Γ. του ΙΝ.Α.Δ.Ε., Φ. Ζαΐμης. Το συντονισμό της εκ-
δήλωσης θα έχει ο δημοσιογράφος, Κων. Λαμπρόπουλος.
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Το θέμα

H νέα Πρόεδρος του Συλλό-
γου Αρχιτεκτόνων του Νο-
μού Αχαΐας Ολυμπία Λόη, 
μιλώντας στον «Σ.Ε.» επι-
σημαίνει ότι υπάρχουν ορι-
σμένα ζητήματα με τις ανα-
πλάσεις, που αφορούν την 
λειτουργικότητά τους. Στην 
Άνω Πόλη δεν έχει δοθεί 
προσοχή στον τρόπο πρό-
σβασης των ατόμων με κι-
νητικά προβλήματα. «Οι 
ράμπες που έχουν τοποθε-
τηθεί και κατασκευαστεί εί-
ναι εκτός προδιαγραφών. 
Έχουν μεγάλες κλίσεις και 

από αυτές όχι μόνο δεν 
μπορεί να ανέβει ένα άτο-
μο με κινητικά προβλήματα, 
αλλά ούτε καν κάποιος που 
θέλει να μεταφέρει ένα βαρύ 
αντικείμενο», αναφέρει η κ. 
Λόη στον «Σ.Ε.». 
Ακόμα φωτιστικά σώματα 
έχουν τοποθετηθεί σε στε-

νά πεζοδρόμια (οδός Πα-
ντοκράτορος) τα οποία κα-
λύπτουν κάποια κτήρια που 
παρουσιάζουν ιδιαίτερο αρ-
χιτεκτονικό ενδιαφέρον.
«Αντί να τοποθετηθούν τα 
φωτιστικά αυτά υπό μορ-
φή απλίκας, τα έχουν στε-
ρεώσει με στύλο. Το απο-

τέλεσμα είναι τα φωτιστικά 
να χαλούν την εικόνα είτε 
να εμποδίζουν την διέλευση 
από το πεζοδρόμιο» εξηγεί η 
κ. Λόη.
Κατά την Πρόεδρο των Αρ-
χιτεκτόνων τα όποια λάθη 
και παραλήψεις τις μελέ-
της είναι αργά να αλλάξουν, 
όμως υπάρχει περιθώριο 
διόρθωσης κάποιων λεπτο-
μερειών που όμως είναι ου-
σιαστικές για την ζωή των 
κατοίκων. Οι παρατηρήσεις 
όμως επεκτείνονται και στο 
είδος του υλικού που επιλέ-
χτηκε για την ανάπλαση. 
Αντί για να αναδεικνύεται το 
πράσινο, δημιουργείται μια 
εικόνα «τσιμεντοποίησης» 
των περιοχών αυτών. Θα 
μπορούσαν να είχαν επιλε-
γεί επιφάνειες μεγαλύτερης 
έκτασης πρασίνου, αντί των 
δέντρων με διαστάσεις ένα 

επί ένα, που δεν βοηθούν 
στο να αλλάξει η εικόνα των 
περιοχών αυτών.
«Στα υλικά που χρησιμοποι-
ούνται θα δει κανείς να γί-
νεται χρήση τσιμέντου, με 
αποτέλεσμα να μην δίνεται 
ένα ευρύ πεδίο για την ανά-
πτυξη πρασίνου» εξηγεί η κ. 
Λόη.
Ήδη πάντως έχει παραδο-
θεί ένα σημαντικό κομμάτι 
πεζόδρομου στην Μαιζώνος 
και έχει διαφανεί το πώς θα 
είναι από εδώ και στο εξής η 
εικόνα του κέντρου.
«Εκεί θα πρέπει να δούμε 
τη ροή των υδάτων και πώς 
θα συγκεραστεί το όλο έργο 
με την πλατεία. Εκτός όμως 
από το τεχνικό κομμάτι θα 
πρέπει να δοθεί προσοχή 
και στο πράσινο της πλα-
τείας, καθώς είναι το μόνο 
σημείο στο κέντρο που μας 

«Οι παρεμβάσεις θα μπορούσαν να ήταν 
> Υποστηρίζει στον «Σ.Ε.» η Πρόεδρος του Συλλόγου Αρχιτεκτόνων Ν. Αχαΐας Ολυμπία Λόη

Ωστόσο, ο ρυθμός εκτέλε-
σης των έργων δεν έχει κρι-
θεί μέχρι σήμερα ικανοποι-
ητικός: η πεζοδρόμηση της 
Μαιζώνος θα περιοριστεί 
προσωρινά μέχρι την Ερ-
μού, αντί για την πλατεία Γε-
ωργίου που ήταν ο αρχικός 
στόχος, ενώ τα έργα στην 
Άνω Πόλη παρότι έχουν ξε-
κινήσει εδώ και δύο χρόνια 
δεν έχουν μέχρι στιγμής πα-
ραδοθεί προς χρήση.
Μιλώντας στον «Σ.Ε,» ο 
Αντιδήμαρχος Πολεοδο-
μικού Σχεδιασμού Πανα-
γιώτης Μελάς, αναφέρει: 
«Έχουν γίνει κινήσεις μέχρι 
σήμερα να δοθούν τα χρή-
ματα στον ανάδοχο της Μαι-
ζώνος γιατί οι οφειλές είναι 
πάρα πολλές. Θα συνεχίσου-
με μέχρι την Ερμού και το 

έργο θα ολοκληρωθεί. Από 
εκεί και πέρα θα δούμε τι θα 
γίνει. Στόχος μέχρι τα Χρι-
στούγεννα το έργο να ολο-
κληρωθεί και να μην παρα-
μείνει ημιτελές, κάτι που θα 

επιβαρύνει τους πολίτες και 
τους περαστικούς».
Το έργο καθυστέρησε επει-
δή δεν είχε υπάρξει ουσια-
στικά «χαρτογράφηση» του 
τι υπάρχει κάτω από το δρό-
μο με αποτέλεσμα τα συνερ-
γεία να βρεθούν μπροστά σε 
δίκτυα της ΔΕΗ και τηλεπι-
κοινωνιών, ενώ για πρώτη 
φορά, όπως σημειώνει ο κ. 
Μελάς έγινε διαχωρισμός 
των όμβριων υδάτων από τα 
ακάθαρτα με την κατασκευή 

νέων σωληνώσεων.
 Ωστόσο εκτός από την πε-
ζοδρόμηση της Μαιζώνος 
ο Δήμος έχει βάλει στό-
χο να αλλάξει και την όψη 
της πλατείας Εθνικής Αντι-
στάσεως (Όλγας). Θα γί-
νει αναμόρφωση της πλα-
τείας με αλλαγή σε φωτιστι-
κά σώματα, σε παγκάκια και 
αντικατάσταση των διαδρό-
μων αλλά και των κρασπέ-
δων με νέα υλικά. Το σημείο 
που δεν θα γίνουν παρεμβά-

σεις είναι το μαρμάρινο μνη-
μείο του Ηρώου με το Άγαλ-
μα της Δόξας. Σύμφωνα με 
την απόφαση που έχει λη-
φθεί αναμένεται στην πλα-
τεία Εθνικής Αντιστάσεως 
να «γίνει αποξήλωση υφι-
στάμενων πλακοστρώσεων 
εκτός του επιστρωμένου με 
μάρμαρο τμήματος μπροστά 
από το Ηρώο στην οδό Μαι-
ζώνος που δεν είναι ρηγμα-
τωμένο, ανακατασκευή του 
περιμετρικού διαδρόμου με 
ψυχρούς τσιμεντοκυβόλι-
θους χρώματος γκρι και των 
εσωτερικών διαδρόμων της 
πλατείας με σταθεροποιη-
μένο κεραμικό δάπεδο στο 
χρώμα της ώχρας, συντή-
ρηση υφιστάμενων παρτε-
ριών και σιντριβανιού, συ-
μπλήρωση υφιστάμενης φύ-
τευσης, αστικός εξοπλισμός, 
ηλεκτροφωτισμός».

Τα έργα στην Άνω Πόλη
Σε σχέση με τα έργα ανά-
πλασης στην Άνω Πόλη, ο 
κ. Μελάς σημειώνει ότι «τα 
πιο κρίσιμα σημεία θα ολο-
κληρωθούν και αυτό το έργο 
θα παραδοθεί». Ο ίδιος πα-
ραδέχεται ότι και εκεί υπήρ-
ξε μεγάλη καθυστέρηση που 
οφείλεται τόσο στην έλλει-

Πάτρα: Αλλάζει η εικόνα της
Μέχρι το τέλος του έτους, δηλαδή μέσα 

στο επόμενο τρίμηνο αναμένεται να αλλάξει όψη 
το κέντρο της Πάτρας. Τότε αναμένεται να έχουν 

ολοκληρωθεί οι αναπλάσεις που ξεκίνησαν το 
προηγούμενο διάστημα και που μέχρι σήμερα 

παραμένουν ημιτελείς. Ο λόγος 
της καθυστέρησης ήταν η έλλειψη 

χρηματοδότησης από ευρωπαϊκούς πόρους, 
αλλά τα προβλήματα φαίνεται σιγά- σιγά 

να ξεπερνιόνται, καθώς τα προηγούμενα 24ωρα 
άνοιξε η στρόφιγγα της παροχής ρευστότητας 

προς τους εργολάβους
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έχει απομείνει με τόσο πρά-
σινο. Δεν θα πρέπει να επι-
τραπεί να «τσιμεντωθούν» τα 
πάντα, όπως έχει συμβεί μέ-
χρι σήμερα με το μεγαλύτε-
ρο μέρος των αναπλάσεων 
στο κέντρο. Οι αναπλάσεις 
στην Ευρώπη, μετά το ξέ-
σπασμα και της κλιματικής 
κρίσης, εμπεριέχουν υλικά 

που έχουν απορροφητικό-
τητα και μεγάλες επιφάνει-
ες με χώμα και φυσικά υλι-
κά για να μειώνουμε τη θερ-
μοκρασία και να αλλάζουμε 
το μικροκλίμα της περιοχής. 
Αυτό δεν γίνεται στο κέντρο 
και δεν έχουν ληφθεί κα-
θόλου υπόψη αυτές οι τά-
σεις. Μπορούμε , θεωρώ, τα 

όποια λάθη έχουν γίνει μέ-
χρι σήμερα σε αυτόν τον το-
μέα, να διορθωθούν» υπο-
γραμμίζει η κ. Λόη. 
Σε σχέση πάντως με τις πα-
ρεμβάσεις στο κέντρο συνο-
λικά, δηλαδή την ανάπλα-
ση της Άνω Πόλης αλλά και 
της Μαιζώνος, η κ. Λόη θε-
ωρεί ότι «στο εξωτερικό οι 
αναπλάσεις τόσο μεγάλων 
περιοχών προκύπτουν από 
έναν αρχιτεκτονικό διαγω-
νισμό. Οι εξαιρετικοί συ-
νάδελφοι αρχιτέκτονες του 
Δήμου δεν μπορούν να κά-
νουν από μόνοι τους μια τέ-
τοια παρέμβαση. Το πεδίο 
είναι τεράστιο, όπως διαπι-
στώνει κανείς. Θεωρώ ότι 
έπρεπε καταρχάς να λάβουν 
υπόψη τους την κυκλοφο-
ριακή μελέτη. Συμφωνώ με 
τις πεζοδρομήσεις και θα 
ήθελα, αφού έχουν λυθεί 

σημαντικά ζητήματα όπως 
το πάρκινγκ κλπ, να προ-
χωρήσουμε στις πεζοδρο-
μήσεις. Στη συγκεκριμένη 
περίπτωση όμως να έχουν 
παραδώσει την κυκλοφορι-
ακή μελέτη σε αυτούς που 
έκαναν τη μελέτη της ανά-
πλασης του κέντρου και να 
έχουν ληφθεί υπόψη πολ-
λά εκκρεμή ζητήματα. Θε-
ωρώ ότι έγινε λίγο πρόχει-
ρα η μελέτη. Είχαν ζητη-
θεί και διορθώσεις από το 
Συμβούλιο Αρχιτεκτονικής, 
όπως για παράδειγμα στα 
δέντρα που θα χρησιμοποι-
ηθούν, από άποψη οικονο-
μίας νερού. Το τι περιποί-
ηση θέλουν. Πόσο επιπλέ-
ον προσωπικό χρειάζεται ο 
Δήμος για να περιποιηθεί 
το πράσινο. Είναι ζητήματα 
που πρέπει να μας απασχο-
λήσουν».

σαφώς καλύτερες»

ψη χρηματοδοτήσεων όσο 
και στο ότι η ΔΕΗ έπρεπε να 
κάνει παρεμβάσεις σε πολ-
λά σημεία, όπως επίσης και 
από την πλευρά της ΔΕΥΑΠ. 
Επιπρόσθετα υπήρξαν και 
κάποια αρχαιολογικά ευρή-
ματα, τα οποία έπρεπε να τα 
αποτιμήσει και η αρμόδια 
αρχαιολογική υπηρεσία για 
να συνεχιστεί το έργο.
Το έργο της ανάπλασης περι-
λαμβάνει οικοδομικά έργα, 
έργα οδοποιίας, έργα οδο-
φωτισμού, ηλεκτρομηχανι-
κές εργασίες, υδραυλικά έρ-
γα και έργα πρασίνου στην 
περιοχή της Ανω Πόλης. Η 
περιοχή παρέμβασης αφορά 

επιφάνεια συνολικού εμβα-
δού περίπου 170 στρεμμά-
των και το έργο αποβλέπει 
στη βιοκλιματική και αισθη-
τική αναβάθμιση της περιο-
χής με χρήση κατάλληλων 
υλικών επίστρωσης, φύτευ-
σης και αστικού εξοπλισμού. 
«Μέχρι το τέλος του χρόνου 
όλα αυτά που σας προανέφε-
ρα θα έχουν παραδοθεί για 
χρήση. Υπάρχουν και εκκρε-
μότητες και σε άλλες περιο-
χές όπως στα Προσφυγικά, 
όπου και εκεί το έργο προ-
χωράει και θα το ολοκληρώ-
σουμε τις επόμενες εβδομά-
δες. Κάνουμε ακόμη παρεμ-
βάσεις στον ΑΣΟ όπου εκεί 

μιλάμε για ένα παλαιό κτή-
ριο και έχει ήδη προχωρή-
σει αρκετά. Στο συγκεκριμέ-
νο έργο μεγάλο ζητούμενο 
είναι μια μεταλλική σκεπή 
που πρέπει να τοποθετηθεί. 
Παρεμβάσεις γίνονται και 
στην περιοχή της Γούβας, 
όπου εκεί το έργο έχει ξεκι-
νήσει εδώ και μήνες αλλά 
δεν έχει δοθεί προς χρήση. 
Το ποσό που απομένει να 
δοθεί δεν είναι μεγάλο και 
θα γίνει άμεσα, διότι ο κό-
σμος διαμαρτύρεται», υπο-
στηρίζει ο κ. Μελάς. Ακό-
μη στην τελική ευθεία έχει 
μπει το σχέδιο για την προ-
στασία και ανάδειξη του Πα-
ναχαϊκού, με στόχο να εξα-
σφαλιστεί εύκολη πρόσβα-
ση, υποδομές πεζοπορίας, 
αναψυχής και ενημέρωσης, 
σε πολίτες και επισκέπτες. 
Αυτή την περίοδο κατασκευ-
άζεται ο δρόμος Ζάστοβα – 
Κοκκινόβρυση, που θα διευ-
κολύνει την πρόσβαση από 
την Νοτιοανατολική πλευ-
ρά, ενώ ο Δήμος διεκδικεί 
και την ένταξη σε Ευρωπαϊ-
κό πρόγραμμα την ασφαλτό-
στρωση του δρόμου Δραγώ-
λαινα – Κοκκινόβρυση, για 
να υπάρχει εύκολη πρόσβα-
ση και από τη βόρεια πλευρά 

του βουνού.
Ακόμη, την επόμενη εβδο-
μάδα αναμένεται να συζητη-
θεί στο Δημοτικό Συμβούλιο 
η ανάπλαση του θαλασσίου 
Μετώπου, ένα έργο με προ-
ϋπολογισμό τα 12 εκατομμύ-
ρια ευρώ.

Η συνολική αποτίμηση 
Σε σχέση με το σύνολο των 
παρεμβάσεων που έχουν ξε-
κινήσει, ο κ. Μελάς παρα-
τηρεί ότι «το αποτέλεσμα θα 
ανταμείψει τελικά τους πα-
τρινούς και τους επιχειρη-
ματίες. Τα πρώτα δείγματα 
φάνηκαν ήδη στην πλατεία 
Εθνικής Αντιστάσεως και θα 
τα δείτε και στις υπόλοιπες 
γωνιές της πόλης». Επιπρό-
σθετα αναφέρει ότι το πα-
ραλιακό μέτωπο της Πάτρας 
και η υλοποίησή του θα δώ-
σει την ευκαιρία στους επι-
σκέπτες να έχουν επαφή με 
την θάλλασσα.
«Είναι γεγονός ότι τα έρ-
γα που είναι σε εξέλιξη εί-
ναι πολλά. Προκαλείται μια 
αναστάτωση ωστόσο οι προ-
γραμματικές περίοδοι και οι 
συμβάσεις δεν εξαρτώνται 
από τον Δήμο. Το πρόβλη-
μα των υποχρηματοδοτήσε-
ων είναι γενικό».

πόλης μέχρι τέλος του έτους
 Ε. Διονυσάτου: «Να 
διασφαλίσουμε τον 
εμπορικό χαρακτήρα»

Σύμφωνοι με τις παρεμ-
βάσεις είναι οι έμποροι, 
αρκεί όμως να μην αλλά-
ξουν καθόλου ο χαρακτή-
ρας του κέντρου. Ήδη πά-
ντως τα πρώτα μηνύματα 
δεν είναι αισιόδοξα κα-
θώς οι ιδιοκτήτες ακινή-
των ζητούν υπέρογκα ενοί-

κια που μόνο μεγάλα καταστήματα εστίασης ενδεχομέ-
νως να μπορούν να σηκώσουν και όχι εμπορικά. Αν 
όμως έγινε η ανάπλαση ειδικά στη Μαιζώνος μόνο για 
να απλωθούν τραπεζοκαθίσματα, αντιλαμβάνεται κα-
νείς πόσο θα αλλάξει η εικόνα.
« Πρέπει να διασφαλίσουμε ότι τα έργα ανάπλασης δεν 
θα προκαλέσουν δυσκολίες στις επιχειρήσεις κατά την 
διάρκεια των εργασιών. Από την άλλη όμως η δημιουρ-
γία χώρων για περίπατο και η αύξηση πράσινων περι-
οχών θα κάνουν πιο θελκτικό το κέντρο και θα προσελ-
κύσουν περισσότερους καταναλωτές και τουρίστες. Αυ-
τό βοηθάει και θα βοηθήσει την επισκεψιμότητα. Είναι 
όλο το πλέγμα των παρεμβάσεων που θα βοηθήσουν 
τη λειτουργία των επιχειρήσεων. Ζητούμενο είναι αυτά 
τα έργα να μην προκαλέσουν παρατεταμένες δυσκολίες» 
αναφέρει στον «Σ.Ε.» η Πρόεδρος του Εμπορικού και 
Εισαγωγικού Συλλόγου Πατρών Ερμιόνη Διονυσάτου.
«Εάν ο δρόμος αλλάξει χαρακτήρα τα ενοίκια κυριολε-
κτικά θα φθάσουν «στο Θεό», αναφέρει η κ. Διονυσά-
του.

Τ. Γιατράς: «Αναγκαία 
η επίσπευση 
της ολοκλήρωσης»

Ο Πρόεδρος του Συλλόγου 
Καταστηματαρχών Εστία-
σης και Αναψυχής Τάσος 
Γιατράς αναφέρει ότι για 
την εστίαση το μείζον είναι 
να επισπευστεί ο χρόνος 
ολοκλήρωσης, καθώς τα 
καταστήματα έχουν υπο-
στεί οικονομική καθίζηση.

«Tα έργα αναμόρφωσης που υλοποιούνται στην πόλη 
έχουν ανοίξει μια συζήτηση αντίθετων απόψεων. Είναι 
δεδομένο πως με την ολοκλήρωσή τους η εικόνα της 
πόλης θα είναι διαφορετική . Υπάρχει έντονη δυσαρέ-
σκεια τόσο από πολίτες όσο και από πολλούς ιδιοκτή-
τες καταστημάτων, μιλώντας δε για τους ιδιοκτήτες κα-
ταστημάτων υγειονομικού ενδιαφέροντος, οι συγκεκρι-
μένοι διαπιστώνει κανείς ότι έχουν υποστεί δραματική 
μείωση στους τζίρους τους ενώ δεν υπάρχει ένα σαφές 
χρονοδιάγραμμα υλοποίησης των έργων αυτών. Επι-
βάλλεται να ολοκληρωθούν το συντομότερο τα έργα που 
έχουν σταματήσει, ακόμη περισσότερο να δοθούν στην 
κυκλοφορία όσα τμήματα θέλουν σχετικά λίγο διάστη-
μα για να ολοκληρωθούν και η στασιμότητά τους έχει 
οδηγήσει σε απόγνωση τους ιδιοκτήτες». 
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Κατά της εγκατάστασης υπε-
ράκτιων αιολικών πάρκων 
στην περιοχή του Πατραϊ-
κού Κόλπου τάσσεται με ευ-
ρύτατη πλειοψηφία το Πε-
ριφερειακό συμβούλιο Δυ-
τικής Ελλάδας. Αντίστοιχα 
κατά των αιολικών πάρκων 
και το Δημοτικό Συμβούλιο 
της Πάτρας με τη σύμφωνη 
γνώμη της πλειονότητας των 

παρατάξεων.
Ειδικότερα, το Περιφερεια-
κό Συμβούλιο εξέδωσε ψή-
φισμα το οποίο υπερψηφί-
στηκε από τις τρεις εκ των 
τεσσάρων παρατάξεων του 
Συμβουλίου, γεγονός που 
πιστοποιεί την καθολική 
αντίδραση της Περιφέρειας 
Δυτικής Ελλάδας στη σχεδι-
αζόμενη εγκατάσταση.

Αντιδράσεις κατά των υπεράκτιων 
αιολικών πάρκων στον Πατραϊκό

> Από το Δημοτικό και το Περιφερειακό Συμβούλιο

Θέματα

 Συνάντηση και με 
Δήμαρχο Ναυπακτίας

Ο Δήμαρχος Ναυπακτίας κ.Βασίλης Γκίζας συναντή-
θηκε στο Δημαρχείο με τη Συντονιστική Επιτροπή 
ενάντια στο σχεδιαζόμενο Αιολικό Πάρκο στον Πα-
τραϊκό Κόλπο, μετά από αίτημα των μελών της.

Κατά τη διάρκεια της συνάντησης επισημάνθηκε η 
κοινή θέση όλων, που δεν είναι άλλη από την πλήρη 
αντίθεση απέναντι στη σχεδιαζόμενη ανάπτυξη πλω-
τών και σταθερής βάσης υπεράκτιων αιολικών πάρ-
κων στον Πατραϊκό Κόλπο, όπως αυτή προβλέπε-
ται στο Εθνικό Πρόγραμμα για τα Υπεράκτια Αιολικά 
Πάρκα, που εκπονήθηκε από την Ελληνική Διαχει-
ριστική Εταιρεία Υδρογονανθράκων και Ενεργειακών 
Πόρων ΑΕ. Για ακόμη μία φορά ο κ. Γκίζας τόνισε 
ότι «είναι αδιανόητος ο οποιοσδήποτε σχεδιασμός για 
την εγκατάσταση υπεράκτιων αιολικών πάρκων στον 
Πατραϊκό Κόλπο. Οι αρνητικές συνέπειες θα είναι τε-
ράστιες για το φυσικό περιβάλλον και τις τοπικές κοι-
νωνίες». Ταυτόχρονα, ενημέρωσε όλους σχετικά με το 
ισχυρό κοινό μέτωπο που έχουν σχηματίσει οι δή-
μαρχοι της Αιτωλοακαρνανίας, της Αχαΐας, αλλά και 
της γειτονικής Δωρίδας, καθώς και για το γεγονός ότι 
στο πλευρό τους βρίσκονται τόσο η Περιφέρεια Δυτι-
κής Ελλάδας, οι Μητροπόλεις, αλλά και τοπικοί φο-
ρείς και Σύλλογοι.
 

ΟΙΚΙΠΑ: Ναι στις ΑΠΕ αλλά 
με ορθή χωροθέτηση

Σε ανακοίνωσή της η Οικολογική Κίνηση Πάτρας 
αναφέρει: «Η σχεδιαζόμενη δημιουργία του θαλάσσι-
ου αιολικού πάρκου στον Πατραϊκό κόλπο στα πλαί-
σια του Εθνικού Προγράμματος Ανάπτυξης Υπεράκτι-
ων Πάρκων, έφερε ξανά στην επικαιρότητα τη συζή-
τηση για την ορθή χωροθέτηση των ΑΠΕ.
Πάγια θέση της ΟΙΚΙΠΑ από ιδρύσεώς της, παραμέ-
νει η ανάπτυξη των ΑΠΕ ως η μόνη λύση για την αντι-
μετώπιση της κλιματικής κρίσης, με παράλληλη εγκα-
τάλειψη των ορυκτών καυσίμων (άνθρακα, πετρελαί-
ου, φυσικού αερίου) ιδιαίτερα μετά και τις δραματικές 
μεταβολές στην μέση αύξηση της θερμοκρασίας της 
γης. Στο παρελθόν δεν διστάσαμε να πάρουμε θετική 
θέση για την ανάπτυξη αιολικών πάρκων στην περιο-
χή μας, ερχόμενοι σε αντίθεση με κοντόφθαλμες αντι-
δράσεις των τοπικών κοινωνιών. Σήμερα όμως εκ-
φράζουμε σοβαρές επιφυλάξεις για το θαλάσσιο πάρ-
κο στον Πατραϊκό και δηλώνουμε την αντίθεσή μας 
στη δημιουργία του. Το μέγεθος του πάρκου, η τοπο-
θέτηση των ύψους 280 μέτρων ανεμογεννητριών σε 
πολύ μικρή απόσταση από τις ακτές, αλλά κυρίως η 
γειτνίασή του με τα Εθνικά Πάρκα της Λιμνοθάλασ-
σας Μεσολογγίου-Αιτωλικού και Κοτυχίου-Στροφυλι-
άς και οι σοβαρότατες επιπτώσεις στην ορνιθοπανίδα 
των πάρκων, δεν μας επιτρέπουν να συναινέσουμε 
στη δημιουργία του.
Η ΟΙΚΙΠΑ συμπαραστέκεται στις πρωτοβουλίες των 
συλλογικών φορέων της περιοχής που διεκδικούν 
την ανάκληση του σχεδιασμού

Στο ψήφισμα του Περιφερει-
ακού Συμβουλίου αναφέρο-
νται, μεταξύ άλλων, τα εξής: 
«Το σχέδιο ανάπτυξης πλω-
τών υπεράκτιων αιολικών 
πάρκων εντός του Πατραϊκού 
κόλπου εντάσσεται στο πλαί-
σιο του Εθνικού Προγράμμα-
τος Ανάπτυξης Υπεράκτιων 
Αιολικών Πάρκων με συνο-
λική δυναμικότητα 12,4 GW. 
Αυτό πρακτικά σημαίνει, πως 
θα δημιουργηθούν 25 Περιο-
χές Οργανωμένης Ανάπτυξης 
Υπεράκτιων Αιολικών Πάρ-
κων εντός του Ελλαδικού Χώ-
ρου από την Ελληνική Δια-
χειριστική Εταιρεία Υδρογο-
νανθράκων και Ενεργειακών 
Πόρων Α.Ε συνολικής έκτα-
σης 2.359 km2 .
Καθίσταται σαφές πως η δέ-
σμευση μιας τέτοιας ευρείας, 
θαλάσσιας περιοχής, για την 
εγκατάσταση αιολικών πάρ-
κων στην επιφάνεια της θά-

λασσας, μαζί με την προβλεπό-
μενη αναγκαία υποδομή, που 
θα κατασκευαστεί για την υπο-
στήριξη, συντήρηση και δικτύ-
ωση των γιγάντιων ανεμογεν-
νητριών θα έχει αποκλειστικά 
και μόνο αρνητικές επιπτώσεις 
τόσο για τις ανθρωπογενείς 
δραστηριότητες όσο και για το 
φυσικό περιβάλλον.
Ενδεχόμενη υλοποίηση ενός 
αιολικού πάρκου με αυτά τα 
χωρικά και τεχνικά χαρακτη-
ριστικά στην περιοχή, που 
εκτείνεται από το Αντίρριο και 
τη Ναύπακτο έως το Ρίο και 
τον Ψαθόπυργο, θα υποβαθ-
μίσει σε εκτεταμένο βαθμό τα 
ενδιαιτήματα των προστατευ-
όμενων θαλάσσιων ειδών, τα 
οικοσυστήματα του Κόλπου, 
την αλιεία, καθώς και το αι-
σθητικό περιβάλλον μιας ήδη 
επιβαρυμένης περιοχής με 
πολυάριθμα εγκαταστημένα 
αιολικά πάρκα στα όμορα όρη 

της ενδοχώρας ενώ θα έχει 
αρνητικές επιπτώσεις στον 
παράκτιο και θαλάσσιο τουρι-
σμό της περιοχής
Δεν πρέπει επ’ ουδενί να 
αγνοηθεί το γεγονός, πως τα 
όρια του σχεδιαζόμενου υπε-
ράκτιου, αιολικού πάρκου 
εφάπτονται με τα Πάρκα λι-
μνοθαλασσών του Μεσολογ-
γίου, καθώς και ότι γειτνιάζει 
με 13 διαφορετικές προστα-
τευόμενες περιοχές Natura 
2000 και Ramsar, ενώ η πε-
ριοχή είναι «πιεσμένη» λό-
γω μεγάλης διέλευσης πλοί-
ων, ασκήσεων του πολεμικού 
ναυτικού και προγραμματι-
σμένης μελλοντικής διέλευ-
σης του αγωγού φυσικού αε-
ρίου EastMed. Τέλος, χρή-
ζει εμφατικής υπόμνησης για 
πολλοστή φορά μάλιστα, η 
παντελής απουσία σύγχρο-
νου χωροταξικού σχεδιασμού 
από την Πολιτεία για τις ΑΠΕ.

Τούτων δοθέντων η Περιφέ-
ρεια Δυτικής Ελλάδας εκφρά-
ζει την απόλυτη και έντονη 
αντίθεσή της στην παραπάνω 
επιχειρούμενη παρέμβαση 
εντός του Πατραϊκού κόλπου 
και καλεί την Πολιτεία 
1. Να αναστείλει τον κατα-
στροφικό, αντιεπιστημονι-
κό, αντιπεριβαλλοντικό και 
-όπως αποδεικνύεται στην 
πράξη- εκ του προχείρου σχε-
διασμό για την οριοθέτηση 
υπεράκτιου αιολικού πάρκου.
2. Να αποσύρει άμεσα τη 
ΣΜΠΕ και να μην προβεί σε 
καμία οριοθέτηση Περιοχών 
Οργανωμένης Ανάπτυξης Υπε-
ράκτιων Αιολικών Πάρκων.
3. Να τροποποιήσει το νο-
μικό καθεστώς εγκρίσεων, 
ώστε η γνωμοδότηση της 
εκάστοτε περιφερειακής αρ-
χής να έχει δεσμευτικό χαρα-
κτήρα προς το Υπουργείο και 
την Κυβέρνηση».

Ομόφωνα εγκρίθηκε από Δη-
μοτικό Συμβούλιο της Πά-
τρας, ψήφισμα ενάντια στην 
εγκατάσταση του θηριώδους 
θαλάσσιου αιολικού πάρκου 
στον Πατραϊκό, που κατέθε-
σε στο Σώμα η Λαϊκή Συσπεί-
ρωση.
Το ψήφισμα αναφέρει τα 
εξής:
«Οι κυβερνήσεις διαχρονικά, 
με βάση τις κατευθύνσεις της 
Ε.Ε. και με οδηγό τα συμφέ-
ροντα των ενεργειακών ομί-
λων, φόρτωσαν τα βουνά και 
τις πλαγιές με ανεμογεννή-
τριες και τις καλλιεργήσιμες 
εκτάσεις με φωτοβολταϊκά.
Τώρα, έφθασε η ώρα για την 
εκμετάλλευση και της θάλασ-
σας.
Το σχέδιο ανάπτυξης πλω-
τών και σταθερής βάσης υπε-
ράκτιων αιολικών πάρκων 
περιλαμβάνει 25 θαλάσσιες 
εκτάσεις με συνολική δυναμι-

κότητα 12,4 GWh. Ενώ ήδη 
το 60% της ηλεκτρικής ενέρ-
γειας στη χώρα μας προέρχε-
ται από ΑΠΕ, δηλαδή υποτί-
θεται δωρεάν ενέργεια από 
τον ήλιο και τον αέρα, οι λο-
γαριασμοί του ρεύματος είναι 
αβάσταχτοι για την λαϊκή οι-
κογένεια.
Από την άλλη, μέσα σε ένα 
πεντάμηνο απορρίφθηκαν 
380 GWh, που αντιστοιχούν 
στην ετήσια κατανάλωση 
60.000 νοικοκυριών.
Μέχρι το 2030, στο όνομα 
της «πράσινης μετάβασης», 
η εγκατεστημένη ισχύς των 
ΑΠΕ θα φθάσει περίπου τα 
30 GWh, πολλαπλάσια από 
την απαιτούμενη για την εσω-
τερική ζήτηση, ώστε να γί-
νει η Ελλάδα ο τροφοδότης 
της Ε.Ε. και των χωρών που 
υποστηρίζονται από την Ε.Ε. 
στους παγκόσμιους ανταγωνι-
σμούς και τις πολεμικές ανα-

μετρήσεις, όπως της Ουκρα-
νίας κ.λπ.
Μέσα στον Πατραϊκό κόλπο, 
από το Αντίρριο, τη Ναύπα-
κτο, μέχρι το Ρίο πρόκειται 
να εγκατασταθεί ένα γιγαντι-
αίο «υπεράκτιο» αιολικό πάρ-
κο, σύμφωνα με τους σχεδια-
σμούς της κυβέρνησης.
Θα εγκατασταθούν πάνω από 
50 τεράστιες ανεμογεννή-
τριες συνολικής ισχύος 695 
MW πολύ κοντά στην ακτο-
γραμμή, δηλαδή σε κατοικη-
μένες περιοχές και παραλί-
ες κολύμβησης, καθώς θα εί-
ναι σταθερής έδρασης. Αυτές 
προστίθενται σε μια ιδιαίτε-
ρα επιβαρυμένη περιοχή, με 
εγκαταστημένες και αδειοδο-
τημένες ανεμογεννήτριες στα 
γύρω βουνά και πλαγιές του 
Πατραϊκού κόλπου.
Τα όρια του υπεράκτιου αιο-
λικού πάρκου του Πατραϊκού 
είναι κοντά σε υδατικά συστή-

ματα και σε επαφή με τα Πάρ-
κα λιμνοθαλασσών του Με-
σολογγίου. Θα έχει σοβαρές 
επιπτώσεις στα ενδιαιτήμα-
τα προστατευόμενων θαλάσ-
σιων ειδών και γενικά στα 
οικοσυστήματα του κόλπου, 
καθώς επίσης και στην αλι-
εία. Η οριοθετημένη περιο-
χή του αιολικού πάρκου του 
Πατραϊκού περιβάλλεται από 
χερσαίες περιοχές Natura και 
είναι πάρα πολύ κοντά στον 
Κορινθιακό, που έχει εντα-
χθεί στις προστατευόμενες 
περιοχές Natura.
Η ενέργεια θα έπρεπε να εί-
ναι κοινωνικό αγαθό και είναι 
αναγκαίο να αξιοποιηθούν 
όλες οι πηγές παραγωγής 
ενέργειας, μεταξύ των οποί-
ων και οι ΑΠΕ, σχεδιασμένα, 
με βάση τις λαϊκές ανάγκες 
και την προστασία του περι-
βάλλοντος και όχι για τα κέρ-
δη των ενεργειακών ομίλων».

Το ψήφισμα του Περιφερειακού Συμβουλίου Δυτικής Ελλάδας

Το ψήφισμα του Δημοτικού Συμβουλίου Δήμου Πατρέων
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Με μεγάλη επιτυχία πραγμα-
τοποιήθηκε την Παρασκευή 
27 Σεπτεμβρίου 2024, η 
«Βραδιά Ερευνητή» στο Νέο 
Δημαρχείο Πατρών, προ-
σελκύοντας περισσότερους 
από 2.000 επισκέπτες από 
την περιοχή και άλλες πό-
λεις. Η εκδήλωση, αφιερω-
μένη στην επιστήμη και την 
έρευνα, προσέφερε μια μονα-
δική ευκαιρία στο κοινό, ειδι-
κά στη νεολαία, να ανακαλύ-
ψει τις τελευταίες εξελίξεις και 
να συμμετάσχει σε συναρπα-
στικές δραστηριότητες.
Οι επισκέπτες είχαν την ευ-
καιρία να παρακολουθήσουν 
παρουσιάσεις από ερευνη-
τές διαφόρων επιστημονικών 
πεδίων, να λάβουν μέρος σε 
διαδραστικά εργαστήρια και 
να συμμετάσχουν σε ζωντα-
νές συνδέσεις με το εργαστή-
ριο CERN. Η εκδήλωση έδω-
σε έμφαση στη σύνδεση της 
τοπικής κοινωνίας με τον μα-
γευτικό κόσμο της επιστήμης, 
με ιδιαίτερη συμμετοχή από 
μαθητές και φοιτητές, αλλά 
και επισκέπτες κάθε ηλικίας.
Η παρουσία του δημάρχου 
Πατρέων, κ. Κώστα Πελετί-
δη, ο οποίος εξέφρασε τη χα-
ρά του για την επιτυχή διορ-
γάνωση στο νέο Δημαρχείο, 

ενίσχυσε το κλίμα γιορτής.
Το Νέο Δημαρχείο Πατρών, 
με τον εντυπωσιακά διαμορ-
φωμένο προαύλιο χώρο του, 
αποδείχθηκε ιδανικός τόπος 
για τη φιλοξενία της εκδήλω-
σης, προσφέροντας μια άρι-
στη υποδομή και μια ευχά-
ριστη ατμόσφαιρα. Ο καλός 
καιρός και η άρτια οργάνωση 
συνέβαλαν καθοριστικά στην 
επιτυχία της εκδήλωσης.
Η Βραδιά Ερευνητή έχει πα-
νευρωπαϊκό χαρακτήρα και 
πραγματοποιείται ταυτόχρονα 
σε 300 πόλεις της Ευρώπης, 
με στόχο να φέρει πιο κοντά 
το ευρύ κοινό, ειδικά τους νέ-
ους, με τον κόσμο της έρευ-
νας και την επιστημονική κοι-
νότητα. Στην Ελλάδα, εκδη-
λώσεις διοργανώθηκαν σε 
επτά πόλεις, συμπεριλαμβα-
νομένης της Πάτρας.
Ο επιστημονικός υπεύθυ-

νος της Βραδιάς στην Πάτρα, 
Αν. Καθ. Κωνσταντίνος Που-
λάς, εξέφρασε την ικανοποί-
ησή του για την ανταπόκριση 
του κόσμου: «Η Βραδιά Ερευ-
νητή μας υπενθυμίζει τη ση-
μασία της επιστήμης για την 
πρόοδο της κοινωνίας. Ευχα-
ριστούμε όλους τους συμμετέ-
χοντες, καθώς και τον Δήμο 
Πατρέων για την έμπρακτη 
στήριξή του».
Η κα Μαριγώ Μαργαρίτη, τ. 
καθηγήτρια του Πανεπιστη-

μίου Πατρών, συμπλήρωσε: 
«Ευχαριστούμε όλους τους 
συμμετέχοντες, τους συνερ-
γάτες και τους χορηγούς που 
συνέβαλαν στην επιτυχία της 
εκδήλωσης. Αναμένουμε με 
ανυπομονησία την επόμενη 
Βραδιά Ερευνητή και τη συ-
νέχιση της συνεργασίας μας 
για την προώθηση της επι-
στήμης και της εκπαίδευσης 
στην περιοχή μας».
Δείτε πλούσιο φωτογραφικό υλι-
κό στο www.symboulos.gr.

To «Welcome to UP 2024», το μεγάλο 
Φεστιβάλ Υποδοχής Πρωτοετών Φοιτη-
τών Πανεπιστημίου Πατρών, συναντά 
επιτυχημένους αποφοίτους του Ιδρύ-
ματος και μεταδίδει τη γνώση και την 
εμπειρία τους στους φοιτητές που μό-
λις ξεκινούν το ταξίδι της ανώτατης εκ-
παίδευσης, δίνοντάς τους κατευθύνσεις 
«πλοήγησης» με βάση τις σύγχρονες 
ανάγκες της επιστήμης και της αγοράς.
Η εκδήλωση, της επιτυχημένης ενότη-
τας Alumni Success Stories, θα πραγ-
ματοποιηθεί την Παρασκευή 18/10 
στις 12.00 μ.μ. στο Συνεδριακό και 
Πολιτιστικό Κέντρο του Πανεπιστημί-

ου Πατρών.
Ομιλητές είναι οι εικονιζόμενοι (ξεκι-
νόντας από αριστερά):
• Μάριος Βλαχογιάννης, Συνιδρυτής 
COFFEECO 
• Πέτρος Δρινέας - Πρόεδρος του 
Department Computer Science - 
Purdue University 
• Δημήτρης Πρίμπας, Διευθυντής τομέα 
Υπηρεσιών ΙΒΜ Ελλάδας & Κύπρου
• Γιώργος Στασινός, Πρόεδρος ΤΕΕ 
• Ιγνάτιος Φωτίου, Ιδρυτής TOBEA 
Οι πέντε διακεκριμένοι ομιλητές, θα 
μοιραστούν με τους φοιτητές την εμπει-
ρία από τις σπουδές τους στο Πανεπι-

στήμιο Πατρών και θα εξηγήσουν πώς 
οι σπουδές στο Ανώτατο Εκπαιδευτικό 
Ίδρυμα αποτέλεσαν το έναυσμα για την 
επαγγελματική τους πορεία και τη μέχρι 
σήμερα εξέλιξή της. 
Στόχος της ενότητας Alumni Success 
Stories είναι να καταδείξει πώς από-
φοιτοι που ξεκίνησαν από την Πανε-
πιστημιούπολη της Πάτρας κατάφεραν 
να γίνουν πρωτοπόροι και καινοτόμοι 
ο καθένας στον τομέα του και δημιουρ-
γοί αλλαγών στο αντικείμενο ενασχόλη-
σής τους, διαμορφώνοντας τάσεις για 
το μέλλον και τις επόμενες γενιές.
Το «Welcome to UP 2024» διοργανώ-
νεται από το Πανεπιστήμιο Πατρών 
σε συνδιοργάνωση με την Περιφέρεια 
Δυτικής Ελλάδας και το Επιμελητήριο 
Αχαΐας, σε συνεργασία με τους Δήμους 
Πατρέων, Αγρινίου και Μεσολογγίου 
και με την χρηματοδότηση του Υπουρ-
γείου Πολιτισμού.

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΠΑΤΡΩΝ: Ο καθηγητής Νευροχει-
ρουργικής της Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστημίου Πα-

τρών, Βασίλειος Παναγιωτόπουλος 
του Ευάγγελου, ο οποίος είναι επί-
σης μέλος του Διοικητικού Συμβου-
λίου της Ελληνικής Νευροχειρουργι-
κής Εταιρείας, ορίστηκε πρόσφατα 
Πρόεδρος της Εξεταστικής Επιτρο-
πής ειδικευόμενων Νευροχειρουρ-
γικής του Κέντρου Αθηνών.
«Η απόφαση αυτή του υφυπουργού 
Υγείας αποτελεί μεγάλη τιμή και ανα-

βαθμίζει τον ρόλο του Πανεπιστημίου Πατρών, επεκτείνο-
ντας την επιρροή του σε πανελλαδικό επίπεδο πέρα από τα 
τοπικά σύνορα», αναφέρει σε ανακοίνωσή του το Πανεπι-
στήμιο Πατρών.
Ο καθ. Βασίλειος Παναγιωτόπουλος γεννηθείς στην Πάτρα, 
είναι απόφοιτος της Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστημίου 
Πατρών (1996). Ειδικεύθηκε στη Νευροχειρουργική Κλι-
νική του Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου Πατρών και έλα-
βε τον τίτλο της Νευροχειρουργικής ειδικότητας το 2006. 
Είναι Διδάκτορας της Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστημί-
ου Πατρών και εξειδικεύθηκε στο Πανεπιστημιακό Νοσο-
κομείο του Έσσεν στη Γερμανία στην ενδοαγγειακή θερα-
πεία παθήσεων του Κεντρικού Νευρικού Συστήματος. Από 
το 2020 είναι συνυπεύθυνος του Κέντρου Εμβολισμών του 
Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου Πατρών.

ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟ ΠΑΤΡΩΝ: Σημαντικός αριθμός ενερ-
γών και διατελεσάντων μελών της ακαδημαϊκής κοινότητας 
του Πανεπιστημίου Πατρών περιλαμβάνονται στο 2% των 
κορυφαίων επιστημόνων του κόσμου για το 2023 σύμ-
φωνα με το σύστημα αξιολόγησης του Πανεπιστημίου του 
Stanford. Η εν λόγω ανάλυση πραγματοποιείται κάθε χρό-
νο από την ερευνητική ομάδα του Καθ. Ιωάννη Ιωαννίδη 
από το Meta-Research Innovation Center του Πανεπιστημί-
ου του Stanford) και αφορούν τις δημοσιεύσεις περίπου 9 
εκατομμυρίων επιστημόνων στον επιστημονικό τομέα στον 
οποίο δραστηριοποιούνται διεθνώς. Συγκεκριμένα, στην 
πρώτη λίστα η οποία αναφέρεται στον αντίκτυπο του δη-
μοσιευμένου έργου κατά τη χρονική περίοδο 1996-2023, 
βρίσκονται 102 ενεργά και διατελέσαντα μέλη του Πανεπι-
στημίου Πατρών, σε σύνολο 1065 επιστημόνων από Πα-
νεπιστήμια και Ερευνητικά Κέντρα της Ελλάδας. Στη δεύ-
τερη λίστα που αφορά τον αντίκτυπο του δημοσιευμένου 
έργου για το έτος 2023, ο αριθμός των ενεργών μελών του 
Πανεπιστημίου είναι 81 σε σύνολο 1019 επιστημόνων 
από Πανεπιστήμια και Ερευνητικά Κέντρα της χώρας.
Οι Πρυτανικές Αρχές συγχαίρουν όλα τα μέλη του Πανε-
πιστημίου Πατρών τα οποία συνεχίζουν να προσφέρουν 
στη διεθνή επιστημονική κοινότητα και νιώθει ιδιαίτερη 
ευγνωμοσύνη για όσες και όσους συνέβαλαν διαχρονικά 
σε αυτή τη σημαντική διάκριση η οποία είναι μία ακόμη 
αναγνώριση του υψηλού επιπέδου ακαδημαϊκού και ερευ-
νητικού έργου το οποίο πραγματοποιείται στο Πανεπιστή-
μιο Πατρών.

ΜΗ ΚΡΑΤΙΚΑ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΑ: Η διαδικασία υπο-
βολής αιτήσεων για τη χορήγηση άδειας εγκατάστασης 
και λειτουργίας παραρτημάτων μη κερδοσκοπικών πανε-
πιστημίων (ΝΠΠΕ) ρυθμίζεται από δύο υπουργικές απο-
φάσεις που δημοσιεύθηκαν στην Εφημερίδα της Κυβέρνη-
σης την 1η Οκτωβρίου 2024. Η διαδικασία αυτή ξεκινάει 
στις 2 Ιανουαρίου 2025 και λήγει την 1η Μαρτίου 2025, 
και αφορά τις άδειες για το ακαδημαϊκό έτος 2025-2026. 
Τα παραρτήματα που θα λειτουργήσουν υπό αυτή τη νομο-
θεσία θα πρέπει να πληρούν αυστηρά κριτήρια και απαιτή-
σεις, όπως ορίζονται από τον ν. 5094/2024. Τα ιδρύματα 
που επιθυμούν να υποβάλουν αίτηση για άδεια λειτουργί-
ας παραρτήματος στην Ελλάδα πρέπει να προέρχονται από 
αναγνωρισμένα πανεπιστήμια που βρίσκονται στις κορυ-
φαίες 20 θέσεις παγκόσμιων κατατάξεων, όπως αυτές των 
Academic Ranking of World Universities (ARWU), Times 
Higher Education (THE) και Quacquarelli Symonds (QS).

Ολοκληρώθηκε 
η Βραδιά Ερευνητή 2024

Το success story πέντε επιτυχημένων 
απόφοιτων του Πανεπιστημίου Πατρών

> Με εξαιρετική επιτυχία στο Νέο Δημαρχείο Πατρών

> Welcome to UP 2024: Εκδήλωση την Παρασκευή 18 Οκτωβρίου
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Με προϋπολογισμό 18 εκ. 
ευρώ και διάρκεια 24 μη-
νών, το έργο της κατασκευής 
Προτύπων Διαβάσεων από 
την Περιφέρεια Δυτικής Ελ-
λάδος βρίσκεται σε πλήρη 
εξέλιξη. Το έργο χρηματο-
δοτείται από το Ταμείο Ανά-
καμψης και Ανθεκτικότητας.
Στο Αγρίνιο, προβλέπεται η 
κατασκευή 23 έξυπνων δι-
αβάσεων σε σημαντικούς 
κόμβους.
Το «σύστημα έξυπνης διά-
βασης πεζών» θα γίνεται πε-
ρισσότερο αντιληπτό από 
τα συνήθη, απλά συστήμα-
τα αναλαμπόντων φανών, τα 
οποία είναι ενεργοποιημέ-
να καθ’ όλη την διάρκεια της 
ημέρας (24/7), και τα οποία 
με το πέρας του χρόνου οι 
χρήστες του δρόμου, και ιδί-
ως οι οδηγοί που διέρχονται 
συχνά από αυτά, τα αγνοούν 
αφού τα παρατηρούν συνε-
χώς αναμμένα ακόμα και σε 
χρονικές περιόδους που δεν 
είναι αναγκαίο, με αποτέλε-
σμα να αυξάνεται η παραβα-
τικότητα στους δρόμους.
Αναλυτικότερα, το σύστημα 
ενεργοποιείται αυτόματα, εί-
τε πρόκειται για σηματοδο-
τούμενη διάβαση με επενερ-
γούμενη φάση πεζών, είτε 
για σηματοδοτούμενη διάβα-

ση με σταθερή φάση πεζών. 
Αποτέλεσμα της ενεργοποί-
ησης είναι ο φωτισμός της 
πεζοδιάβασης από συσκευ-
ές σήμανσης τύπου LED, οι 
οποίες είναι ενσωματωμένες 
τόσο στην άσφαλτο όσο και 
στο πεζοδρόμιο, αλλά και η 
ταυτόχρονη ενεργοποίηση 
των κατακόρυφων πινακί-
δων σηματοδότησης LED, 
επιτυγχάνοντας το επιθυμη-
τό αποτέλεσμα φωτεινής σή-
μανσής της.
Το Σύστημα Έξυπνης Διάβα-
σης Πεζών συμβάλλει στην 
προστασία των πεζών, λόγω 
της καλύτερης αναγνώρισής 
τους από τα οχήματα, ειδικά 
σε συνθήκες χαμηλής ορα-
τότητας (π.χ. νύχτα) ή σε κα-
κές καιρικές συνθήκες (π.χ. 
βροχή ή ομίχλη), καθώς μέ-
σω των φωτεινών πινακί-
δων και των φωτεινών LED 
συσκευών που είναι ορατά 

σε συνθήκες χαμηλού φω-
τισμού, επιτρέπεται στους 
οδηγούς να γνωρίζουν ότι 
υπάρχει πεζός, που είτε δια-
σχίζει τη διάβαση, είτε είναι 
κοντά σ’ αυτή και έχει την 
πρόθεση να τη διασχίσει.
Κάποια από τα λειτουργικά 
πλεονεκτήματα, της ορθής 
λειτουργίας ενός έξυπνου 
συστήματος διάβασης πεζών 
είναι:
-H χαμηλή κατανάλωση 
ενέργειας και το χαμηλό κό-
στος συντήρησης
-Η υψηλή αντοχή λόγω των 
ποιοτικών υλικών που χρη-
σιμοποιούνται για την κατα-
σκευή του συστήματος
-Η δημιουργία αισθήματος 
ασφάλειας και προστασίας 
από ατυχήματα και η ενίσχυ-
ση της οδικής ασφάλειας.
Κάθε πρότυπη διάβαση πε-
ζών, προκειμένου να λει-
τουργεί ορθά, επιφέροντας 

τα επιθυμητά αποτελέσματα 
στην οδική ασφάλεια πεζών 
και οδηγών, θα αποτελείται 
από τα ακόλουθα υποσυστή-
ματα:
• Συσκευή αφής πεζών νέ-
ου τύπου. Η συσκευή αφής 
πεζών ενεργοποιεί τη φάση 
πεζών του προγράμματος με-
τά από ζήτηση των χρηστών 
(κλήση φάσης). Κατά την 
ενεργοποίηση της συσκευ-
ής θα ανάβει η φωτεινή έν-
δειξη LED ή θα εμφανίζεται 
οπτικό μήνυμα, προκειμέ-
νου να επιβεβαιώνεται στον 
χρήστη η λειτουργία της συ-
σκευής και η αποδοχή της 
ζήτησής του από τον ρυθμι-
στή. 
• Συσκευή αφής πεζών για 
χρήση από άτομα με προ-
βλήματα όρασης, νέου τύ-
που. Οι συσκευές αφής πε-
ζών για χρήση από άτομα 
με προβλήματα όρασης τα 
οποία θα βοηθούν τα άτομα 
αυτά να προσανατολιστούν 
εκπέμποντας ηχητικό μή-
νυμα περί του σημείου που 
βρίσκεται το άτομο με προ-
βλήματα όρασης και ηχητι-
κό μήνυμα που θα παρέχει 
πληροφορίες σχετικά με την 
κατάσταση της διάβασης και 
έτσι θα τον βοηθάει να τη δι-
ασχίσει.

> ΜΕΣΟΛΟΓΓΙ: Προκηρύχθηκε διαγωνισμός για την Β’ 
φάση του έργου “Επισκευή, συντήρηση και εκσυγχρονισμός 
του Δικαστικού Μεγάρου Μεσολογγίου”. Αναθέτουσα Αρχή 
του έργου είναι η Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας.
Ο προϋπολογισμός του έργου ανέρχεται στα 700.000 ευρώ 
(ποσό χωρίς Φ.Π.Α. 564.516 ευρώ). Η δημοπράτηση του 
έργου θα γίνει στις 8 Οκτωβρίου 2024 και η αποσφράγιση 
των προσφορών είναι προγραμματισμένη για τις 15 Οκτω-
βρίου 2024.

Η συνολική προθεσμία εκτέλεσης του έργου, ορίζεται σε 12 
μήνες από την ημέρα υπογραφής της σύμβασης.
Το έργο χρηματοδοτείται από το ΤΑ.Χ.ΔΙ.Κ..
Το έργο περιλαμβάνει: Επισκευή, συντήρηση και ανακαίνι-
ση του Δικαστικού Μεγάρου Μεσολογγίου (Β’ Φάση) με δι-
αμόρφωση χώρων αρχείων στο υπόγειο (τοιχοποίες, χρω-
ματισμοί, θύρες), κατασκευή W.C. ΑμΕΑ στο ισόγειο και 
ανακατασκευή 3 W.C., αντικατάσταση μεταλλικών υαλο-
στασίων με νέα από αλουμίνιο, χρωματισμοί (εσωτερικά κ 
εξωτερικά), αποξήλωση επένδυσης εξωτερικών βαθμίδων 
κυρίων εισόδων και εκ νέου επένδυση, επίστρωση δαπέ-
δου Διοικητικού Πρωτοδικείου με πλαστικά πλακίδια PVC, 
τοποθέτηση μονωτικής μεμβράνης στην ταράτσα του ψυ-
χροστασίου στο ισόγειο, πλακόστρωση πεζοδρομίων εκατέ-
ρωθεν της κεντρικής εισόδου, τοποθέτηση πλατφόρμας για 
ΑμΕΑ (1 εξωτερικού χώρου και 2 εσωτερικού χώρου ευ-
θείας πορείας και 1 εσωτερικού χώρου τεθλασμένης πορεί-
ας) υδραυλική εγκατάσταση, εγκατάσταση φωτιστικών σω-
μάτων και φωτιστικών ασφαλείας και πυροσβεστήρων.
Oι παρεμβάσεις στοχεύουν στην αισθητική αναβάθμιση και 
ανακαίνιση του Δικαστικού Μεγάρου Μεσολογγίου όσο και 
στην καλύτερη λειτουργία του με τη δημιουργία νέων χώ-
ρων αρχείου λόγω ανεπάρκειας των υφιστάμενων.

> ΑΜΒΡΑΚΙΚΟΣ: Με απόφαση του Υπουργού Περιβάλ-
λοντος Θεόδωρου Σκυλακάκη καθορίστηκαν εκ νέου ρυθ-
μίσεις Θήρας στο Εθνικό Υγροτοπικό Πάρκο Αμβρακικού.
Σύμφωνα με την απόφαση αυτή, η άσκηση θήρας εξακο-
λουθεί να επιτρέπεται στις ήδη γνωστές έξι ζώνες του Αμ-
βρακικού στις οποίες και ασκείται από το 2013 στο πλαίσιο 
της ισχύουσας ετήσιας ρυθμιστικής απόφασης του Υπουρ-
γού Περιβάλλοντος και Ενέργειας.

Ωστόσο, στην νέα Απόφαση προστίθεται ως περιοχή στην 
οποία επιτρέπεται η άσκηση θήρας και μία επιπλέον Ζώνη, 
στην περιοχή «Βίγλα» Άρτας, ικανοποιώντας ένα αίτημα 
ετών της Ε’ Κυνηγετικής Ομοσπονδίας Ηπείρου, των τοπι-
κών Κυνηγετικών Συλλόγων και της κυνηγετικής οικογένει-
ας, συνολικά. Καθοριστικής σημασίας επίσης στάθηκε από 
το 2013 η αδιάλειπτη παρουσία της Ομοσπονδιακής Θηρο-
φυλακής της Ε’ ΚΟΗ στον Αμβρακικό που περιόρισε δρα-
ματικά τα κρούσματα λαθροθηρίας και λαθραλιείας, σε συ-
νεργασία με τις συναρμόδιες υπηρεσίες.

Ο χρόνος αρχίζει να «τρέχει» 
για όσους θέλουν να απο-
κτήσουν τίτλους ιδιοκτησί-
ας σε καταπατημένες εκτά-
σεις του δημοσίου, καταβάλ-
λοντας τίμημα το οποίο υπό 
προϋποθέσεις μπορεί να 
μειωθεί ακόμα και στο 20% 
της αντικειμενικής αξίας του 
ακινήτου.
Η ηλεκτρονική πλατφόρμα 
για την υποβολή των αιτή-
σεων άνοιξε την περασμέ-
νη Δευτέρα 30 Οκτωβρίου 
για ακίνητα στις περιφερει-
ακές ενότητες Αιτωλοακαρ-
νανίας, Αρκαδίας, Έβρου, 
Εύβοιας, Ηρακλείου, Ιωαν-
νίνων, Καρδίτσας, Κέρκυ-
ρας, Λάρισας, Λασιθίου, Λέ-
σβου, Μαγνησίας, Ξάνθης, 
Πιερίας, Ρεθύμνου, Σάμου, 

Τρικάλων, Φθιώτιδας, Χα-
νίων και Χίου με την προ-
θεσμία να λήγει στις 30 Σε-
πτεμβρίου 2025.
Στις 31 Οκτωβρίου 2024 
θα έχουν τη δυνατότητα να 
υποβάλλουν αίτηση οι ιδιώ-
τες με καταπατημένα ακίνητα 
όλες τις υπόλοιπες Περιφε-
ρειακές Ενότητες της χώρας 
με καταληκτική ημερομηνία 

τις 31 Οκτωβρίου 2025.
Δικαίωμα υποβολής αίτη-
σης εξαγοράς έχουν όσοι 
αδιαλείπτως κατέχουν δη-
μόσιο ακίνητο επί 30 τουλά-
χιστον έτη με τίτλο η επί 40 
τουλάχιστον έτη χωρίς τίτ-
λο, εφόσον χρησιμοποιούν 
το ακίνητο ως την κύρια κα-
τοικία του ή ως βοηθητικό 
χώρο αυτής ή για την άσκη-

ση τουριστικής, βιοτεχνικής, 
βιομηχανικής, εμπορικής ή 
αγροτικής δραστηριότητας.
Επιπρόσθετα, το ακίνητο θα 
πρέπει να έχει δηλωθεί στο 
έντυπο «Ε9», τα 5 τουλάχι-
στον έτη που προηγούνται 
της αίτησης.
Οι πολίτες θα υποβάλλουν 
τις αιτήσεις και τα απαραί-
τητα δικαιολογητικά στη ψη-
φιακή πλατφόρμα της Γε-
νικής Γραμματείας Πληρο-
φοριακών Συστημάτων και 
Ψηφιακής Διακυβέρνησης 
https://aeda.apps.gov.gr.
Η είσοδος των αιτούντων γί-
νεται με την χρήση κωδικών 
Τaxisnet. Δίνεται η δυνατό-
τητα υποβολής της αίτησης 
εξαγοράς από εξουσιοδοτη-
μένο πρόσωπο.

Διαπεριφερειακά

Αγρίνιο: Δημιουργούνται 
άμεσα 23 «έξυπνες διαβάσεις»

> Πρωτοποριακά συστήματα που εξασφαλίζουν την ασφαλή διέλευση

Νομιμοποίηση καταπατημένων 
εκτάσεων στην Αιτωλοακαρνανία

> Άνοιξε η πλατφόρμα για όσους θέλουν να αποκτήσουν τίτλους ιδιοκτησίας
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Μια ιστορική στιγμή δι-
αδραματίστηκε στην πό-
λη του Πύργου το απόγευμα 
του Σαββάτου. Ο Δήμαρχος 
Πύργου Στάθης Καννής υπο-
δέχτηκε την Ασημένια Λήκυ-
θο με την καρδιά του Ναυάρ-
χου Ανδρέα Μιαούλη, από 
το Ιστορικό Αρχείο-Μουσείο 
Ύδρας όπου φυλάσσεται, για 
μια ξεχωριστή εκδήλωση 
στο πλαίσιο των διήμερων 
εορτασμών για τη Ναυμαχία 
του Καακόλου.
Μια πρωτοβουλία του Δή-
μου Πύργου και της ΕΑΑΝ 
Ηλείας δια του προέδρου της 
πλοιάρχου ε.α. Ζώη Υφαντή, 
πρόσθεσαν μια ιδιαίτερη 
ανάμνηση στην πόλη, καθώς 
η Ασημένια Λήκυθος φεύ-
γει μόλις για τρίτη φορά στην 
ιστορία της από το Μουσείο 
της Ύδρας για να φιλοξενη-

θεί σε άλλο μέρος.
Ο κ. Καννής, εξέφρασε το δέ-
ος και τη φιλοξενία της Αση-
μένιας Ληκύθου στον Πύρ-
γο. «Υποδεχόμαστε την καρ-
διά του Ναυάρχου Μιαούλη, 
του αήττητου Ναυάρχου των 
ελληνικών θαλασσών στον 
αγώνα του 1821» τόνισε και 
αναφέρθηκε στην ηρωική 
στάση των πολεμιστών του 
1821. «Ο Μιαούλης, ένας 

ηρωικός άνθρωπος, στην 
πρώτη ναυμαχία ήρθε έξω 
από το Κατάκολο να εμποδί-
σει την προέλαση του Οθω-
μανικού στόλου».
Στην σεμνή τελετή που ακο-
λούθησε, χαιρετισμούς 
απηύθυνε ο υφυπουργός 
Προστασίας του Πολίτη Αν-
δρέας Νικολακόπουλος, ο 
πρόεδρος της ΕΑΑΝ Ηλεί-
ας Ζώης Υφαντής, ο αντιναύ-

αρχος ε.α. Θεόδωρος Γερού-
κης, η απόγονος του Ανδρέα 
Μιαούλη Φαίη Βώκου, η εκ-
πρόσωπος απογόνων ηρώ-
ων του 1821 Βάλια Μπερ-
τσάτου και ο επικεφαλής 
της μείζονος αντιπολίτευσης 
Ύδρας Μανώλης Καραμή-
τσος. 
ια τους αγώνες και την προ-
σωπικότητα του Ανδρέα Μι-
αούλη μίλησαν η παιδαγω-
γός και πρώην διευθύντρια 
της Δημόσιας Βιβλιοθήκης 
Πύργου Νικη Κατσιάπη και η 
ιστορικός Κωνσταντίνα Αδα-
μοπούλου.
Οι εκδηλώσεις ολοκληρώ-
θηκαν την επόμενη στο Κα-
τάκολο, όπου πραγματοποι-
ήθηκε η ετήσια τελετή για 
την 203 επέτειο από τη Ναυ-
μαχία στον Ι.Ν. Αγίου Νικο-
λάου.

> ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΔΥΤΙΚΗΣ ΕΛΛΑΔΑΣ: Σε αναδιάρ-
θρωση μέσω της τοποθέ-
τησης νέων Προϊσταμένων 
σε νευραλγικούς Τομείς 
Π.Ε. Ηλείας προχώρησε ο 
Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. 
Ηλείας, Νίκος Κοροβέσης 
στοχεύοντας στην αποδο-
τικότερη και πιο εύρυθμη 
λειτουργία των Τμημάτων 
αυτών.
Μεταξύ άλλων, με απόφαση 
του κ. Κοροβέση, ο επί σει-

ρά ετών Προϊστάμενος του Τμήματος Πολιτικής Προ-
στασίας Π.Ε. Ηλείας, Κωνσταντίνος Μπαλκάμος μετα-
κινείται ως Προϊστάμενος στο Τμήμα Πολιτικής Γης της 
Διεύθυνσης Αγροτικής Οικονομίας Π.Ε. Ηλείας και την 
θέση του παίρνει ο Γιώργος Θεοδωρόπουλος.
Ακόμα:
Ορίστηκε η υπάλληλος του Τμήματος Συγκοινωνιακών 
Έργων Π.Ε. Ηλείας της Δ/νσης Τεχνικών Έργων Π.Ε. 
Ηλείας Βλάσση Ευγενία του Παρασκευά, κλάδου ΠΕ 
Μηχανικών, ειδικότητας Πολιτικών Μηχανικών, με 
βαθμό Α’, ως αναπληρώτρια Προϊσταμένη του Τμήμα-
τος Συγκοινωνιακών Έργων Π.Ε. Ηλείας της Δ/νσης 
Τεχνικών Έργων Π.Ε Ηλείας.
Μετακινείται ο Προϊστάμενος του Τμήματος Πολιτικής 
Γης της Δ/νσης Αγροτικής Οικονομίας /Π.Ε Ηλείας 
Λεμποτέσης Αλέξιος του Γεωργίου , κλάδου ΠΕ Διοι-
κητικού-Οικονομικού, με βαθμό Α’, ως Προϊστάμενος 
του Τμήματος Τουρισμού, Αθλητισμού, Πολιτισμού και 
Απασχόλησης της Δ/νσης Ανάπτυξης /Περιφερειακής 
Ενότητας Ηλείας.
Ο Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. Ηλείας ευχαριστεί τους μέ-
χρι πρότινος Προϊστάμενους των ανωτέρω τμημάτων 
για το υψηλό αίσθημα ευθύνης με το οποίο άσκησαν 
τα καθήκοντά τους μέχρι σήμερα και τους εύχεται καλή 
συνέχεια στις νέες τους αρμοδιότητες και παράλληλα 
καλωσορίζει τους νέους προϊσταμένους στους οποίους 
εύχεται καλή επιτυχία στο έργο που αναλαμβάνουν ευ-
ελπιστώντας σε μια γόνιμη συνεργασία για την εύρυθμη 
και αποδοτικότερη λειτουργία όλων των Τομέων.

> ΠΥΡΓΟΣ: Θέμα χρόνου είναι, το εμβληματικό ση-
μείο της πόλης, ο χώρος που οδηγεί στο Μνημείο Ηρώ-
ων, να ξαναδοθεί προς χρήση σε όλους τους πολίτες. 
Οι εργασίες για την σημειακή αποκατάσταση και την 
άρση επικινδυνότητας στον περιφραγμένο χώρο πέριξ 
του Μνημείου ξεκίνησαν με την προσδοκία να έχουν 
ολοκληρωθεί μέσα σε έναν μήνα. Ήδη μηχανήματα της 
αναδόχου εταιρείας που έχει αναλάβει το έργο, έπιασαν 
δουλειά καθώς στόχος της Δημοτικής Αρχής είναι την 
28η Οκτωβρίου να γίνει στο Μνημείο Ηρώων η κατά-
θεση των στεφάνων.
Σκοπός του έργου, είναι η αποκατάσταση του χώρου, η 
άρση της επικινδυνότητας, η καθαριότητα και η προ-
σβασιμότητα, μέχρι την επαναδημοπράτηση του έρ-
γου «Αστική ανάπλαση ιστορικού κέντρου Πύργου- Β 
Φάση» και την έναρξη των εργασιών. Προς εξασφάλιση 
της οικονομίας των πόρων οι κατασκευές θα είναι μό-
νιμες στο μεγαλύτερο ποσοστό, έτσι ώστε να ενταχθούν 
αρμονικά στο νέο υπό δημοπράτηση έργο.
Η πρόσβαση στο Μνημείο θα εξασφαλιστεί με την κατα-
σκευή πλατύσκαλων και η συνολική επιφάνεια παρέμ-
βασης ανέρχεται στα 500 τετραγωνικά μέτρα. Θα αφαι-
ρεθούν όλες οι φθαρμένες επιφάνειες από το σημείο 
του Μνημείου έως την πλατεία και θα διαμορφωθεί χώ-
ρος πρασίνου και αναψυχής. Επίσης θα γίνει αποξήλω-
ση των φθαρμένων μαρμάρων και αντικατάσταση αυτών 
πέριξ του μνημείου και θα διαμορφωθεί διάδρομος πρό-
σβασης μήκους περίπου 30 μέτρων και πλάτους εννέα 
μέτρων. Επιπλέον θα τοποθετηθούν επιτοίχια φωτιστικά 
σώματα και λεντοταινίες φωτισμού εξωτερικού χώρου.
Οι εργασίες Πρασίνου θα εκτελεσθούν από την Δ/νση 
Πρασίνου σε συνεργασία με το τμήμα Μελετών και 
εκτέλεσης έργων της Δ/νσης Τεχνικών Υπηρεσιών και 
Περ/ντος.

Διαπεριφερειακά

Φιλοξενήθηκε η Λήκυθος 
με την καρδιά του Αν. Μιαούλη 

> Πύργος: Η καρδιά της Ελληνικής Επανάστασης «χτύπησε» στο Λάτσειο Μέγαρο

Συνάντηση εργασίας με στό-
χο την περαιτέρω στήρι-
ξη του ανασκαφικού έργου 
στη θέση «Κλειδί» στο Σα-
μικό, όπου έχουν εντοπι-
στεί κτηριακά κατάλοιπα τα 
οποία μπορούν να αποδο-
θούν στο ιερό του Ποσει-
δώνα, είχαν η Βουλευτής 
Ηλείας, Δρ. Διονυσία-Θε-
οδώρα Αυγερινοπούλου, ο 
αντιπεριφερειάρχης Έργων 
και Υποδομών της Περιφέ-
ρειας Δυτικής Ελλάδας, κ. 
Βασίλης Γιαννόπουλος και 
η Διευθύντρια του Αυστρι-
ακού Αρχαιολογικού Ιν-
στιτούτου της Αυστριακής 

Ακαδημίας Επιστημών, Δρ. 
Birgitta Eder.
Κατά την διάρκεια της συνά-
ντησης, δόθηκε ιδιαίτερη βα-
ρύτητα από τον κ. Γιαννόπου-
λο στην τεχνική υποστήριξη 
εκ μέρους της Περιφέρειας 
Δυτικής Ελλάδας, με σκοπό 
την διευκόλυνση και υποστή-

ριξη του ανασκαφικού έργου 
που είναι σε εξέλιξη. 
Σημαντική είναι εξάλλου και 
η αρωγή από την Περιφέ-
ρεια Δυτικής Ελλάδας για να 
αντιμετωπιστούν προβλήματα 
σε σχέση με την συγκράτηση 
υδάτων κοντά στην επιφάνεια 
του εδάφους λόγω της γειτνί-

ασης της περιοχής των ερευ-
νών με την πρώην αποξηραν-
θείσα λίμνη Αγουλινίτσας. 
Η κα. Αυγερινοπούλου βρί-
σκεται σε διαρκή επικοινω-
νία με τα αρμόδια υπουργεία 
καθώς το ιερό του Ποσειδώ-
να αποτελούσε το κέντρο της 
θρησκευτικής και εθνικής 
ταυτότητας της Αμφικτυονί-
ας των τριφυλιακών πόλεων, 
σύμφωνα με τον Στράβωνα 
(Γεωγραφικά, 8o βιβλίο).
Στην εν λόγω περιοχή μάλι-
στα φέρεται ότι διοργανώνο-
νταν τα «Ποσείδια», θεσμός 
ο οποίος προσέλκυε όλες τις 
ναυτικές δυνάμεις της εποχής.

Περιοχές στις οποίες βρίσκεται σε εξέ-
λιξη ένα σημαντικό έργο, που βελτιώ-
νει τα επίπεδα οδικής ασφάλειας και 
την ποιότητα της καθημερινότητας των 
πολιτών, επισκέφτηκε ο Αντιπεριφε-
ρειάρχης Υποδομών και Έργων Π.Δ.Ε 
Βασίλης Γιαννόπουλος, στον Δήμο Αν-
δρίτσαινας – Κρεστένων. 
Αντίστοιχες παρεμβάσεις θα ξεκινή-
σουν και στον Δήμο Ζαχάρως και ειδι-
κότερα στον οδικό άξονα Λογγός-Αμυ-

γδαλιά-Ανδρίτσαινα από την Επ.Ο Ζα-
χάρω – Αρήνη – Πλατιάνα.
«Επιλύουμε προβλήματα που είχαν 
προκύψει τους προηγούμενους μήνες, 

ικανοποιώντας αιτήματα της τοπικής 
κοινωνίας αλλά και προέδρων Κοινο-
τήτων, προς την Υπηρεσία μας. Συνε-
χίζουμε αδιάκοπα τη συντήρηση στο 
επαρχιακό δίκτυο της Ηλείας, βελτι-
ώνουμε τα επίπεδα οδικής ασφάλειας 
και κατ’ επέκταση την καθημερινότητα 
των συμπολιτών μας και των επισκε-
πτών αυτών των περιοχών», σημείω-
σε ο κ. Γιαννόπουλος, κατά την επίσκε-
ψή του.

Συνάντηση για το ανασκαφικό 
έργο στο Κλειδί Σαμικού

Συντήρηση οδικού δικτύου 

> Με στόχο να αναδειχθεί η ιστορική σπουδαιότητα της περιοχής

> Με έμφαση σε διασταυρώσεις με το Δημοτικό δίκτυο των δήμων στην Ηλεία
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> Πλήθος κόσμου στην Πάτρα του υποψηφίου για την προεδρία

Χ. Δούκας: «Ένα ΠΑΣΟΚ που 
θα νικήσει ή ένα φοβικό κόμμα;»

Κεντρική ομιλία στην Πάτρα 
πραγματοποίησε την , Κυρια-
κή 29 Σεπτεμβρίου, ο Χάρης 
Δούκας, Υποψήφιος Πρόεδρος 
του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλα-
γής. Στην εκδήλωση παρευρέ-
θηκαν, Βουλευτές, μέλη της Νο-
μαρχιακής Επιτροπής Αχαΐας 
και τοπικών οργανώσεων του 
ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής, 
εκπρόσωποι φορέων, στελέχη 
της τοπικής αυτοδιοίκησης και 
της περιφέρειας, και πλήθος 
πολιτών.
Στην ομιλία του ο κ. Δούκας, 
μεταξύ άλλων ανέφερε:
«Φίλες και φίλοι, για να πέσει 
η Δεξιά πρέπει να παλέψου-
με πολύ, όλοι μαζί. Ένας μόνος 
του δε γίνεται. Πρέπει να ξανα-
γίνουμε Κίνημα με Κ κεφαλαίο. 
Και όλοι εσείς, που είστε σήμε-
ρα εδώ, και δίνετε μάχες όλα 
αυτά τα χρόνια, να έχετε όλοι 
ρόλο, λόγο και ευθύνη. Και η 
φωνή σας να ακούγεται.
Το μεγάλο αμάρτημα που έκα-
να, και από τότε με κυνηγούν 
σαν τρελό, είναι ότι έστειλα τον 
κ. Μπακογιάννη για έναν πολύ 

«Μεγάλο Περίπατο». Και αυτό 
δεν μπορούν να το χωνέψουν 
με τίποτα. Όμως, αυτή ήταν μό-
νο η αρχή. Γιατί το ΠΑΣΟΚ ενω-
μένο και δυνατό θα αλλάξει το 
σύστημα διακυβέρνησης και θα 
νικήσει ξανά.
Και το δίλημμα, φίλες και φί-
λοι, στις 6 του Οκτώβρη είναι 
το εξής: Θέλουμε ένα μικρό και 
φοβικό ΠΑΣΟΚ, βούτυρο στο 
ψωμί του κ. Μητσοτάκη; Θέ-
λουμε ένα μικρό ΠΑΣΟΚ, δε-
κανίκι στη Νέα Δημοκρατία; Ή 
θέλουμε ένα μεγάλο ΠΑΣΟΚ, 
μία μεγάλη δημοκρατική παρά-
ταξη που θα νικήσει; Αυτό εί-
ναι το δίλημμα, φίλες και φίλοι. 
Γι’ αυτό πρέπει να αγωνιστούμε 

όλοι μαζί, καθαρά και δυνατά. 
Και σε ό,τι με αφορά, φίλες και 
φίλοι, εγώ ήμουν πάντα ΠΑ-
ΣΟΚ, στρατιώτης, πάντα εδώ 
στην πρώτη γραμμή, δεν έφυ-
γα ποτέ. Και ό,τι και εάν απο-
φασίσετε, ό,τι και εάν εσείς επι-
λέξετε, εγώ θα είμαι πάντα εδώ, 
μπροστά σας, στρατιώτης, στην 
πρώτη γραμμή, στις μεγάλες 
μάχες που έχουμε να δώσουμε. 
Δεσμεύομαι για αυτό. 
Όπως και δεσμεύομαι ότι, εάν 
η επιλογή η δική μας, αυτήν 
που σας παρουσιάζουμε, αυτήν 
που σας παρουσιάζω και σήμε-
ρα, είναι η επιλογή που εσείς 
θέλετε, αμέσως μετά τις εκλο-
γές, η πρώτη μου κίνηση θα εί-

ναι να καλέσω όλους τους συ-
νυποψήφιούς μου και να απο-
φασίσουμε μαζί για τις πρώτες 
κρίσιμες δράσεις και παρεμβά-
σεις για να χτυπήσουμε τη Νέα 
Δημοκρατία και τον κ. Μητσο-
τάκη. Και να αλλάξουμε το σύ-
στημα διακυβέρνησης της χώ-
ρας.
Δεν είμαι επαγγελματίας πολιτι-
κός. Ήμουν καθηγητής στο Πο-
λυτεχνείο, και πριν περίπου 
ένα χρόνο, μου προτάθηκε τε-
λευταία στιγμή να κατέβω στον 
Δήμο της Αθήνας. Και το θε-
ώρησα σπουδαία τιμή για μέ-
να. Ήταν μεγάλη μου χαρά να 
είμαι υποψήφιος Δήμαρχος 
με το ΠΑΣΟΚ και να διεκδική-
σω τον Δήμο της Αθήνας. Και 
το καταφέραμε όλοι μαζί. Θέ-
λω να σας κοιτάω στα μάτια και 
να με κοιτάτε και εσείς. Και να 
παλεύουμε ό,τι και εάν αποφα-
σίσετε, πάντα μαζί στην πρώτη 
γραμμή».
Πριν τη εκδήλωση, ο κ. Δού-
κας παρέστη στη Λιτανεία στον 
Καθεδρικό Ναό του Αγίου Αν-
δρέα.

Σήμερα 
η ομιλία Γερουλάνου 

Στην Πάτρα θα βρεθεί σήμερα Παρασκευή 4 Οκτωβρί-
ου ο υποψήφιος πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Παύλος Γερου-
λάνος, για να πραγματοποιήσει ομιλία στο ξενοδοχείο 
My Way, στις 7.30 το απόγευμα.

Στην Πάτρα αύριο 
ο Νίκος Ανδρουλάκης 

Στην Πάτρα θα ολοκληρώσει την προεκλογική του πε-
ρίοδο ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ και εκ νέου υποψήφι-
ος για την προεδρία του κόμματος Νίκος Ανδρουλάκης, 
καθώς έχει προγραμματίσει ομιλία μεθαύριο Σάββατο 
5 Οκτωβρίου, στις 7.30 το απόγευμα, στο Royal στην 
Ακτή Δυμαίων.

Στην Πάτρα βρέθηκε η
Άννα Διαμαντοπούλου 

Την Παρασκευή 30 Σεπτεμβρίου βρέθηκε στην Πάτρα 
η υποψήφια για την προεδρία του κόμματος Άννα Δι-
αμαντοπούλου, στο ξενοδοχείο My Way. Yπογραμμίζο-
ντας σε όλους τους τόνους ότι “αυτό το κύμα που δημι-
ουργείται σιγά σιγά μας δείχνει ότι σε αυτές τις εκλογές 
ψηφίζουμε για τον επόμενο Πρωθυπουργό”, τόνισε δε 
την ανάγκη να υποστηρίζουν όλοι με θετικό τρόπο τον 
ή την υποψήφια που επιλέγουν και να μην επιδίδονται 
σε κατηγορίες που διασπούν την ενότητα στην βάση. 
Επεσήμανε πως στις επόμενες εθνικές εκλογές, η Αχα-
ΐα θα είναι πράσινη ξανά. H κ. Διαμαντοπούλου, μετα-
ξύ άλλων, επισκέφθηκε το Πανεπιστήμιο Πατρών και 
είχε συνάντηση με τον Πρύτανη Χρήστο Μπούρα. 

Με ένα κείμενο υποστήριξης, 64 προσωπικό-
τητες από τον ακαδημαϊκό χώρο της Ελλάδας, 
εκφράζουν τη στήριξή τους στην υποψηφιότη-
τα του Χάρη Δούκα για την Προεδρία του ΠΑ-
ΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής. 
Οι υπογράφοντες/υπογράφουσες είναι οι 
εξής:
1. Αλεξάκης Δημήτριος, Καθ., Παν/μιο Δυτι-
κής Αττικής
2. Βαβάτσικος Αθανάσιος, Επίκ. Καθ., Δημο-
κρίτειο Παν/μιο Θράκης
3. Βενιέρης Ιάκωβος, Καθ., Εθνικό Μετσόβιο 
Πολυτεχνείο
4. Βερνάδος Πέτρος, Ομότιμος Καθ., Παν/μιο 
Δυτικής Αττικής
5. Βίρβου Μαρία, Καθηγήτρια, Παν/μιο Πει-
ραιώς
6. Βρυζίδης Ισαάκ, Επίκ. Καθ., Παν/μιο Δυτι-
κής Αττικής
7. Γοσποδίνη Άσπα, Καθηγήτρια, Παν/μιο Θεσ-
σαλίας
8. Δημητρίου Δημήτριος, Καθ., Δημοκρίτειο 
Παν/μιο Θράκης
9. Δημόπουλος Παναγιώτης, Καθ., Παν/μιο 
Πατρών
10. Ζευγώλης Ιωάννης, Αναπλ. Καθ., Εθνικό 
Μετσόβιο Πολυτεχνείο
11. Ζευγώλης Εμμανουήλ, Ομότιμος Καθ., 
Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο
12. Ζώτος Αναστάσιος, Επίκ. Καθ., Παν/μιο 
Πατρών
13. Θεοδώρου Νικόλαος, Ομότιμος Καθ., Εθνι-
κό Μετσόβιο Πολυτεχνείο
14. Κακλαμάνη Δήμητρα-Θεοδώρα, Καθηγή-
τρια, Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο
15. Καλέργης Δημήτριος, Επίκ. Καθ., Παν/μιο 
Θεσσαλίας
16. Καμινάρης Σταύρος, Καθ., Παν/μιο Δυτι-
κής Αττικής
17. Κατσαπρακάκης Δημήτριος, Καθ., Ελληνικό 
Μεσογειακό Παν/μιο
18. Καυγά Αγγελική, Αναπλ. Καθηγήτρια, Παν/
μιο Πατρών
19. Κιτσούλης Παναγιώτης, Καθ., Παν/μιο Ιω-

αννίνων
20. Κόκκορης Ιωάννης, Επίκ. Καθ., Παν/μιο 
Πατρών
21. Κουτσούρης Δημήτριος, Ομότιμος Καθ., 
Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο
22. Κυριακού Γεώργιος, Καθ., Παν/μιο Πατρών
23. Λαλένης Κώστας, Καθ., Παν/μιο Θεσσαλίας
24. Λεκίδης Αλέξης, Επίκ. Καθ., Παν/μιο Θεσ-
σαλίας
25. Μακαρούνη Ιωάννα, Μέλος ΕΔΙΠ, Εθνικό 
Μετσόβιο Πολυτεχνείο
26. Μαρινάκης Βαγγέλης, Επίκ. Καθ., Εθνικό 
Μετσόβιο Πολυτεχνείο
27. Ματσατσίνης Νικόλαος, Ομότιμος Καθ., 
Πολυτεχνείο Κρήτης
28. Ματσόπουλος Γεώργιος, Καθ., Εθνικό Με-
τσόβιο Πολυτεχνείο
29. Μπογιατζής Σταμάτιος, Καθ., Παν/μιο Δυ-
τικής Αττικής
30. Μπουρνόβα Ευγενία, Καθηγήτρια, Εθνικό 
και Καποδιστριακό Παν/μιο Αθηνών
31. Νικολάου Δήμητρα, Καθηγήτρια, Εθνικό 
Μετσόβιο Πολυτεχνείο
32. Ντόκας Ιωάννης, Αναπλ. Καθ., Δημοκρίτειο 
Παν/μιο Θράκης
33. Ξυπολιάς Πάρης, Καθ., Παν/μιο Πατρών
34. Πανόπουλος Δημήτριος, Μέλος ΕΔΙΠ, 
Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο
35. Παπαδογιάννης Νεκτάριος, Καθ., Ελληνικό 
Μεσογειακό Παν/μιο
36. Παπαϊωάννου Σωτήρης, Επίκ. Καθ., Παν/
μιο Πατρών
37. Πολυκράτη Αικατερίνη, Μέλος ΕΔΙΠ, Εθνι-
κό Μετσόβιο Πολυτεχνείο
38. Πούρνου Αναστασία, Καθηγήτρια, Παν/μιο 
Δυτικής Αττικής
39. Πυρομάλης Δημήτριος, Αναπλ. Καθ., Παν/
μιο Δυτικής Αττικής
40. Ρούνη Παναγιώτα, Λεκτόρισσα, Εθνικό Με-
τσόβιο Πολυτεχνείο
41. Σαμαράς Νικόλαος, Λέκτορας, Παν/μιο 
Θεσσαλίας
42. Σαμουηλίδης Ιησούς-Εμμανουήλ, Ομότιμος 
Καθ., Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο

43. Σεπετής Αναστάσιος, Επίκ. Καθ., Παν/μιο 
Δυτικής Αττικής
44. Σιγάλας Ιωάννης, Μέλος ΕΔΙΠ, Παν/μιο 
Δυτικής Αττικής
45. Σιοντόρου Χριστίνα, Καθηγήτρια, Παν/μιο 
Πειραιώς
46. Σίσκος Ελευθέριος, Επίκ. Καθ., Πολυτε-
χνείο Κρήτης
47. Σίσκος Ιωάννης, αφ. Καθ., Παν/μιο Πει-
ραιώς
48. Σκούρας Δημήτριος, Καθ., Παν/μιο Πα-
τρών
49. Σουλίου Θεοδώρα, Μέλος ΕΔΙΠ, Εθνικό 
Μετσόβιο Πολυτεχνείο
50. Σπυριδάκος Αθανάσιος, Καθ., Παν/μιο Δυ-
τικής Αττικής
51. Σταυρακάκης Γεώργιος, Καθ., Πολυτεχνείο 
Κρήτης
52. Σταυρόπουλος Σπύρος, Επίκ. Καθηγητής, 
Παν/μιο Πατρών
53. Σταυρόπουλος Νεκτάριος, Μέλος ΕΔΙΠ, 
Παν/μιο Δυτικής Αττικής
54. Συμεωνάκη Ελένη, Μέλος ΕΔΙΠ, Παν/μιο 
Δυτικής Αττικής
55. Τζαγκαράκης Μανώλης, Αναπλ. Καθηγητής, 
Παν/μιο Πατρών
56. Τσάτσαρης Ανδρέας, Καθηγητής, Παν/μιο 
Δυτικής Αττικής
57. Τσιλίκης Στυλιανός, Μέλος ΕΔΙΠ, Παν/μιο 
Δυτικής Αττικής
58. Τσιχριντζής Γεώργιος, Καθηγητής, Παν/μιο 
Πειραιώς
59. Τσότσολας Νικόλαος, Αναπλ. Καθηγητής, 
Παν/μιο Δυτικής Αττικής
60. Τσούτσος Θεοχάρης, Καθηγητής, Πολυτε-
χνείο Κρήτης
61. Φλάμος Αλέξανδρος, Καθηγητής, Παν/μιο 
Πειραιώς
62. Χατζηνταή Νικολέττα, Επίκ. Καθηγήτρια, 
Παν/μιο Πειραιώς
63. Χρόνης Ιωάννης, Μέλος ΕΔΙΠ, Παν/μιο 
Δυτικής Αττικής
64. Ψαρομήλιγκος Ιωάννης, Καθηγητής, Παν/
μιο Δυτικής Αττικής

Κείμενο Στήριξης στον Χάρη Δούκα από 64 Πανεπιστημιακούς
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Ποιος πληρώνει τον λογαριασμό του ρεύματος 
που πάει στην Ουκρανία

Σε πρόσφατη αναφορά του 
ΔΝΤ για την κλιματική αλλα-
γή αναφέρεται ότι: «Τα φτωχά 

νοικοκυριά στη Γερμανία και τη Γαλ-
λία πληρώνουν έως και 2 δολάρια 
περισσότερα ανά τόνο εκπεμπόμενου 
διοξειδίου του άνθρακα από τους συ-
μπατριώτες τους υψηλότερου εισοδή-
ματος».
Και προτείνει στην Ευρώπη να προ-
βεί σε ελάφρυνση της επιβάρυνσης 
των νοικοκυριών χαμηλότερου εισο-
δήματος, έτσι ώστε να είναι κοινωνι-
κά δίκαιη και οικονομικά αποδοτική1. 
Ακόμη και η έκθεση του Μάριο Ντρά-
γκι, ιδιαίτερα όσον αφορά την ενερ-
γειακή πολιτική, εστιάζει στην ανά-
γκη για σταθερότητα και ευρωπαϊκή 
συνεργασία στον τομέα της ενέργειας, 
καθώς και στη μείωση της εξάρτησης 
από μη ανανεώσιμες πηγές ενέργειας.
Αν θέσει κανείς το ερώτημα: Μετά 
από τις καταστροφές των υποδομών 
ενέργειας στην Ουκρανία, οι οποί-
ες οφείλονται στις ρωσικές επιθέσεις 
κατά τη διάρκεια του πολέμου, από 
πού προμηθεύεται ηλεκτρική ενέρ-
γεια η Ουκρανία, θα πάρει μια αρχι-
κή απάντηση με τέσσερα στοιχεία:

1. Εγχώρια Παραγωγή: Παρά τις κα-
ταστροφές, μεγάλο μέρος της εγχώρι-
ας παραγωγής ενέργειας συνεχίζει να 
προέρχεται από πυρηνικά εργοστά-
σια (ελπίζουμε σε καλύτερη κατάστα-
ση από το Τσερνομπίλ). 
2. Συμβάσεις με γειτονικές χώρες: 
Λόγω των αναγκών για ηλεκτρική 
ενέργεια, η Ουκρανία έχει εισαγάγει 
ενέργεια από γειτονικές χώρες. Οι 
εισαγωγές αυτές έχουν γίνει κυρίως 
από χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, 
όπως η Σλοβακία και η Πολωνία, με 
τις οποίες η Ουκρανία έχει διασυν-
δεθεί μέσω του ευρωπαϊκού δικτύου 
ηλεκτρικής ενέργειας ENTSO-E.
3. Επιδιορθώσεις και Ενίσχυση Υπο-
δομών: Η Ουκρανία εργάζεται για την 
αποκατάσταση των υποδομών που 
έχουν υποστεί ζημιές, καθώς και για 
την ενίσχυση της ενεργειακής της αν-
θεκτικότητας. 
4. Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας: Αν 
και μικρότερης κλίμακας, η Ουκρα-
νία αξιοποιεί και ανανεώσιμες πηγές 
ενέργειας, όπως η ηλιακή και η αιολι-
κή ενέργεια, όπου είναι δυνατόν.
Έτσι, μαθαίνουμε ότι το ENTSO-E 
(European Network of Transmission 
System Operators for Electricity) εί-
ναι ο ευρωπαϊκός οργανισμός που 
συγκεντρώνει τους διαχειριστές συ-
στημάτων μεταφοράς ηλεκτρικής 
ενέργειας (TSOs) από διάφορες χώ-
ρες της Ευρώπης. Οι TSOs είναι οι 
φορείς που διαχειρίζονται τα δίκτυα 
υψηλής τάσης, τα οποία μεταφέρουν 
ηλεκτρική ενέργεια από τους παραγω-
γούς (όπως εργοστάσια παραγωγής 
ενέργειας) στους καταναλωτές, συμπε-

ριλαμβανομένων των βιομηχανιών 
και των τοπικών δικτύων διανομής.
Στις βασικές λειτουργίες του ENTSO-
E περιλαμβάνουμε τη διασύνδεση 
των ηλεκτρικών δικτύων των κρα-
τών-μελών του, δημιουργώντας ένα 
ενιαίο δίκτυο ηλεκτρικής ενέργειας 
που επιτρέπει τη μεταφορά ηλεκτρι-
κής ενέργειας μεταξύ χωρών. Την 
Ασφάλεια, σταθερότητα, και το Συ-
ντονισμό της αγοράς ενέργειας, ήτοι 
τη δημιουργία μιας ενιαίας ευρωπα-
ϊκής αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας. 
Και την ένταξη ανανεώσιμων πηγών 
ενέργειας.
Σήμερα στο σύστημα ENTSO-E συμ-
μετέχουν 42 διαχειριστές συστημά-
των μεταφοράς από 35 χώρες της 
Ευρώπης. Και φυσικά τα οφέλη για 
την Ουκρανία είναι σημαντικά, αφού 
της επιτρέπει να εισάγει και να εξά-
γει ενέργεια από/προς τις γειτονικές 
χώρες της Ευρώπης. Αυτό ενισχύει 
τη σταθερότητα του δικτύου της, κα-
θώς μπορεί να βασιστεί σε ευρωπαϊ-
κές προμήθειες σε περιόδους κρίσης.
Οι διαχειριστές συστημάτων μετα-
φοράς ηλεκτρικής ενέργειας (TSOs - 
Transmission System Operators) εί-
ναι υπεύθυνοι για τη λειτουργία, τη 
συντήρηση και την ανάπτυξη των δι-
κτύων μεταφοράς ηλεκτρικής ενέρ-
γειας σε εθνικό ή διακρατικό επίπε-
δο. Ο βασικός τους ρόλος είναι να δι-
ασφαλίζουν την αξιόπιστη, ασφαλή 
και αποτελεσματική μεταφορά ηλε-
κτρικής ενέργειας από τις μονάδες 
παραγωγής στους μεγάλους κατανα-
λωτές και στα δίκτυα διανομής.
Ένα παράδειγμα TSO είναι ο ΑΔ-

ΜΗΕ (Ανεξάρτητος Διαχειριστής 
Μεταφοράς Ηλεκτρικής Ενέργειας) 
στην Ελλάδα.
Κατά συνέπεια, αν θέσει κανείς το θε-
ωρητικό ερώτημα αν ο ΑΔΜΗΕ πα-
ρέχει ηλεκτρική ενέργεια στην Ου-
κρανία μέσω του συστήματος TSOs, 
η απάντηση είναι ΝΑΙ! Ωστόσο, η με-
ταφορά δεν γίνεται απευθείας από 
την Ελλάδα στην Ουκρανία, αλλά μέ-
σω του ευρωπαϊκού δικτύου διασυν-
δέσεων (ENTSO-E),
Η αξία της ηλεκτρικής ενέργειας που 
εισρέει στην Ουκρανία μέσω του συ-
στήματος των Διαχειριστών Συστη-
μάτων Μεταφοράς (Transmission 
System Operators - TSOs), στο πλαί-
σιο του ENTSO-E, καλύπτεται κα-
τά κύριο λόγο από την ουκρανική 
πλευρά. Συγκεκριμένα, η επιχείρηση 
ηλεκτρικής ενέργειας της Ουκρανίας 
(Ukrenergo) είναι υπεύθυνη για την 
πληρωμή της ενέργειας που εισάγε-
ται, είτε αυτή γίνεται μέσω αγορών εί-
τε μέσω διμερών συμφωνιών.
Ωστόσο, λόγω της κρίσης που προ-
κλήθηκε από τον πόλεμο, έχουν θε-
σπιστεί και διάφοροι μηχανισμοί 
ενεργειακής αλληλεγγύης από την 
Ευρωπαϊκή Ένωση και διεθνείς ορ-
γανισμούς, που στοχεύουν στην υπο-
στήριξη της Ουκρανίας με επιδοτή-
σεις, δωρεές ή δανειοδότηση, ειδικά 
όσον αφορά στην κάλυψη των επει-
γουσών ενεργειακών αναγκών. Πα-
ράλληλα, υπάρχουν και περιπτώσεις 
ανθρωπιστικής βοήθειας στον τομέα 
της ενέργειας, όπου η παροχή ηλε-
κτρικής ενέργειας γίνεται με μειωμέ-
νο κόστος ή ακόμα και δωρεάν, ανά-

λογα με τις συμφωνίες που έχουν συ-
ναφθεί.
Τέλος, σύμφωνα με έρευνα του Ευ-
ρωβαρόμετρου, οι Ευρωπαίοι επιμέ-
νουν ότι πρέπει να εξοικονομήσουν 
ενέργεια και η ΕΕ θα πρέπει να παρο-
τρύνει τα κράτη μέλη να εστιάσουν σε 
μέτρα που θα βοηθήσουν τα νοικοκυ-
ριά που είναι αντιμέτωπα με ενεργει-
ακή φτώχεια.
Αυτό πώς συνδυάζεται με τη δωρεάν 
παροχή ενέργειας προς την Ουκρα-
νία (που μπορεί να φθάσει όση είναι 
η ανάγκη κάλυψης της ζήτησης της 
Ελλάδας) και ποιος πραγματικά πλη-
ρώνει την ενέργεια αυτή παραμένει 
ένα μυστήριο που δε θέλει πολλή φα-
ντασία για να διαλευκανθεί. 
Όπως μυστήριο και μάλιστα επιστη-
μονικής φαντασίας παραμένει το πώς 
θα γίνουν επενδύσεις, αν υιοθετή-
σουμε την άποψη του Μάριο Ντρά-
γκι, που επισημαίνει ότι η ενεργει-
ακή πολιτική συνδέεται άμεσα με 
τις ευρύτερες οικονομικές πολιτικές, 
και προτείνει να γίνουν επενδύσεις 
σε καθαρή ενέργεια διότι είναι κρί-
σιμες για την ενίσχυση της ανθεκτι-
κότητας της οικονομίας και την προ-
στασία των πολιτών από ενεργειακές 
κρίσεις.

1 https://www.imf.org/en/Blogs/
Articles/2024/09/26/how-europe-
can-make-carbon-pricing-policies-less-
regressive?utm_medium=email&utm_

source=govdelivery

* Ο Γιώργος Μαρκετάτος 
είναι Διευθύνων Σύμβουλος 

της ELYROS SA

Άρθρο του Γιώργου Μαρκατάτου*

Η Πάτρα πληρώνει το τίμημα των επιλογών της

Μπορεί η Πάτρα να μετα-
σχηματιστεί σε σύγχρο-
νη ευρωπαϊκή πόλη; 

Μπορεί και πρέπει. Λόγω μεγέ-
θους, λόγω κύρους, λόγω ιστορί-
ας. Και εξ’ ανάγκης.
Πότε θα συμβεί; Αργεί, δυστυχώς. 
Πολύ. Και είναι ευθύνη της δημοτι-
κής αρχής αυτή η καθυστέρηση. 
Πάλι η δημοτική αρχή φταίει; Μή-
πως υπερβάλλετε; Καθόλου. Είναι 
αποκλειστική ευθύνη του δήμου η 
μετεξέλιξη μιας πόλης. Και μια δη-

μοτική αρχή που «αρνείται» την Ευ-
ρώπη επί δεκαετία, δεν μπορεί να 
υπηρετήσει την αποστολή να κάνει 
την πόλη ευρωπαϊκή. Τόσο απλά!
Μα παίρνει κονδύλια ευρωπαϊκά 
ο Πελετίδης; Μπαίνει σε προγράμ-
ματα τελευταία, πράγματι. Δειλά και 
ενοχικά. Επειδή τον αναγκάσαμε οι 
αντιπολιτευόμενοι να το κάνει. Και 
επειδή δεν είχε άλλη επιλογή.
Τι εννοείται; Μα τις μεγάλες αλλαγές 
της χρηματοδοτεί η Ευρώπη. Χρή-
ματα για έργα δεν θα είχαμε αλλιώς. 
Το κατάλαβαν κι εκεί στο δήμο, αλλά 
αργά. Στο μεταξύ μελέτες δεν γίνο-
νταν για να διεκδικήσουμε πόρους 
για την υλοποίησή τους. Ούτε στα 
μεγάλα ευρωπαϊκά projects επιχει-
ρήσαμε να ενταχθούμε.
Παραδείγματα; Πολλά! Το πιο αντι-
προσωπευτικό: οι «κλιματικά ουδέ-
τερες πόλεις της Ευρώπης». Είναι 
όλες κι όλες 100 και επιλέχτηκαν 
να καταφέρουν το επίτευγμα –της 

κλιματικής ουδετερότητας- μέχρι το 
2030. Δυστυχώς η Πάτρα δεν εί-
ναι μία απ’ αυτές, παρότι θα το δι-
καιούτο.
Ποιες είναι; Η Αθήνα ως πρωτεύ-
ουσα, η Θεσσαλονίκη δικαιωματι-
κά (και) λόγω μεγέθους, τα Τρίκα-
λα που έχουν αναδειχθεί στην πλέ-
ον «έξυπνη πόλη» της χώρας. Αυτές 
δεν θα μπορούσαν να λείπουν από 
τη λίστα. Τις άλλες τρεις θα τις είχαμε 
«κερδίσει», αν διεκδικούσαμε συμ-
μετοχή σε αυτή την τιμητική λίστα.
Δηλαδή; Ιωάννινα, Καλαμάτα και 
Κοζάνη έκαναν αίτηση, κατέθεσαν 
φάκελο, προετοιμάστηκαν καλά και 
τα κατάφεραν. Τα ιδιαίτερα χαρα-
κτηριστικά της Πάτρας θα την κα-
θιστούσαν κατάλληλη να πάρει μία 
θέση. Ή έστω να μπει στον κατάλο-
γο ως έβδομη, δίνοντας πόντους και 
στη χώρα. Ο Δήμαρχος Πατρέων 
δεν θέλησε να αξιοποιήσει αυτή τη 
μοναδική ευκαιρία κι έτσι η Πάτρα 

μένει ουραγός ξανά και ο εξευρωπα-
ϊσμός της θα καθυστερήσει άλλη μία 
δεκαετία. Μπορεί και δύο.
Είναι τόσο τραγικά τα πράγματα; 
Και περισσότερο! Δεν είναι μόνο το 
«τρένο του 2030» που χάθηκε ορι-
στικά, ούτε το ότι κλωτσήσαμε την 
δυνατότητα να ενταχθούμε στο κλει-
στό κλαμπ των πιο σπουδαίων ευ-
ρωπαϊκών πόλεων. Είναι κυρίως τα 
κονδύλια και οι ευκαιρίες που χάνο-
νται από δω και μπρος. Καλώς ή κα-
κώς (κακώς για εμάς και καλώς για 
την… Κοζάνη, στην προκειμένη πε-
ρίπτωση) αυτές οι 100 πόλεις αντι-
μετωπίζονται πλέον προνομιακά 
από την Ευρώπη σε πολλά.
Όπως; Ειδικά προγράμματα, σημα-
ντικοί έξτρα κοινοτικοί πόροι, πει-
ραματικά έργα με περιβαλλοντικά, 
κοινωνικά, οικονομικά, αναπτυξι-
ακά και εκπαιδευτικά οφέλη, σύγ-
χρονα χρηματοδοτικά εργαλεία, με-
γάλης κλίμακας επενδυτικές δυνατό-

τητες, προτεραιότητα στον ψηφιακό 
μετσχηματισμό, ολιστικές λύσεις 
στον πολεοδομικό σχεδιασμό, κατά 
προτεραιότητα εφαρμογή έξυπνων 
τεχνολογιών, υιοθέτηση ευέλικτων 
συστημάτων διαχείρισης ενέργει-
ας, κίνητρα για υιοθέτηση φιλικών 
προς το περιβάλλον τρόπων μετα-
κίνησης και μεταφοράς, κοιτίδες 
καινοτομίας κατ’ αποκλειστικότητα, 
πρωτοπόρες παρεμβάσεις που βελ-
τιώνουν την καθημερινότητα των 
δημοτών, διεθνείς συνεργασίες και 
ανταλλαγές γνώσης και άλλα πολλά.
Κι όλα αυτά χάθηκαν; Οριστικά! Όχι 
γιατί, απλώς, δεν κάναμε τη σχετική 
αίτηση. Μα, για ένα καπρίτσιο. Για 
μια εμμονή. Γιατί επιλέξαμε αντι-ευ-
ρωπαϊκή διοίκηση στην πόλη. Η 
Πάτρα πληρώνει το τίμημα των επι-
λογών της.

* Ο Πέτρος Ψωμάς είναι επικεφαλής 
δημοτικής παράταξης σπιράλ

Άρθρο του Πέτρου Ψωμά*
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Ιστορική προσέγγιση 
μιας επετείου
ξαν, έκαψαν, χιλιάδες Έλληνες, αμάχους, αγωνιστές της αντί-
στασης και όποιους δεν έσκυβαν για να υποταχθούν. Υπήρξε 
αντίσταση, υπήρξε το ΕΑΜ, με εκατομμύρια μέλη και αγωνι-
στές, υπήρξε το ένοπλο αντάρτικο, ο ΕΛΑΣ, που γρήγορα δημι-
ούργησε ζώνες ελεύθερης Ελλάδας. Την περίοδο αυτή, κατά την 
εκτίμηση των ίδιων των Γερμανών, σκοτώθηκαν στην Ελλάδα 
πάνω από 8 χιλιάδες Γερμανοί στρατιωτικοί. Δεν φαντάζομαι να 
πιστεύεις ότι τους σκότωσαν οι … τσολιάδες του Ράλλη! Να σου 
θυμίσω ότι τον τελευταίο χρόνο της κατοχής υπήρξε μεγάλη επί-
θεση από κατακτητές και συνεργάτες, απέναντι στον λαό. Μπλό-
κα (έφαγαν χιλιάδες και στα Προσφυγικά της Πάτρας 75 άτο-
μα, τα περισσότερα μικρής ηλικίας), υπήρξαν μαζικές εκτελέσεις 
αγωνιστών που αντιστάθηκαν (οι 200 της Καισαριανής αποτε-
λούν χαρακτηριστική περίπτωση), αλλά και αμάχων (Καλάβρυ-
τα, Δίστομο, Κοκκινιά, Κομμένο, Σφακιά, Καλογρέζα, Υμηττός 
και πολλά άλλα μέρη). Το πόνημα δεν αναφέρει τους αγώνες του 
λαού, την προσπάθεια του ΕΑΜ να σώσει όσους μπορούσε από 
την πείνα, τη δράση των «πουλημένων» στον κατακτητή Ελλή-
νων, του Παπαδόγκωνα, του Κουρκουλάκου, του Μπουραντά με 
το μηχανοκίνητο της χωροφυλακής που μάτωσε την Αθήνα και 
του Πλυτζανόπουλου, που έσφαζε στην Κοκκινιά και επί χού-
ντας, διορίστηκε ο … υιός του, Δήμαρχος!!! Αυτά να θυμηθείς 
και ξέχνα τα … γίδια που χάθηκαν, με αποστόμωσε το παιδί.
Έχει κάποια λογική εξήγηση και φαίνεται να είναι σοβαρά τα 
επιχειρήματα του παιδιού, σκέφτηκα. Ας θυμηθούμε, λοιπόν, 
τα γεγονότα αυτής της σκοτεινιασμένης, που λέει και ο Μά-
νος Ελευθερίου, εποχής και να τιμήσουμε αυτούς που υπέφε-
ραν, που χάθηκαν και όσους πάλεψαν, αντιστάθηκαν και πή-
ραν σκληρή και απάνθρωπη ανταμοιβή. Η απελευθέρωση της 
χώρας από την κατοχική λαίλαπα, οφείλεται σε αυτούς και αξί-
ζουν κάθε τιμή και αναγνώριση για τις θυσίες τους. Τους οφεί-
λουμε πολλά!

Θέματα - Ανακοινώσεις

Συνέχεια από τη σελ. 9

Ο Ανδρέας Μάζης είναι Ιατρός Χειρουργός, μέλος της Επι-
τροπής Πολιτισμού του Δήμου της Πάτρας.

ΠΡΟΚΗΡΥΞΗ
Ο Ειδικός Λογαριασμός Κονδυλίων Έρευνας του Πανεπιστημίου Πατρών Ταχυδρομική Διεύ-
θυνση: Πανεπιστημιούπολη, Τ.Κ. 26504 Ρίο Πάτρας, Ελλάδα, Τηλ: +30 2610997867, προκηρύσ-
σει Ανοικτή Ηλεκτρονική Διαδικασία Σύναψης Σύμβασης Άνω των Ορίων για την Προμήθεια 
εκπαιδευτικού εξοπλισμού για τη Σχολή Επιστημών Αποκατάστασης της Υγείας του Πανεπι-
στημίου Πατρών με αρ. διακ. 14/2024, και Κριτήριο κατακύρωσης την πλέον συμφέρουσα από 
οικονομική άποψη προσφορά βάσει τιμής ανά τμήμα. H παρούσα σύμβαση πραγματοποιείται στο 
πλαίσιο υλοποίησης του έργου «Στρατηγική Αριστεία του Πανεπιστημίου Πατρών με κωδικό ΟΠΣ 
ΤΑ 5180665» με κωδικό ΦΚ: 83593. H παρούσα σύμβαση χρηματοδοτείται από το Ταμείο Ανά-
καμψης και Ανθεκτικότητας «Ελλάδα 2.0» (Κωδικός Δράσης: 16289), το οποίο χρηματοδοτεί-
ται από την Ευρωπαϊκή Ένωση – NextGeneration EU.
Ημερομηνία δημοσίευσης Προκήρυξης - Διακήρυξης: Η προκήρυξη θα δημοσιευθεί: α) στον 
ιστότοπο του Προγράμματος «Διαύγεια» στις 30/09/2024 και β) στις ημερήσιες εφημερίδες «Ημε-
ρήσιος της Αχαΐας», «Πρώτη της Αιγιαλείας» στις 01/10/2024 και στην εβδομαδιαία εφημερίδα 
«Σύμβουλος Επιχειρήσεων» στις 04/10/2024.
Η Διακήρυξη θα δημοσιευθεί: α) στον ιστότοπο του Κεντρικού Ηλεκτρονικού Μητρώου Δημοσί-
ων Συμβάσεων (Κ.Η.Μ.Δ.Η.Σ) στις 30/09/2024, β) στο site του ΕΛΚΕ Π.Π. http://research.upatras.
gr/ στις 30/09/2024 και γ) στο ΕΣΗΔΗΣ στις 30/09/2024 (Α/Α Συστήματος 359259). Οι προσφο-
ρές υποβάλλονται στο www.promitheus.gov.gr του Ε.Σ.Η.Δ.Η.Σ. 
Καταληκτική Ημερομηνία υποβολής των προσφορών: 29/10/2024, ημέρα Τρίτη και ώρα 23:59 μ.μ.
Ημερομηνία και ώρα αποσφράγισης των προσφορών: 31/10/2024, ημέρα Πέμπτη και ώρα 12:00 μ.
Προϋπολογισμός: Εκατόν δέκα χιλιάδες επτακόσια ενενήντα τέσσερα ευρώ και τριάντα πέντε 
λεπτά (110.794,35 €) μη συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α. 
Διάρκεια Σύμβασης: Από την καταχώρηση αυτής στο ΚΗΜΔΗΣ και έως 31/10/2025.
Ταξινόμηση κατά CPV: 38000000-5 - Εξοπλισμός εργαστηριακός, οπτικός και ακριβείας (εκτός 
από γυαλιά), 30213300-8 - Επιτραπέζιοι ηλεκτρονικοί υπολογιστές, 48000000-8 - Πακέτα λογι-
σμικού και συστήματα πληροφορικής, 30231000-7 - Οθόνες και κονσόλες ηλεκτρονικών υπο-
λογιστών, 32300000-6 - Τηλεοράσεις και ραδιόφωνα, συσκευές εγγραφής και αναπαραγωγής 
ήχου ή εικόνας.
Χρόνος ισχύος προσφορών: Διακόσιες δέκα (210) ημέρες από την επόμενη της καταληκτικής 
ημερομηνίας υποβολής προσφορών.
Απαιτούμενη Εγγύηση Συμμετοχής: ύψους 2% επί της συνολικής προϋπολογισθείσας δαπάνης 
μη συμπεριλαμβανομένου του Φ.Π.Α.
Πληρωμή: Τμηματικά μετά την οριστική ποσοτική και ποιοτική παραλαβή του προς προμήθεια 
εξοπλισμού.

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής Ερευνών
Καθ. Χρήστος Ι. Μπούρας 

Πρύτανης Πανεπιστημίου Πατρών

ΠΡΟΚΗΡΥΞΗ
Ο Ειδικός Λογαριασμός Κονδυλίων Έρευνας του Πανεπιστημίου Πατρών Ταχυδρομική Διεύ-
θυνση: Πανεπιστημιούπολη, Τ.Κ. 26504 Ρίο Πάτρας, Ελλάδα, Τηλ: +30 2610997867, προκηρύσ-
σει Ανοικτή Ηλεκτρονική Διαδικασία Σύναψης Σύμβασης Άνω των Ορίων για την Προμήθεια 
ερευνητικού εξοπλισμού για τη Σχολή Επιστημών Αποκατάστασης της Υγείας του Πανεπιστη-
μίου Πατρών με αρ. διακ. 15/2024, και Κριτήριο κατακύρωσης την πλέον συμφέρουσα από οι-
κονομική άποψη προσφορά βάσει τιμής ανά τμήμα. H παρούσα σύμβαση πραγματοποιείται στο 
πλαίσιο υλοποίησης του έργου «Στρατηγική Αριστεία του Πανεπιστημίου Πατρών με κωδικό ΟΠΣ 
ΤΑ 5180665» με κωδικό ΦΚ: 83593. H παρούσα σύμβαση χρηματοδοτείται από το Ταμείο Ανά-
καμψης και Ανθεκτικότητας «Ελλάδα 2.0» (Κωδικός Δράσης: 16289), το οποίο χρηματοδοτεί-
ται από την Ευρωπαϊκή Ένωση – NextGeneration EU.
Ημερομηνία δημοσίευσης Προκήρυξης - Διακήρυξης: Η προκήρυξη θα δημοσιευθεί: α) στον 
ιστότοπο του Προγράμματος «Διαύγεια» στις 02/10/2024 και β) στις ημερήσιες εφημερίδες «Ημε-
ρήσιος της Αχαΐας», «Πρώτη της Αιγιαλείας» στις 03/10/2024 και στην εβδομαδιαία εφημερίδα 
«Σύμβουλος Επιχειρήσεων» στις 04/10/2024.
Η Διακήρυξη θα δημοσιευθεί: α) στον ιστότοπο του Κεντρικού Ηλεκτρονικού Μητρώου Δημοσί-
ων Συμβάσεων (Κ.Η.Μ.Δ.Η.Σ) στις 02/10/2024, β) στο site του ΕΛΚΕ Π.Π. http://research.upatras.
gr/ στις 02/10/2024 και γ) στο ΕΣΗΔΗΣ στις 02/10/2024 (Α/Α Συστήματος 359331). Οι προσφο-
ρές υποβάλλονται στο www.promitheus.gov.gr του Ε.Σ.Η.Δ.Η.Σ. 
Καταληκτική Ημερομηνία υποβολής των προσφορών: 32/10/2024, ημέρα Πέμπτη και ώρα 23:59 μ.μ.
Ημερομηνία και ώρα αποσφράγισης των προσφορών: 04/11/2024, ημέρα Δευτέρα και ώρα 12:00 μ.
Προϋπολογισμός: Εκατόν ογδόντα πέντε χιλιάδες έντεκα ευρώ και ενενήντα τέσσερα λεπτά 
(185.011,94 €) μη συμπεριλαμβανομένου Φ.Π.Α. 
Διάρκεια Σύμβασης: Από την καταχώρηση αυτής στο ΚΗΜΔΗΣ και έως 31/10/2025.
Ταξινόμηση κατά CPV: 38000000-5 - Εξοπλισμός εργαστηριακός, οπτικός και ακριβείας (εκτός από 
γυαλιά).
Χρόνος ισχύος προσφορών: Διακόσιες δέκα (210) ημέρες από την επόμενη της καταληκτικής 
ημερομηνίας υποβολής προσφορών.
Απαιτούμενη Εγγύηση Συμμετοχής: ύψους 2% επί της συνολικής προϋπολογισθείσας δαπάνης 
μη συμπεριλαμβανομένου του Φ.Π.Α.
Πληρωμή: Τμηματικά μετά την οριστική ποσοτική και ποιοτική παραλαβή του προς προμήθεια 
εξοπλισμού.

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής Ερευνών
Καθ. Χρήστος Ι. Μπούρας 

Πρύτανης Πανεπιστημίου Πατρών

ΜΟνΑΔΑ ΟιΚΟνΟΜιΚΗΣ & ΔιΟιΚΗΤιΚΗΣ ΥΠΟΣΤΗΡιΞΗΣ 
ΕιΔιΚΟΥ ΛΟΓΑΡιΑΣΜΟΥ ΚΟνΔΥΛιων ΕΡΕΥνΑΣ 
https://reseArch.upAtrAs.gr
ΤΜΗΜΑ ΠΡΟΜΗθΕιων
elketender@upAtrAs.gr

ΜΟνΑΔΑ ΟιΚΟνΟΜιΚΗΣ & ΔιΟιΚΗΤιΚΗΣ ΥΠΟΣΤΗΡιΞΗΣ 
ΕιΔιΚΟΥ ΛΟΓΑΡιΑΣΜΟΥ ΚΟνΔΥΛιων ΕΡΕΥνΑΣ 
https://reseArch.upAtrAs.gr
ΤΜΗΜΑ ΠΡΟΜΗθΕιων
elketender@upAtrAs.gr

ΕΛΛΗνιΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤιΑ ΕΛΛΗνιΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤιΑ ΑΔΑ: ΨΗ1θ469Β7θ-6θΕ ΑΔΑ: 6ΧΒ9469Β7θ-2ΡΧ

ΠΑΤΡΑ, 30/09/2024
ΑΡιθΜ. ΠΡωΤΟΚΟΛΛΟΥ: 90872

ΠΑΤΡΑ, 02/10/2024
ΑΡιθΜ. ΠΡωΤΟΚΟΛΛΟΥ: 92349

ΕΛΛΗνιΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤιΑ 
ΔΗΜΟΣ ΠΑΤΡΕων 
Δ/νΣΗ ΟιΚΟνΟΜιΚων 
ΤΜ. ΠΡΟΜΗθ. & ΔΗΜΟΠΡ.

Αρμόδ.Υπαλ.: Δ. Φουσέκη
Τηλ: 2613 602249

Πάτρα 2/10/2024
Αρ. Πρωτ. 85808

ΠΡΟΚΗΡΥΞΗ
του Ανοιχτού Δημόσιου Ηλεκτρονικού 

Μειοδοτικού Διαγωνισμού για την «Προ-
μήθεια ζωοτροφών για τη σίτιση των 

αδέσποτων ζώων συντροφιάς»
Ο ΔΗΜΟΣ ΠΑΤΡΕων 

Διενεργεί Ηλεκτρονικό Ανοικτό Δημόσιο Μειο-
δοτικό Διαγωνισμό για την «Προμήθεια ζωο-
τροφών για τη σίτιση των αδέσποτων ζώων 
συντροφιάς», σύμφωνα με την αριθμ. 3/2024 
μελέτη της Δ/νσης Τοπικής Οικονομίας συνολι-
κού προϋπολογισμού δαπάνης 149.637,00 € 
(συμπερ/νου του Φ.Π.Α.) με CPV 15713000-9 
και κριτήριο κατακύρωσης την πλέον συμ-
φέρουσα από οικονομικής άποψης προσφο-
ρά μόνο βάσει τιμής (χαμηλότερη τιμή) ανά 
τμήμα προμήθειας.
Η παρούσα σύμβαση υποδιαιρείται στα κάτω-
θι τμήματα:
ΤΜΗΜΑ Α: «Προμήθεια ζωοτροφών συ-
ντήρησης και ανάπτυξης» εκτιμώμενης αξίας 
111.700,00€ πλέον ΦΠΑ 26.808,00€
ΤΜΗΜΑ Β: «Προμήθεια ζωοτροφών κατάλ-
ληλων για κλινική δίαιτα » εκτιμώμενης αξίας 
8.975,00€ πλέον ΦΠΑ 2.154,00 €
Ο διαγωνισμός θα πραγματοποιηθεί με χρή-

ση της πλατφόρμας του Εθνικού Συστήματος 
Ηλεκτρονικών Δημοσίων Συμβάσεων (ΕΣΗ-
ΔΗΣ) μέσω της διαδικτυακής πύλης www.
promitheus.gov.gr.
Για τη συμμετοχή στο διαγωνισμό οι ενδιαφε-
ρόμενοι οικονομικοί φορείς απαιτείται να δια-
θέτουν ψηφιακή υπογραφή.
Οι προσφορές υποβάλλονται από τους οι-
κονομικούς φορείς ηλεκτρονικά, μέσω της 
διαδικτυακής πύλης www.promitheus.gov.
gr, του Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ. μέχρι την καταληκτική ημε-
ρομηνία και ώρα που ορίζει η διακήρυξη, στην 
Ελληνική γλώσσα, σε ηλεκτρονικό φάκελο, 
σύμφωνα με τα αναφερόμενα στο Ν.4155/13 
(ΦΕΚ/Α/29-5-2013), στο άρθρο 11 της Υ.Α. 
Π1/2390/2013 (ΦΕΚ/Β/2677/21-102013) «Τε-
χνικές λεπτομέρειες και διαδικασίες λειτουργί-
ας του Εθνικού Συστήματος Ηλεκτρονικών Δη-
μοσίων Συμβάσεων (Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ.)». 
Καταληκτική ημερομηνία και ώρα υποβο-
λής προσφορών 18/10/2024 και ώρα 11.00 
π.μ. στην Ελληνική γλώσσα.
Έως την ημέρα και ώρα αποσφράγισης των 
προσφορών προσκομίζονται με ευθύνη του 
οικονομικού φορέα στην αναθέτουσα αρχή, 
σε έντυπη μορφή και σε κλειστό φάκελο, στον 
οποίο αναγράφεται ο αποστολέας και ως πα-
ραλήπτης η Επιτροπή Διαγωνισμού του πα-
ρόντος διαγωνισμού, τα στοιχεία της ηλεκτρο-
νικής προσφοράς του, τα οποία απαιτείται να 
προσκομισθούν σε πρωτότυπη μορφή. Σε πε-
ρίπτωση μη υποβολής ενός ή περισσότερων 
από τα ως άνω στοιχεία και δικαιολογητικά 
που υποβάλλονται σε έντυπη μορφή, πλην 

της πρωτότυπης εγγύησης συμμετοχής, η ανα-
θέτουσα αρχή δύναται να ζητήσει τη συμπλή-
ρωση και υποβολή τους, σύμφωνα με το άρ-
θρο 102 του ν. 4412/2016.
Τέσσερις (4) εργάσιμες ημέρες μετά την κατα-
ληκτική ημερομηνία υποβολής των προσφο-
ρών στην ημερομηνία 24/10/2024 ημέρα Πέ-
μπτη και ώρα 11.00 π.μ. αποσφραγίζονται 
ηλεκτρονικά οι προσφορές από το αρμόδιο 
Γνωμοδοτικό όργανο (Επιτροπή Διαγωνισμού). 
Στο στάδιο αυτό τα στοιχεία των προσφορών 
που αποσφραγίζονται είναι προσβάσιμα μόνο 
στα μέλη της Επιτροπής Διαγωνισμού και την 
Αναθέτουσα Αρχή. Η ηλεκτρονική αποσφρά-
γιση των προσφορών θα γίνει σύμφωνα με το 
άρθρο 3 της διακήρυξης.
Οι προσφέροντες δεσμεύονται με την προ-
σφορά τους για διάστημα δώδεκα (12) μηνών 
από την επομένη της καταληκτικής ημερομη-
νίας υποβολής προσφορών του διαγωνισμού. 
Δεν γίνονται δεκτές αντιπροσφορές. Ο χρόνος 
ισχύος αναφέρεται αναλυτικά στο άρθρο 2.4.5 
της διακήρυξης.
Η πληρωμή θα γίνει σύμφωνα με το άρθρο 5 
της διακήρυξης.
Ο ανωτέρω διαγωνισμός θα διεξαχθεί με βάσει 
τις διατάξεις του ν.4412/2016 όπως τροποποι-
ήθηκε και ισχύει. 
Υποψήφιοι ή προσφέροντες και σε περίπτω-
ση ενώσεων τα μέλη αυτών, μπορούν να είναι 
φυσικά ή νομικά πρόσωπα σύμφωνα με το άρ-
θρο 2.2.1 της διακήρυξης.
Κάθε οικονομικός φορέας για τη συμμετοχή 
στο διαγωνισμό θα πρέπει να υποβάλλει μαζί 

με την προσφορά του και «Εγγύηση συμμετο-
χής» 2% της εκτιμώμενης αξίας της σύμβασης 
εκτός Φ.Π.Α. στο σύνολο του προσφερόμενου 
τμήματος της προμήθειας ήτοι: για το ΤΜΗΜΑ 
Α΄ ποσού 2.234,00€ και για το ΤΜΗΜΑ Β΄ πο-
σού 179,50€.
Εναλλακτικές προσφορές δεν γίνονται δεκτές.
Η διαδικασία άσκησης Προδικαστικών Προ-
σφυγών - Προσωρινή Δικαστική Προστα-
σία: Όπως αναφέρεται αναλυτικά στην παρ. 
3.4 της διακήρυξης.
Τα έξοδα δημοσίευσης στον Ελληνικό Τύπο 
(Εφημερίδες) βαρύνουν τους αναδόχους.
Η παρούσα Προκήρυξη θα αναρτηθεί στο ΕΣΗ-
ΔΗΣ με αριθμό συστήματος 359252, στην ΔΙΑΥ-
ΓΕΙΑ, στο ΚΗΜΔΗΣ (www.eprocurement.gov.
gr), καθώς στην ιστοσελίδα του Δήμου Πατρέων 
www.e-patras.gr (επιλέξτε «Ηλ. Δημοκρατία» 
και «Διακηρύξεις») με όλα τα τεύχη της Μελέτης.

Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΠΑΤΡΕΩΝ 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΠΕΛΕΤΙΔΗΣ

ΔΗΜΟΣ ΠΑΤΡΕων 
Δ/νΣΗ ΠΑιΔΕιΑΣ 
& ΑθΛΗΤιΣΜΟΥ 
ΤΜΗΜΑ ΣΧΟΛΕιων
ΑΡ. ΠΡωΤ: 13037/16-09-2024

ΠΕΡιΛΗΨΗ ΔιΑΚΗΡΥΞΗΣ ΔΗΜΟΠΡΑΣιΑΣ 
ΓιΑ ΤΗν ΜιΣθωΣΗ ΑΚινΗΤΟΥ
ΓιΑ ΤιΣ ΑνΑΓΚΕΣ ΣΤΕΓΑΣΗΣ 

ΕΠιΠΛΕΟν ΤΜΗΜΑΤΟΣ 
ΤΟΥ 55ου νΗΠιΑΓωΓΕιΟΥ ΠΑΤΡων

Ο Δήμαρχος Πατρέων προκηρύσσει δημο-

πρασία, φανερή προφορική, μειοδοτική σύμ-
φωνα με τις διατάξεις του άρθρου 194 του Ν. 
3463/2006 & του Π.Δ. 270/81 όπως ισχύει σήμε-
ρα, για τη μίσθωση ακινήτου για τις ανάγκες στέ-
γασης επιπλέον τμήματος του 55ου Νηπιαγω-
γείου Πατρών και καλεί τους ενδιαφερόμενους, 
εντός αποκλειστικής προθεσμίας είκοσι (20) ημε-
ρών από την δημοσίευση της περίληψης της δια-
κήρυξης να εκδηλώσουν ενδιαφέρον. 
Το προσφερόμενο ακίνητο θα πρέπει να βρί-
σκεται στην Πάτρα. Τα υφιστάμενα γεωγραφι-
κά όρια της σχολικής περιφέρειας του 55ου 
Νηπιαγωγείου Πατρών περικλείονται από τις 
οδούς: Ακρωτηρίου – Θάσου – Σταγείρων 
– Π. Κλάους – Ελ. Βενιζέλου (διακονιάρης)- 
Τανάγρας -Μυκηνών.
Οι ελάχιστες κτιριακές προδιαγραφές που πρέ-
πει να πληροί το ακίνητο είναι εμβαδό κτιρίου 
127,50 και αυλειος χώρος 150 τ.μ
Το ακίνητο πρέπει να έχει χρήση εκπαιδευτη-
ρίου. Η χρήση του προς μίσθωση χώρου, ως 
χώρου εκπαιδευτηρίου θα επιτρέπεται από 
σχετική οικοδομική άδεια ή θα επιτρέπεται 
και θα είναι δυνατή η αλλαγή χρήσης του χώ-
ρου σε χώρο εκπαιδευτηρίου, σύμφωνα με 
τις ισχύουσες πολεοδομικές διατάξεις. Ο εκ-
μισθωτής υποχρεούται να κάνει αλλαγή χρή-
σης του προσφερόμενου ακινήτου με δικές 
του δαπάνες και ευθύνη εντός εύλογης προ-
θεσμίας από την υπογραφή του μισθωτηρίου 
συμβολαίου. Η προθεσμία αυτή θα αναγράφε-
ται στο μισθωτήριο και θα αποτελεί λόγο λύ-
σης του μισθωτηρίου σε περίπτωση μη τήρη-
σης των συμφωνηθέντων.

Στη δημοπρασία μπορούν να συμμετέχουν 
φυσικά ή νομικά πρόσωπα οποιασδήποτε 
εταιρικής μορφής και κοινοπραξίες. Η διάρκεια 
της μίσθωσης ορίζεται για δώδεκα (12) έτη. Ο 
Δήμος μπορεί να προβεί μονομερώς σε λύση 
της μίσθωσης πριν από τη συμβατική λήξη της 
ειδοποιώντας εγγράφως τον εκμισθωτή τριά-
ντα ( 30 ) τουλάχιστον μέρες πριν από τη λύση 
της μίσθωσης χωρίς υποχρέωση αποζημίωσής 
του, εφόσον: 
α) Συντρέξει κάποια προϋπόθεση των παρα-
γράφων α) έως στ) του άρθρου 19, παρ. 1 του 
Ν. 3130/2003 
β) Μεταστεγαστεί η στεγασμένη υπηρεσία για 
τους λόγους που αναφέρονται στο άρθρο 3, 
παρ. 3, του Ν. 3130/2003, σύμφωνα με το άρ-
θρο 42, παρ. 6α και 6β του Ν. 4024/2011. 
Τα δικαιολογητικά συμμετοχής των ενδιαφε-
ρόμενων κατατίθενται σε σφραγισμένο φάκε-
λο ο οποίος συνοδεύεται από αίτηση συμμε-
τοχής (εκτός φακέλου) στο Πρωτόκολλο του 
Δήμου Πατρέων (Μαιζώνος 19, Πάτρα). 
Πληροφορίες για τη δημοπρασία παρέχονται 
από την Δ/νση Παιδείας & Αθλητισμού – τηλ. 
2610-623348, 2610-222678 ημέρες : Δευτέ-
ρα - Παρασκευή και ώρες 8:00 – 14:00 Διεύ-
θυνση: Πλατεία Γεωργίου Α’, αρ. 17 (5ος όρο-
φος ), Πάτρα. 
Αντίγραφο της διακήρυξης χορηγείται στους 
ενδιαφερόμενους στην παραπάνω διεύθυν-
ση καθώς και από την ιστοσελίδα του Δήμου 
Πατρέων. 

Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ 
ΚΩΣΤΑΣ ΠΕΛΕΤΙΔΗΣ





Π O Λ I T I Σ M O Σ  Ψ Y X A Γ Ω Γ I A  I Δ E E Σ
ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ 04 Οκτωβρίου 2024

» Την Τετάρτη 30 Οκτωβρί-
ου και ώρα 6 μμ,, θα παρου-
σιαστεί στο Αίγιο το νέο βιβλίο 
του Αχαιού πολιτικού, δικη-
γόρου και γνωστού εγκλημα-
τολόγου Άγγελου Τσιγκρή με 
τίτλο: «Σεξουαλική Κακοποί-
ηση και Εκμετάλλευση Παι-
διών: Η Θεσμική Προστασία 
στην Ελλάδα και την Ευρώ-

πη», το οποίο κυκλοφορεί από 
τις εκδόσεις Σάκκουλα. Η εκ-
δήλωση θα πραγματοποιηθεί 
στο Πολιτιστικό Κέντρο «Αλέ-
κος Μέγαρης» στο Αίγιο (οδός 
Κανελλοπούλου 10). Για το βι-
βλίο θα μιλήσουν οι: Θανάσης 
Κατσιρώδης (Επίτιμος Αντιει-
σαγγελέας του Αρείου Πάγου), 
Νίκος Νικολάου (Εισαγγελέ-

ας Εφετών - Προϊστάμενος της 
Εισαγγελείας Εφετών Πάτρας) 
και Ανδρέας Τσαπικούνης 
(Υποστράτηγος ΕΛ.ΑΣ. - Γενι-
κός Περιφερειακός Αστυνο-
μικός Διευθυντής Δυτικής 
Ελλάδας). Τη συζήτηση θα 
συντονίσει ο δημοσιογράφος 
Πάνος Σόμπολος. Η είσοδος 
είναι ελεύθερη.

» Το Πανελλήνιο Δίκτυο για 
το Θέατρο στην Εκπαίδευση 
σε συνεργασία με το ΔΗ.ΠΕ.
ΘΕ. Πάτρας παρουσιάζει τη θε-
ατρική παράσταση Τα παιχνί-
δια των άλλων, το Σάββατο 12 
Οκτωβρίου 2024, στις 6.00μμ 
& 8.00μμ, στο θέατρο Μπάρρυ.
Πρόκειται για την ιστορία δύο 
αγοριών που ζουν τη φρίκη 

του πολέμου. Το ένα ζει την 
φρίκη μέσα στο στρατόπεδο 
συγκέντρωσης και το άλλο τις 
συνέπειες αυτής της φρίκης 
εκτός στρατοπέδου. Μέσα από 
τα μάτια τους, ο θεατής βιώνει 
την απώλεια, τον φόβο, αλλά 
και την ελπίδα 
Η παράσταση αφορά και σε 
σχολεία και συνοδεύεται από 

Θεατροπαιδαγωγικό Πρόγραμ-
μα που προσφέρεται δωρεάν 
από το Πανελλήνιο Δίκτυο για 
το Θέατρο στην Εκπαίδευση, 
με ασκήσεις και δραστηριότη-
τες που οδηγούν σε μια πολυ-
διάστατη βιωματική εμπειρία 
μάθησης που αγγίζει τόσο το 
μυαλό όσο και την καρδιά των 
μαθητών/ριών.

Νίκος Πορτοκάλογλου, Stavento & Ήβη 
Αδάμου, «Υπόγεια Ρεύματα», Μύρωνας 
Στρατής & Ευρυδίκη, Μαρία Παπαγεωρ-
γίου, Συνεπιβάτες, ΤechDreamers, Χο-
ρωδία Allegro, Χορωδία Πανεπιστημίου 
Πατρών και Ομάδα Ακορντέον, δίνουν 
ραντεβού σε τρεις πόλεις για να «απογει-
ώσουν» τη μεγάλη γιορτή του Φθινοπώ-
ρου, ενώ το μεγάλο φινάλε του Φεστιβάλ 
θα πραγματοποιηθεί στην πλατεία Γεωρ-
γίου, στην «καρδιά» της Πάτρας.
Το Welcome to Up 2024, θα διαρκέσει 
από τις 15 έως και 19 Οκτωβρίου, με 
ένα πυκνό πρόγραμμα εκδηλώσεων, το 
οποίο πέρα από την Πάτρα, θα κινητο-
ποιήσει επίσης Μεσολόγγι και Αγρίνιο, 
σε μια μαζική γιορτή.

Οι συναυλίες 
του Welcome to UP 2024

16 Οκτωβρίου: Υπόγεια Ρεύματα
21.00- Πάρκο της Ειρήνης, Πανεπιστη-
μιούπολη Πάτρας. Τρεις έμπειροι μου-
σικοί, μία θρυλική φωνή, ένας χαρακτη-
ριστικός ήχος, δεκάδες λατρεμένα τρα-
γούδια που έχουν χαραχτεί βαθιά στον 
συναισθηματικό μας χάρτη.
17 Οκτωβρίου: Χορωδία ενηλίκων 

Allegro Δήμου Αγρινίου
20.30 – Πλατεία Δημοκρατίας, Αγρί-
νιο. Η χορωδία ενηλίκων Allegro του 
Δήμου Αγρινίου έρχεται με τα τραγού-
δια της να μας ταξιδέψει στον κόσμο της 
ποίησης με την Αλέκα Μπούκουρα.

17 Οκτωβρίου: 
Νίκος Πορτοκάλογλου

21.00 -Πάρκο της Ειρήνης, Πανεπιστη-

μιούπολη Πάτρας. Ο Νίκος Πορτοκάλο-
γλου, ένας από τους κορυφαίους μου-
σικούς και τραγουδοποιούς της χώρας 
μας, σε μια μουσική παράσταση στηριγ-
μένη στα πιο αγαπημένα τραγούδια του 
αλλά και σε τολμηρούς συνδυασμούς.

18 Οκτωβρίου: Συνεπιβάτες
19.30- Αύλειος χώρος Μουσείου Οικο-
γένειας Τρικούπη, Μεσολόγγι
Με όμορφες μουσικές από τη ραχοκοκα-
λιά της έντεχνης μουσικής, με τραγούδια 
που έχουν αγαπηθεί, με όμορφη διάθε-
ση οι «Συνεπιβάτες» θα συμπαρασύρουν 
το κοινό σε ένα όμορφο μουσικό ταξίδι.

18 Οκτωβρίου: 
Μαρία Παπαγεωργίου

20.30- Πλατεία Δημοκρατίας, Αγρίνιο 
Η γνωστή τραγουδοποιός και performer, 
σε μια μουσική παράσταση-πρόταση με 
νέους ήχους και νέο ύφος.
18 Οκτωβρίου: Συναυλία Χορωδίας 

Πανεπιστημίου Πατρών
20.30- Πάρκο της Ειρήνης, Πανεπιστη-
μιούπολη Πάτρας. Μουσικό πρόγραμμα 
κλασσικών κομματιών από τον ελληνικό 
κινηματογράφο

18 Οκτωβρίου: 
Ευρυδίκη, Μύρωνας Στρατής

21.00- Βίλα Κόλλα Πανεπιστημίου Πα-
τρών, Κουκούλι, Πάτρα. Η Ευρυδίκη συ-
ναντά επί σκηνής τον Μύρωνα Στρατή και 

στήνουν μαζί ένα ξεχωριστό live party!
18 Οκτωβρίου: Rave Party 

με τους TechDreamers
23.00- Πάρκο της Ειρήνης, Πανεπιστη-
μιούπολη Πάτρας. Ένα μεγάλο υπαίθριο 
rave πάρτι γνωριμίας των φοιτητών και 
της νεολαίας της πόλης.

19 Οκτωβρίου: 
Ομάδα Ακορντεόν Δήμου Αγρινίου
20.30- Πλατεία Δημοκρατίας, Αγρίνιο 
Η Ομάδα Ακορντεόν, μαζί με παλιούς 
και νέους φίλους παρουσιάζει το «Road 
without Borders – Δρόμος Χωρίς Σύνο-
ρα», με την Μαίρη Τσιρώνη.

19 Οκτωβρίου: 
Stavento και Ήβη Αδάμου

21.00- Πλατεία Γεωργίου, Πάτρα. Φρέ-
σκος αέρας εκπνέει παρέα με το εκρηκτι-
κό σχήμα των Stavento και Ήβης Αδά-
μου. Με urban διάθεση που συνοδεύεται 
από τον ξεσηκωτικό reggaeton ρυθμό και 
graffiti αισθητική, οι Stavento και Ήβη 
Αδάμου δίνουν έναν εκρηκτικό παλμό δι-
ασκέδασης, στην “καρδιά” της Πάτρας.
Το «Welcome to UP 2024» διοργανώ-
νεται από το Πανεπιστήμιο Πατρών σε 
συνδιοργάνωση με την Περιφέρεια Δυ-
τικής Ελλάδας και το Επιμελητήριο Αχα-
ΐας και σε συνεργασία με τους Δήμους 
Πατρέων, Αγρινίου και Μεσολογγίου 
και με την χρηματοδότηση του Υπουρ-
γείου Πολιτισμού.

Ο «Μέγας Ιεροεξεταστής» 
στο Μηχανουργείο 

Ο «Μέγας Ιεροεξεταστής» του Φιοντόρ Ντοστο-
γιέφσκι, μόνο για 3 παραστάσεις (11, 12 και 13 
Οκτωβρίου) στο Μηχανουργείο Πολυχώρος Πο-
λιτισμού - Θέατρο Τέχνης. (Η παράσταση θα με-
ταφερθεί σε θέατρο της Αθήνας στα τέλη Οκτω-
βρίου) Η παράσταση γίνεται με την υποστήρι-
ξη του Ινστιτούτο Πούσκιν - Pushkin Institute 
Athens

Ο Μέγας Ιεροεξεταστής είναι ένας σταυροφόρος 
του απανθρωπισμού! Ένας ιδεολόγος του ολοκλη-
ρωτισμού! Σ’ ένα ανακριτικό κελί, στα χρόνια της 
Ιεράς Εξετάσεως, ο Μεγάλος Κυνικός δικάζει και 
καταδικάζει στην πυρά τον Ιησού. 

Σκηνοθεσία: Γεράσιμος Ντάβαρης. Σκηνικό: Γε-
ράσιμος Ντάβαρης. Παίζουν: Γεράσιμος Ντάβαρης, 
Δήμητρα Δερζέκου, Πέλια Γιαννουλάτου. 

Διάρκεια 1 ώρα και 5 λεπτά 
Εισιτήρια : 14 ευρώ κανονικό , 12 ευρώ προπώ-

ληση – μειωμένο
* Η παράσταση περιέχει σκηνές με γυμνό. Δεν 

συνιστάται για ηλικίες κάτω των 16 ετών. 

Ο «Γυμνός Οφθαλμός» 
επιστρέφει 

Με δύο προβολές που γίνονται στις 8.15 και στις 
10.15 αντίστοιχα το βράδυ ξεκινάει το πρόγραμμα 
του «Γυμνού Οφθαλμού». Οι προβολές θα γίνονται 
στο θέατρο Λιθογραφείο. Το πρόγραμμα προβολών 
για τις επόμενες ημέρες: 

9 Οκτωβρίου ΟΣΑ ΕΣΒΗΣΕ Ο ΑΝΕΜΟΣ Ανρί 
Κολπί (Une aussi longue absence Henri Colpi)

 12 Οκτωβρίου Μεταμεσονύχτια Προβολή ΤΑΙ-
ΝΙΑ-ΕΚΠΛΗΞΗ

16 Οκτωβρίου ΑΖΗΤΗΤΟΙ Μαριάννα Οικονό-
μου (Unclaimed Marianna Economou)

 19 Οκτωβρίου μεταμεσονύχτια προβολή H 
MONOKATOIKIA Ιωακείμ Μυλωνάς (Detached 
House Ioakim Mylonas)

Πλήθος καλλιτεχνών στο 
Welcome to UP 2024

Tο μεγάλο, πρωτοποριακό Φεστιβάλ Υποδοχής Πρωτοετών Φοιτητών

> Το Welcome to UP 2024, το με-

γάλο, πρωτοποριακό Φεστιβάλ 

Υποδοχής Πρωτοετών Φοιτητών 

του Πανεπιστημίου Πατρών έρχε-

ται για να γεμίσει τις μέρες μας 

μουσική με ονόματα που έχουν 

αφήσει το στίγμα τους στην ελλη-

νική μουσική σκηνή και όχι μόνο.
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Επιλέχτηκαν οι αφίσες
του Πατρινού Καρναβαλιού

Το Πατρινό Καρναβάλι 2025 έχει ήδη τις αφίσες του. 
Για πρώτη φορά τόσο νωρίς, σχεδόν 4 μήνες νωρίτε-
ρα από την έναρξη της μεγάλης γιορτής της Πάτρας επι-
λέχτηκαν η κεντρική αφίσα του Πατρινού Καρναβαλιού 
2025 και η κεντρική αφίσα του Καρναβαλιού των Μι-
κρών 2025 από την κριτική επιτροπή για την επιλογή 
αφισών του Καρναβαλιού 2025.

Οι αφίσες επιλέχτηκαν μετά τη διενέργεια των δύο Πα-
νελλήνιων Διαγωνισμών που προκήρυξε η ΚΕΔΗΠ-Καρ-
ναβάλι Πάτρας πολύ νωρίς φέτος και είχαν διάρκεια από 
26 Ιουλίου 2024 έως και 1 Σεπτεμβρίου 2024.

Και οι δυο φετινές αφίσες του Π.Κ. 2025 δεν είχαν 
θέμα και έτσι οι δημιουργοί τους εξέφρασαν τις ιδέες και 
τη φαντασία τους με ελεύθερο τρόπο.

Η κεντρική αφίσα του Πατρινού Καρναβαλιού 2025 
αντιστοιχεί στη συμμετοχή της Μαρίας Πυλαρινού του 
Μιχαήλ και η αφίσα του Καρναβαλιού των Μικρών 2025 
αντιστοιχεί στη συμμετοχή του Κωνσταντίνου Βέμη του 
Ηλία. 

To επόμενο Σάββατο 
η Επέτειος της Ναυμαχίας
της Ναυπάκτου 

Το Σάββατο, 12 Οκτωβρίου 2024, η Ναύπακτος τιμά 
την 453η Επέτειο της Ναυμαχίας που σημάδεψε την πα-
γκόσμια ιστορία. Σύμφωνα με το Πρόγραμμα, στις 21:00’ 
ξεκινά η Τελετή Αναπαράστασης στο Ενετικό Λιμάνι και 
η παρέλαση του ιταλικού συλλόγου «Amicidi Lepanto» 
και του συλλόγου «Ναύπακτος: Πολιτιστικές Διαδρομές».

Ο σκηνοθέτης Δημήτρης Σιούντας δίνει το στίγμα των 
όσων θα βιώσουμε φέτος στο Ενετικό Λιμάνι της Ναυ-
πάκτου: 

«Για ένατη χρονιά το Θέατρο Χωρίς Αυλαία αναλαμβά-
νει την καλλιτεχνική επιμέλεια της αναπαράστασης της 
ναυμαχίας. Πιστοί στη φιλοσοφία μας, δίνουμε τον κα-
λύτερο μας εαυτό προκειμένου, αυτό το τόσο απαιτητικό, 
λαϊκό θέαμα να εμπεριέχει ποίηση, τέχνη και αντιπολεμι-
κό μήνυμα, χωρίς να χάνει τη λαϊκότητα του. 

Και όπως κάθε φορά, έτσι και φέτος, αλλάζουμε την 
οπτική και τη σκηνοθεσία φέρνοντας μια καινούργια αι-
σθητική ώστε καμία αναπαράσταση να μην είναι ίδια με 
την προηγούμενη. Το κυρίαρχο στοιχείο της αισθητικής 
της φετινής μας παράστασης είναι η μασκαράτα, αισθη-
τική ιδιαίτερα διαδεδομένη στις χώρες του ευρωπαϊκού 
νότου που συμμετείχαν στη ναυμαχία, που δηλώνεται 
από τη σκηνογραφία και υπηρετείται από τη σκηνοθεσία. 
Ο λόγος για αυτήν την επιλογή είναι να τονιστεί η μαται-
ότητα του πολέμου και της ανθρώπινης μισαλλοδοξίας– 
ο θρήνος είναι το ίδιο σπαρακτικός και στις δύο πλευρές! 
Με όλα αυτά που βιώνει ο πλανήτης το τελευταίο διάστη-
μα γίνεται περισσότερο επιτακτική η ανάγκη μας να αρ-
θρώσουμε μια αντιπολεμική κραυγή».

Η Κινηματογραφική Λέσχη Πάτρας προ-
σκαλεί το κοινό στις προβολές της, έχο-
ντας ετοιμάσει ένα ωραίο πρόγραμμα με 
25 ταινίες για την περίοδο 2024-2025. 
Ο Α Κύκλος προβολών περιλαμβάνει 12 
σπουδαίες και σπάνιες ταινίες, όλες για 
πρώτη φορά στην Πάτρα. Ο Β Κύκλος αρ-
χίζει αμέσως μετά και τελειώνει τον Απρί-
λη 2024. Οι 13 ταινίες του Β! Κύκλου θα 
ανακοινωθούν στην αρχή του νέου έτους.

Α ΚΥΚΛΟΣ
Α! ΟΜΑΔΑ
1. 07.10.2024
Σιωπηλή καμαριέρα (2023)
Μιγκέλ Φάους, Ισπανία-Η.Π.Α.
2. 14.10.2024
Φριμοντ (2023)
Μπαμπάκ Τζαλαλί, Η.Π.Α.
3. 21.10.2024
Όλα για τη μητέρα μου (1999)

Πέντρο Αλμοδόβαρ, Ισπανία
4. 28.10.2024
Εξέλιξη (2023)
Περικλής Χούρσογλου, Ελλάδα
B! ΟΜΑΔΑ
5. 04.11.2024
Υπνοθεραπεία (2023)
Έρνστ Ντε Γκιρ, Σουηδία
6. 11.11.2024
Slow (2023)
Marija Kavtaradze, Λιθουανία
7. 18.11.2024
Ανατομία ενός εγκλήματος (1959)
Ότο Πρέμινγκερ, Η.Π.Α.
8. 25.11.2024
Ο Κακός Ηθοποιός (2023)
Χόρχε Κούτσι, Μεξικό
Γ! ΟΜΑΔΑ
9. 02.12.2024
Η Φύση του έρωτα (2023)

Μόνια Τσόκρι, Καναδάς
10. 09.12.2024
20000 είδη μελισσών (2023)
Εστιβπαίθ Σολαγουρέν, Ισπανία
11. 16.12.2024
Όλη η ομορφιά και η αιματοχυσία 
(2022)
Λόρα Πόιτρας, Η.Π.Α.
12. 13.01.2025
Κόκκινο νησί (2023)
Ρομπέν Καμπιγιό, Γαλλία
Οι εξαμηνιαίες κάρτες μέλους για έναν 
κύκλο (Α ή Β) κοστίζουν 40 € (35 € 
μειωμένο). Η ετήσια (για Α και Β κύ-
κλο) κοστίζει 65 € (50 € μειωμένο). 
Προσφέρεται και φέτος η δυνατότητα 
απόκτησης μηνιαίας κάρτας για 4 ται-
νίες με κόστος 15 ευρώ.
Η τιμή εισιτηρίου ανά προβολή είναι 
7 €.

Ξεκίνησαν τα μαθήματα στο 
Θεατρικό Εργαστήρι του 
ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. Πάτρας , με σχε-
δόν 100% πληρότητα στα 
περισσότερα τμήματα ενώ 
απομένουν ελάχιστες διαθέ-
σιμες θέσεις. Το Εργαστήριο 
έχει 17 Τμήματα: Προσχολι-
κής ηλικίας: 3- 5ετών, Προ-

σχολικής ηλικίας: 4- 6ετών, 
Παιδιά Δημοτικού Σχολεί-
ου: 6- 8ετών, Παιδιά Δημο-
τικού Σχολείου: 8- 10ετών, 
Παιδιά Δημοτικού Σχολεί-
ου:10- 12ετών, Έφηβοι Α΄ κ 
Β΄ Γυμνασίου, Έφηβοι Γ΄ Γυ-
μνασίου- Α΄ Λυκείου, Έφη-
βοι 16- 20 ετών, Ενήλικες, 

Τμήμα παράστασης για ενή-
λικες, Παραμυθομαγειρέμα-
τα για παιδιά προσχολικής, 
3-6, 6-9 & 9-12 ετών, Επι-
μορφωτικά σεμινάρια για 
εκπαιδευτικούς και πολίτες. 
Η διάρκεια των μαθημάτων 
είναι αντίστοιχη των ηλικιών 
και της ικανότητας των παι-

διών να συγκεντρώνονται σε 
μια δραστηριότητα (κυμαίνε-
ται από 1 έως 2ώρες) όπως 
και το όριο συμμετεχόντων 
ώστε να μπορεί να λειτουρ-
γήσει παραγωγικά η βιωμα-
τική διαδικασία (κυμαίνεται 
από 10 έως 25 συμμετέχο-
ντες).

Με μεγάλη επιτυχία πραγμα-
τοποιήθηκε το φεστιβάλ Μαρ-
κάτια το τριήμερο 27 - 29 Σε-
πτεμβρίου 2024 στη συνοικία 
Μαρκάτο της Πάτρας. 
Η επιχείρηση πολιτιστικής 
διαχείρισης και κοινωνικής 
καινοτομίας MOSAIC // Πο-
λιτισμός και Δημιουργικότη-
τα, με συνδιοργανωτή το Επι-
μελητήριο Αχαΐας και σε στε-
νή συνεργασία με ένα δίκτυο 
φορέων όπως η Εφορεία Αρ-
χαιοτήτων Αχαΐας, το Ίδρυμα 
Τοπάλη, ο Εμπορικός Σύλλο-
γος Πάτρας, τα Γενικά Αρχεία 
του Κράτους - Τμήμα Αχαΐας 
δημιούργησε ένα πολυσυλλε-
κτικό πρόγραμμα.
Καθ’ όλη τη διάρκεια του τρι-
ημέρου, το κοινό είχε την ευ-
καιρία να περιηγηθεί στην 
ψηφιακή έκθεση αρχειακού 

υλικού που φώτισε τη μακρά 
ιστορία της συνοικίας στο 
HUB του MOSAIC (Ερμού 
112). Ταυτόχρονα παρουσι-
άστηκε, σε συνεργασία με το 
Ινστιτούτο Γκαίτε, η έκθεση 
«Απόλυτα Κάφκα» που θα εί-
ναι ανοιχτή μέχρι τις 25/10. 
Την Παρασκευή το Μαρ-
κάτο πλημμύρισε με μουσι-
κή καθώς σχεδόν ταυτόχρο-
να πραγματοποιήθηκαν τρεις 

συναυλίες σε τρία διαφορετι-
κά σημεία. 
Το Σάββατο η εθελοντική αι-
μοδοσία από την Φοιτητι-
κή Ομάδα του Πανεπιστημί-
ου Πατρών «Φλέβα Ζωής» 
σε συνεργασία με το ΠΓΝΠ, 
το Μπαζάρ από το Φωτεινό 
Αστέρι και η δράση ενημέ-
ρωσης του ΚΕΔΜΟΠ «Χά-
ρισε ζωή» ενίσχυσαν την αί-
σθηση της κοινότητας και 

της συμμετοχής. Παράλληλα 
πραγματοποιήθηκαν μουσι-
κές εκδηλώσεις από την πο-
τοποιία CAMARI στην οδό 
Πατρέως κ.α.
Την Κυριακή το πρωί οι ξε-
ναγήσεις στο Μαρκάτο, σε ελ-
ληνικά και αγγλικά, για τους 
ξένους που διαμένουν στην 
πόλη, πρόσφεραν στους επι-
σκέπτες μια σε βάθος κατα-
νόηση της πλούσιας κληρο-
νομιάς της περιοχής. 
Τα πρώτα Μαρκάτια ολοκλη-
ρώθηκαν στον υπαίθριο χώ-
ρο στη γωνία Αλ. Υψηλάντου 
& Γεροκωστοπούλου (χώρος 
της Εφορείας Αρχαιοτήτων) 
με την προβολή μέρους του 
ντοκιμαντέρ που για την ιστο-
ρία του Μαρκάτου που ολο-
κληρώνεται το προσεχές δι-
άστημα.

Τα Μαρκάτια φώτισαν την 
πιο ιστορική γειτονιά της Πάτρας

Οι χειμερινές προβολές 
της Κινηματογραφικής Λέσχης 

Ξεκίνησε το Θεατρικό 
Εργαστήριο του ΔΗΠΕΘΕ Πάτρας

> Με επιτυχία η πρώτη διοργάνωση του νέου φεστιβάλ

> Με 25 ταινίες για την περίοδο 2024-2025

> Δημιουργήθηκε και λειτουργεί εδώ και 12 χρόνια ως χώρος έκφρασης
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